
وزیر کشور در همایش استانداران:
اصلی ترین اولویت ما، حفظ منزلت 

و کرامت مردم است
وزیر کشور گفت: اصلی ترین اولویت ما در این مرحله، حفظ منزلت 
و کرامت مردم در همه شئون است و این اولویت، رویکرد اصلی ما 
در برنامه ریزی ها و اقدامات است. اسکندر مومنی روز دوشنبه ۵ 
شهریور در همایش استانداران که در سالن پیامبر اعظم وزارت کشور 
برگزار شد، گفت: حدود ۱۶ میلیون دانش آموز داریم و حداقل دو برابر 
آن، ۳۲ میلیون والدین، یعنی در مجموع نزدیک به ۵۰ میلیون یا شاید 
بیشتر، یک جامعه هدفی هستند که همه آنها با آموزش و پرورش  صفحه ۲

وزیر اقتصاد تاکید کرد؛
اراده دولت چهاردهم برای اصلاح 

شرایط سخت اقتصادی
مشکلات  مختلف  ابعاد  تشریح  با  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
اقتصادی و معیشتی مردم تاکید کرد: شرایط اقتصادی سخت است 
اما اراده اصلاح در دولت چهاردهم وجود دارد. عبدالناصر همتی در 
مراسم معارفه خودش به عنوان وزیر اقتصاد و تکریم از وزیر اقتصاد 
پیشین که با حضور رئیس جمهور برگزار شد، با تاکید بر لزوم تلاش 
برای عبور از شرایط اقتصادی سخت کشور، اظهار کرد: وزارت امور 
اقتصادی و دارایی نقش محوری در اقتصاد کشور دارد و باید تلاش 

قوانینی که فقط تصویب می شود و اجرایی نمی شود!

اجاره نشین ها گرفتار رعایت نشدن سقف اجاره  بها
صفحه ۵
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در نشست شورای عالی قوه قضائیه مطرح شد
تاکید رئیس قوه قضائیه بر امر 

مبارزه با مظاهر مختلف فساد

زندگی پس از طلاق؛ آیا برای آن آماده اید؟  

توصیه هایی برای درست 
بودن یک تصمیم سخت 

با  رئیس قوه قضائیه گفت: در مسیر مبارزه 
فساد، مأموریت دستگاه قضا و سازمان بازرسی و 
سایر بخش ها و دستگاه های ذیربط و به طور ویژه 
خودِ دولت، بسیار خطیر است. حجت الاسلام 
روز  اژه ای  محسنی  غلامحسین  والمسلمین 
دوشنبه )پنجم شهریور( در نشست شورای عالی 
قوه قضاییه، با اشاره به مقوله فساد و ابعاد آن، 
اظهار داشت: فساد یکی از مسائلی است که 
ساری است و در هر ساحتی، چنانچه جلوی 
دیگر  بخش های  به  می تواند  نشود،  گرفته  آن 
سرایت کند. محسنی اژه ای خاطرنشان کرد: 

به طلاق می تواند همچون طوفانی  تصمیم 
مهیب، زندگی را از هم بپاشد و مسیرهای آینده 
را تغییر دهد. در دنیای پر از احساسات طلاق 
سرنوشت سازی  و  بزرگ  تصمیمات  از  یکی 
است که می تواند مسیر زندگی افراد را به طور 
کلی تغییر دهد. این تصمیم، اغلب به دنبال 
احساسات شدید و پیچیده ای مانند ناامیدی، 
که  لحظاتی  در  و  می شود  اتخاذ  درد  و  خشم 
است  ممکن  می رسد،  خود  اوج  به  تنش ها 
به گونه ای باشد که عواقب آن،  تصمیم گیری 
در  افراد  از  بسیاری  شود.  احساس  سال ها  تا 
صفحه 4

صفحه 2

صفحه ۲

این موکب تا 25 ماه صفر برپا می باشد؛

خدمات رسانی موکب امامزادگان قم به زائران اربعین در سامرا

صفحه  1

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم:

ظرفیت پهنای باند 
ورودی استان به یک 
ترابایت رسیده است

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

اختصاص هزارمیلیارد 
تومان برای ایمن سازی 

آزادراه قم - کاشان

صفحه 8 

صفحه 4

مدیرکل میراث فرهنگی استان قم خبرداد:

»دیر گچین«در انتظار 
واگذاری سند مالکیت به 

میراث فرهنگی

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبرداد:

تخفیف ۱۵ درصدی 
عوارض صنفی
تا پایان تابستان

صفحه 8

صفحه 8

نوبت دوم

1358/11/17

مسوول موکب امامزادگان قم گفت: فعالیت این موکب در شهر سامرا 
تا پنج روز بعد از اربعین حسینی ادامه دارد و خدماتی از جمله توزیع سه 

وعده اصلی و دو میان وعده در بین زائران انجام می شود. 
 حجت الاسلام سید محمدرضا صدر در گفت وگویی با اشاره به برپایی 
موکب امامزادگان استان قم در شهر سامرا، افزود: این موکب از چند سال 
گذشته در ایام اربعین و در شهر سامرا برپا می شود که فعالیت آن در سال 
جاری از پنجم ماه صفر شروع شده و تا بعد از ایام اربعین یعنی بیست و 
پنجم این ماه ادامه دارد. وی با بیان این که ۸۰ نفر از خدام افتخاری در 
سه نوبت مشغول خدمت رسانی به زائران هستند، ادامه داد: پیشخوان 
ارائه خدمت به زائران، آشپزخانه و تاسیسات و پشتیبانی، سه شیفت 

کاری خادمان موکب مذکور به شمار می رود.
وی با اشاره به این که فعالیت موکب امامزادگان قم در سامرا ۲۴ ساعته 
است، گفت: بنای اصلی موکب بر پذیرایی از زائران است؛ ولی در کنار 
این مساله، برنامه های فرهنگی از جمله برپایی حسینیه ثارالله نیز اجرا 
می شود که هم میزبان برنامه های سوگواری و هم محلی برای اسکان 

زائران امامین عسکریین و زائران کربلای معلی فراهم آورده است.
صدر با بیان این که روزانه یک هزار تا یک هزار و ۵۰۰ نفر به صورت شبانه 
در این مکان اسکان می یابند، خاطرنشان کرد: روزانه سه هزار و ۱۰۰ 
پرس صبحانه، پنج هزار پرس وعده ناهار و ۱۰ هزار پرس شام در بین 

زائران توزیع می شود.
فعالیت موکب، ۶۲ هزار پرس وعده  روز  به گفته وی، در طول ۲۰ 
صبحانه، ۱۰۰ هزار وعده ناهار و ۲۰۰ هزار پرس شام بین زائران توزیع 

شده یا در حال توزیع است.
وی با بیان اینکه میان وعده های متنوعی هم متناسب با شرایط آب و 
هوایی در این موکب تهیه و توزیع می شود، گفت: بر این اساس روزانه ۶ 

هزار بسته میوه یا نوشیدنی تهیه و توزیع می شود.
صدر بیان کرد: امسال انواع شربت های طبیعی برای زائران حسینی 
در این موکب تهیه شده که تعداد آن ها در طول شبانه روز به ۴۰ هزار 
لیوان می رسد. وی با بیان این که میان وعده ها نیز در ۲ نوبت صبح و 
عصر توزیع می شوند، گفت: مجموعه این میان وعده ها نیز به ۱۲۰ هزار 

بسته خواهد رسید.
وی پیش بینی کرد: در پایان فعالیت موکب، بیش از ۸۰۰ هزار بطری 

آبمیوه و آب خنک در اختیار زائران قرار داده شود.
مسوول موکب امامزادگان قم خاطرنشان کرد: برآورد ما این است که 
در نهایت بیش از یک میلیون و ۲۸۲ هزار وعده غذایی و میان وعده در 
بین زائران توزیع شود. صدر با بیان این که تونل های هوای خنک نیز با 
استفاده از دستگاه های مه پاش در کنار این موکب برپا شده ، گفت: این 

اقدام با هدف رفاه بیشتر زائران صورت گرفته است.

این موکب تا ۲۵ ماه صفر برپا می باشد؛

خدمات رسانی موکب امامزادگان قم به زائران اربعین در سامرا
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عملیات »حزب الله«، جاده صاف کن 
عملیات بعدی

و  مراحل  گام  به  گام  انتظار  در  الله  حزب 
بررسی های جدیدی و مستقل از عملیات اربعین 
نخواهد بود بلکه از هم اکنون همه مقدمات و لوازم 

عملیات بعد از اربعین هم فراهم شده است.
عملیات اربعین آنگونه که سید حسن نصرالله 
آن را نامگذاری کرد یک تحولی در مسیر تقابل 
اسرائیل و حزب الله محسوب می شود. ازاین نظر 
که این عملیات با طرح و ساز وکار جدیدی همراه 
بوده و گرچه به انتقام گیری از شهادت سید فواد شُکُر متصل شده اما خود یک 

گام جدیدی در معادلات بین حزب الله و رژیم صهیونیستی محسوب می شود.
این عملیات از این نظر گام جدید محسوب می شود که ضمن اینکه همه 
مقدمات عملیات اربعین فراهم شده ، مقدمات عملیات بعد از اربعین هم آماده 
شده است و زمینه ای برای اقدام در صورت نتیجه نگرفتن از عملیات اربعین فراهم 
شده و این یک حرکت جدیدی به حساب می آید . حزب الله در انتظار گام به گام 
مراحل و بررسی های جدیدی و مستقل از عملیات اربعین نخواهد بود بلکه از هم 

اکنون همه مقدمات و لوازم عملیات بعد از اربعین هم فراهم شده است.
در حقیقت رژیم صهیونیستی تلاش کرده تا با تهدید و با دعوت از آمریکا و اروپا 
و همه هم پیمانان خود در منطقه  نوعی ترس و نگرانی به حزب الله القا بکند،به 
عبارت دیگر رژیم صهیونیستی لمس کرده است که به تنهایی توان مقابله با حزب 
الله را ندارد ،یا به عبارت سوم به شکست توان ارتش شکست ناپذیر منطقه اذعان 
کرده است. اقدام حزب الله و انجام عملیات اربعین با تاکید بر اینکه این عملیات 
صرفا شامل آسیب زدن و از کار انداختن مراکز استراتژیک نظامی و امنیتی است 
و هیچ گونه هدفی مبنی برحمله یا آسیب زدن به افراد و جمعیت ساکن اراضی 
اشغالی نداشته و ندارد که این خود یک نکته اساسی است .البته به لحاظ تاکتیک 
های نظامی و عملیاتی اقدام عملیات اربعین خود نشان دهنده این است که حزب 
الله همه امکانات مقابله با رژیم صهیونیستی را شناسایی کرده و براحتی توانسته 
پایگاه های نظامی ،ضد هوایی ، موشکی و گنبد آهنین و همه امکانات را مورد 
هدف قرار دهد و به آنها ضربه وارد کند و به عبارتی این عملیات نوعی صاف کردن 

جاده برای عملیات بعدی بوده است.
با توجه به سخنان و بیانیه های رژیم صهیونیستی بنظر می آید این رژیم عملا 
اعلام شکست مقابله با حزب الله را از خود نشان داده و حالا باید منتظر شد تا 
حزب الله طبق وعده سید حسن نصرالله بررسی کند که در میدان عملیات و آنچه 
که اتفاق افتاده آیا رژیم صهیونیستی به پند رسیده و آیا این عملیات باعث خواهد 
شد که رژیم صهیونیستی بطور کامل از اینگونه تقابل ها و اینگونه تهدید ها در 
استفاده از قدرت های فرا منطقه ای برای عملیات علیه لبنان و حزب الله درس 
بگیرد یا خیر؟ باید منتظر شد و آخرین تجزیه وتحلیل آقای نصرالله را دید و آن 
تجزیه وتحلیل رهنمون خواهد شد که آینده شاهد چه نوع معادلات و اقداماتی 

خواهد بود.
کارشناس مسائل خاورمیانه

ضرورت توجه جدی به حقوق مردم
حقوق مردم آنقدر مهم و با اهمیت است که 
فصل سوم قانون اساسی اختصاصا به حقوق 
مردم پرداخته است و از اصول با اهمیت قانون 

اساسی شمرده می شود.
 البته اگر قوانین اساسی سایر کشور ها را نیز مورد 
بررسی قرار دهیم، ملاحظه می شود که در قوانین 
اساسی همه کشور ها تکالیف دولت ها در برابر 
مردم مورد تاکید قرار گرفته است. روز چهارشنبه 
سی و یک مردادماه دولت چهاردهم از مجلس شورای اسلامی رای اعتماد گرفت و 
از روز پنجشنبه اول شهریورماه آقای پزشکیان به صورت قانونی مسئولیت قوه مجریه 
را عهده دار گردید از آنجا که یکی از وظایف مهم دولت و رئیس جمهور اجرای قانون 
اساسی است، موظف است با ارائه لوایح مورد نیاز با تصویب مجلس برای اجرای 
هریک از اصول قانون اساسی قانون مورد نیاز مصوب و سازوکارهای لازم را تدوین و 
برای عملیاتی کردن آن شر وع به اقدام کند. البته در هر یک از سیزده دولت گذشته 
باید قوانین مورد نیاز در موضوع حقوق مردم و تکالیف حکومت ها اقداماتی انجام 
شده باشد که برخی از آنها تدوین شده، اکنون در حال انجام است.  اگر حقوق مردم 
که در قانون اساسی مورد تاکید قرار گرفته است را ملاحظه کنیم متوجه می شویم 
کدام یک تبدیل به قانون شده ودر حال اجراست و برای عملیاتی شدن سایر اصول 
از دولت بخواهیم شر وع به اقدام کند، برخی از اصول مرتبط با حقوق مردم به 
موضوعات پایه ای برمی گردد از جمله عدم تبعیض بین زن و مرد، برابری در مقابل 
قانون، آزادی بیان و قلم، عدم تجسس در زندگی مردم، آموزش و پرورش رایگان، 
تامین اجتماعی، مسکن و شغل مناسب، تشکیل احزاب و آزادی های گروهی و 
موارد دیگری که از ذکر آن خودداری می شود.  اکنون از دولت محترم و رئیس جمهور 
که مسئول اجرای قانون اساسی است انتظار می رود با تشکیل منظم جلسات 
با مجلس شورای اسلامی، قوه مجریه و همه تشکیلات های دیگری که به نوعی 
در کشور مسئولیت دارند و تصمیماتشان برزندگی مردم اثر می گذارد و با تشکیل 
گر وه های سیاسی  علمی و دانشگاهی از فرهیختگان اندیشمند به مذاکره و تبادل 
نظر بپردازند و عملا حقوق قانونی مردم را عملیاتی کنند و با اجرای صحیح و سریع 
آنچه در قانون اساسی به عنوان حقوق مردم و تکالیف دولت برشمرده شده است 
رضایتمندی مردم را به جد مورد عنایت قرار دهند به طوری که مردم احساس کنند 
آنچه در شعارهای انتخاباتی برشمرده شده است در حال عملیاتی شدن است.  ذکر 
این نکته ضرورت دارد که تدوین هرگونه ضوابط و مقررات و ارائه راهکار در جلسات 
دربسته و به دور از مشارکت و حضور مردم از همه گروه های اجتماعی و اقتصادی و 
علاقه مندان به توسعه و پیشرفت کشور راه به جایی نخواهد برد. باید کار مردم را به 
مردم سپرد و با مشارکت موثر آنان دست به اقدام زد، توسعه واقعی کشور فقط با اقدام 

عملی، کوشش و تلاش و به دور از شعارهای کم نتیجه اتفاق می افتد.
فعال اجتماعی

پزشکیان در دیدار نخست وزیر قطر:

در غزه، همه قواعد حقوقی بین المللی 
نقض می شود

رئیس جمهور در دیدار با نخست وزیر و وزیر امورخارجه قطر گفت: در غزه هر 
ساعت و دقیقه حقوق انسانی و همه قواعد حقوقی بین المللی نقض می شود، اما 
کشور های مدعی دفاع از حقوق بشر که گاهی برای محاکمه یک فرد، فریاد سر 
می دهند، در برابر این جنایات نه تنها سکوت می کنند که حتی از بانی این جنایات 

حمایت نیز می کنند.
رئیس جمهور در دیدار با شیخ محمد آل ثانی نخست وزیر و وزیر امورخارجه قطر، 
سطح روابط سیاسی دو کشور را ممتاز توصیف و بر ضرورت ارتقاء سطح روابط دو 
کشور در سایر عرصه ها متناسب با این روابط تاکید کرد.رئیس جمهور با قدردانی 
از تلاش های قطر برای برقراری آتش بس در غزه گفت: در غزه هر ساعت و دقیقه 
حقوق انسانی و همه قواعد حقوقی بین المللی نقض می شود، اما کشور های 
مدعی دفاع از حقوق بشر که گاهی برای محاکمه یک فرد، فریاد سر می دهند، در 
برابر این جنایات نه تنها سکوت می کنند که حتی از بانی این جنایات و نسل کشی 
حمایت نیز می کنند.آقای پزشکیان اظهار امیدواری کرد که کشور های اسلامی و 
همه کشور های دیگر که به چارچوب ها و قوانین بین المللی پایبندی دارند در کنار 
هم ایستاده و با اقدام مشترک بتوانند حامیان رژیم صهیونیستی را وادار به مهار این 

رژیم و متوقف کردن جنایات و نسل کشی او در غزه کنند.

اخبار

سرلشکر باقری :

انتقام خون شهید هنیه توسط ایران
 قطعی است

رئیس ستادکل نیرو های مسلح در آیین تکریم و معارفه وزیر دفاع با بیان اینکه جمهوری 
جمهوری  گفت:  نمی افتد،  دشمن  رسانه ای  تحریکات  و  بازی  دام  در  ایران  اسلامی 

اسلامی ایران خودش برای انتقام تصمیم می گیرد.
سرلشکر باقری در آیین تکریم و معارفه وزیر دفاع و پشتیبانی نیرو های مسلح ضمن 
تسلیت ایام اربعین حسینی )ع( و رحلت پیامبر اکرم )ص( و گرامی داشت یاد امام 
خمینی)ره(، شهدا و به خصوص وزرای شهید وزارت دفاع و شهدای خدمت گفت: شهید 
رئیسی دولتی مردمی تشکیل داده بود که شبانه روز در حال تلاش برای کشور و مردم 

بودند؛ امیدواریم دولت وفاق ملی نیز در این راه موفق باشد.
رئیس ستادکل نیرو های مسلح با بیان اینکه آغاز به کار دولت چهاردهم در برهه ی زمانی 
خاصی است و این دولت بعد از شهادت رئیس جمهور کشور در شرایطی بر سر کار آمد 
که مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان در حال تغییر و تحول بودند و در کنار این 
شرایط تهدید، توطئه و تحریم های دشمن نیز وجود داشت، تصریح کرد: این شرایط در 
هر جامعه ای می توانست بحرانی بسیار بزرگ ایجاد کند، اما در جمهوری اسلامی ایران 
به برکت حضور فرمانده معظم کل قوا امام خامنه ای )مدظله العالی( و پشتوانه ی مردمی 

نظام، انتخابات برگزار و دولت جدید انتخاب شد.
سرلشکر باقری با اشاره به وضعیت منطقه بعد از عملیات طوفان الاقصی تصریح کرد: 
در ۱۱ ماه گذشته اتفاقات فشرده بسیاری از جمله عملیات طوفان الاقصی، حمله به 
شهید  ترور  صادق،  وعده  عملیات  دمشق،  در  ایران  اسلامی  جمهوری  کنسولگری 
اسماعیل هنیه و عملیات انتقام جویانه حزب الله در اولین پاسخ به جنایات ترور شهید 

»فواد شکر« در منطقه غرب آسیا اتفاق افتاد.
رئیس ستادکل نیرو های مسلح با اشاره به دوره گذار در آمریکا اظهار کرد: آمریکا در شرق 
اروپا درگیر شده است و تحولات شرق آسیا را نیز دنبال می کند، اما راهبرد خاصی ندارد و 
در عین حال با ارسال تسلیحات و تجهیزات و عدم اقدام در برابر آتش بس در غزه تمام قد 

از رژیم صهیونیستی حمایت می کند.
سرلشکر باقری با اشاره به ترور ناجوانمردانه شهید اسماعیل هنیه رئیس دفتر سیاسی 
حماس گفت: این اتفاق فراموش شدنی نیست و انتقام خون شهید اسماعیل هنیه توسط 

محور مقاومت و جمهوری اسلامی ایران قطعی است.
رئیس ستادکل نیرو های مسلح با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران در دام بازی و 
تحریکات رسانه ای دشمن نمی افتد، افزود: جمهوری اسلامی ایران خودش برای انتقام 
تصمیم می گیرد و محور مقاومت نیز در این راستا همانطور که در روز گذشته دیدیم به 

صورت جداگانه و مستقل عمل خواهد کرد.
 

وزیر اقتصاد تاکید کرد؛

اراده دولت چهاردهم برای اصلاح شرایط 
سخت اقتصادی

وزیر امور اقتصادی و دارایی با تشریح ابعاد مختلف مشکلات اقتصادی و معیشتی مردم 
تاکید کرد: شرایط اقتصادی سخت است اما اراده اصلاح در دولت چهاردهم وجود دارد.

عبدالناصر همتی در مراسم معارفه خودش به عنوان وزیر اقتصاد و تکریم از وزیر اقتصاد 
پیشین که با حضور رئیس جمهور برگزار شد، با تاکید بر لزوم تلاش برای عبور از شرایط 
اقتصادی سخت کشور، اظهار کرد: وزارت امور اقتصادی و دارایی نقش محوری در 
اقتصاد کشور دارد و باید تلاش کنیم که این نقش را در کم کردن آلام و مشکلات اقتصادی 

مردم به کار گیریم.
وی اضافه کرد: بسیاری می گفتند که در این شرایط سخت اقتصادی و ناترازی های 
بودجه ای و بانکی که بخشی از آنها به مرحله بحران رسیده است، چرا مسئولیت قبول 
می کنید؛ اول اینکه ارادت ویژه ای به آقای پزشکیان داشتم و خواستم کمکشان کنم و دوم 
اینکه با توجه به یافته های علمی و تجربه حداقل سه دهه در مدیریت اقتصادی، لازم بود تا 

در این شرایط سخت و برای کمک به مشکلات مردم، این تجارب را عرضه کنیم.
وزیر اقتصاد اظهار کرد: تمام تلاش دستگاه های اقتصادی کشور باید بر چهار محور 
متمرکز باشد؛ اول ثبات اقتصادی و کاهش تورم، دوم رشد اقتصادی بالا، سوم کاهش نرخ 
بیکاری و چهارم توزیع عادلانه درآمد و رفع فقر این چهار محور است که هرچه تلاش برای 
رفع مشکلات اقتصادی انجام می شود باید در این چهار محور نتیجه بخش باشد وگرنه 
ابتر خواهد ماند. همتی با ابراز امیدواری نسبت به اینکه تلاش های تیم اقتصادی دولت 
چهاردهم به نتیجه بخشی در این چهار محور منتج شود، تاکید کرد: اولین جلسه ستاد 
اقتصادی دولت با همین محوریت برگزار شد و به این نتیجه رسیدیم که شرایط اقتصادی 
به وضعیت سخت و دشواری رسیده و دشواری معیشت مردم از حد معمول خارج شده 

است و باید برای آن چاره اندیشی شود.
وزیر اقتصاد همچنین با اشاره به دو مانع اصلی تحریم و شیوه حکمرانی برای بهبود 
شرایط اقتصادی، تصریح کرد: تحریم یک بحث فراتصمیمی است و در بخش های دیگر 
حاکمیت باید درباره آن تصمیم گیری و جمع بندی شود اما باید بپذیریم که شتاب توسعه 

و قدرت رقابت اقتصادی ما با دنیا را تحلیل می برد.
باید  این اساس  بر  و  با فرض وجود تحریم ها قرار است کار کنیم  ادامه داد: ما  وی 
شیوه حکمرانی را اصلاح کنیم؛ بسیاری از مشکلاتی که در حوزه های مختلف از جمله 
سیاست های ارزی، بازار پول، بازار سرمایه، تجارت خارجی و مشکلات فضای کسب و 
کار به حکمرانی اقتصادی ما باز می گردد و ربطی به تحریم ها ندارد و موضوعاتی همچون 
قیمت گذاری دستوری و مداخله دولت در بخش های مختلف اقتصادی به این مشکلات 
دامن می زند. همتی تصریح کرد: مهمترین دستور کار ما، مسئله ناترازی بودجه است که 
امسال اقدامات جدی باید برای توازن بودجه انجام شود. ناترازی بانک ها غیرقابل تصور 
است، تا به حال چنین حالتی را در سیستم بانکی ندیده ایم و باید به صورت جدی باید 

برای آن چاره اندیشی شود. 
 

عراقچی در دیدار با نخست وزیر قطر؛

ایران از هرگونه توافقی که مقاومت 
فلسطین بپذیرد حمایت می کند

وزیر امورخارجه در دیدار نخست وزیر قطر گفت: ایران از هرگونه توافقی که دوستان ما 
در مقاومت فلسطین و حماس بپذیرند، حمایت خواهد کرد.

شیخ محمد بن عبدالرحمن آل ثانی، نخست وزیر و وزیر خارجه قطر که در رأس هیأتی 
دیپلماتیک به تهران سفر کرده است، با سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه کشورمان 
دیدار و در خصوص روند توسعه و گسترش روابط بین تهران و دوحه در عرصه های مختلف، 
همچنین موضوعات مورد اهتمام مشترک در عرصه منطقه ای و بین المللی به خصوص 

تحولات فلسطین و تداوم جنایات رژیم صهیونیستی در غزه تبادل نظر کرد.
طرفین با تجلیل از شهیدان دکتر رئیسی و دکتر امیرعبداللهیان و مرور تلاش های 
صورت گرفته برای توسعه روابط، بر اهتمام ویژه خود برای پیگیری و اجرای توافقات 
صورت گرفته تاکید کردند. عراقچی با اشاره به امکانات و ظرفیت های خوب دو کشور در 
ابعاد تجاری و اقتصادی تصریح کرد: مایلیم با تلاش و هماهنگی بیشتر بین بخش های 
ذیربط دو کشور در قالب کمیسیون مشترک اقتصادی، شاهد جهش و تحرک جدیدی در 

روابط به خصوص در عرصه اقتصادی و تجاری باشیم.
رئیس دستگاه دیپلماسی همچنین از تلاش ها و تحرک خوب دولت قطر در خصوص 
پرونده های مهم منطقه ای به ویژه توقف جنگ و برقراری آتش بس در غزه قدردانی کرد و با 
اشاره به رویکرد صهیونیست ها برای تشدید تنش و توسعه دایره جنگ و درگیری در منطقه 
تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران از تلاش های قطر در توقف فوری جنگ و جنایات 
صهیونیست ها علیه مردم مظلوم فلسطین و برقراری آتش بس در غزه استقبال می کند و از 
هرگونه توافقی که دوستان ما در مقاومت فلسطین و حماس بپذیرند، حمایت خواهد کرد.

 
رئیس دیوان عالی کشور:

افزایش آمار وارده پرونده های خانواده 
مناسب نیست

رئیس دیوان عالی کشور در نشست ساماندهی محاکم خانواده آمار وارده پرونده های 
خانواده را مناسب ندانست و گفت: امیدواریم خروجی این جلسات برای دستگاه قضایی 
و مردم مفید باشد، استفاده از نظریات، پیشنهادات و تجربیات همکاران قضایی در رفع 

اشکالات و ایرادات مثمر ثمر خواهد بود.
حجت الاسلام محمدجعفر منتظری در جلسه سامان دهی وضعیت محاکم خانواده پس 
از استماع اظهارات قضات و همچنین معاون نظارت دیوان عالی کشور با تأکید بر رسیدگی 
با دقت به پرونده های خانواده اظهار کرد: افزایش آمار وارده پرونده های خانواده مناسب 

نیست. باید در این زمینه آسیب شناسی لازم انجام شود.

سید صباح زنگنه*

رئیس جمهور وحدت و انسجام را ستون و عمود جامعه عنوان کرد و با بیان اینکه 
باید به دنبال جلب رضایت اکثریت مردم و نه معدود خواص باشیم، گفت: در این 
مسیر هر کس که بتواند در چارچوب اهداف دولت عمل کرده و سند چشم انداز، 
سیاست های کلی و قانون برنامه را اجرا کند، برای ما ترجیح و اولویت دارد و هرگز 
به دنبال این نیستیم که صرفا افراد نزدیک به ما مسئولیت های مهمی را عهده دار 
شوند؛ در این دولت کسانی که بدون دلیل موجه بالا رفته اند پایین می آیند و کسانی 

که به ناحق پایین رفته اند، بالا کشیده خواهند شد.
دکتر مسعود پزشکیان صبح روز دوشنبه در آیین تکریم و معارفه وزرای سابق و 
فعلی کشور، ضمن قدردانی از اقدامات و تلاش های دکتر احمد وحیدی وزیر 
سابق کشور در زمینه های مختلف به خصوص رعایت امانت و صداقت در برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری، تصریح کرد: بنده چه در دوران تبلیغات انتخاباتی و چه 
در معرفی کابینه،  در بیان و عمل نشان دادم که به دنبال ایجاد وفاق ملی و تعامل 
برای به کارگیری همه ظرفیت ها در راستای اجرای سند چشم انداز، سیاست های 

کلی و قانون برنامه هستم.
رئیس جمهور با تشکر از رئیس و نمایندگان مجلس شورای اسلامی که کمک 
استان ها،  امور  اداره  در  افزود:  بگیرد،  شکل  سریع تر  ملی  وفاق  دولت  کردند 
شهرستان ها و بخش ها که در وزارت کشور مدیریت می شود، باید سه اصل غیرقابل 
انکار در مدیریت را مدنظر قرار دهیم؛ اول مسئولیت، دوم اینکه هر کس در هر 
جایگاهی مسئول انجام چه کاری است و سوم پاسخگویی. این سه اصل باید در 
ساختار مدیریت وزارت کشور از وزیر و مجموعه وزارتخانه، استانداران، فرمانداران و 

بخشداران رعایت و اعمال شود.
استان ها باید نقشه راه داشته باشند تا میزان پیشرفت آنها قابل ارزیابی باشد

دکتر پزشکیان اظهار داشت: باید برای هر استان نقشه راهی داشته باشیم تا 
بدانیم قرار است بر اساس ظرفیت ها و توانمندی هایش به چه نقطه ای برسد که 
بتوان بعد از مثلا ۱۰ سال به شکل دقیق ارزیابی کرد که چه بخشی از مسیر طی 
شده و چه بخشی باقی مانده است. اگر ما نقشه روشنی برای استان ها و همه 
کشور داشتیم امروز بعد از ۴۵ سال وضعیت فعلی و انبوه متراکم ناترازی ها را شاهد 

نبودیم.
رئیس جمهور با بیان اینکه هر کس که در کشور مسئولیت می گیرد باید بداند برای 
انجام چه کاری مسئولیت گرفته است، گفت: ما بنا نداریم برنامه جدیدی برای اداره 
کشور ارائه کنیم، کشور سند چشم انداز، سیاست های کلی ابلاغی و قانون برنامه را 
دارد که باید تلاش کنیم به بهترین شکل آنها را اجرا کنیم. هر آنچه در کشور انجام 
می دهیم باید در راستای تحقق اهداف سیاست های کلی و سند چشم انداز و با 
استفاده از به روزترین روش ها و ابزارها باشد تا ما را به جایگاه اول منطقه برساند، نه 

روش ها و ابزار قدیمی که ما را از دیگر کشورها عقب نگاه دارد.
دکتر پزشکیان با اشاره به اینکه یکی از مسئولیت های اصلی ما در دولت این 
است که حق هر کسی را به او بدهیم و اجازه ندهیم حقی از کسی تضییع شود، 
خاطرنشان کرد: دعوی ما اقامه قسط و عدالت است. باید وظیفه هر فرد مسئولی 
در دولت وفاق ملی در این زمینه روشن و مشخص شده و اختیارات لازم برای اجرای 

این مسئولیت ها به او اعطا و نسبت به اجرای مسئولیت ها پاسخگو باشد.
معیار با ما بودن و نبودن باور و توانایی افراد در اجرای سند چشم انداز است

رئیس جمهور وحدت و انسجام را ستون و عمود جامعه عنوان کرد و با بیان اینکه 
باید به دنبال جلب رضایت اکثریت مردم و نه معدود خواص باشیم، گفت: در این 
مسیر هر کس که بتواند در چارچوب اهداف دولت عمل کرده و سند چشم انداز، 
سیاست های کلی و قانون برنامه را اجرا کند، برای ما ترجیح و اولویت دارد و هرگز 
به دنبال این نیستیم که صرفا افراد نزدیک به ما مسئولیت های مهمی را عهده دار 
شوند؛ در این دولت کسانی که بدون دلیل موجه بالا رفته اند پایین می آیند و کسانی 
که به ناحق پایین رفته اند، بالا کشیده خواهند شد. هر کس برای این نظام و اجرای 

چشم انداز تلاش کرده با ماست و معیار با ما بودن و نبودن باور و توانایی افراد در 
اجرای سند چشم انداز است.

دکتر پزشکیان یکی از مسئولیت های اصلی دولت را تبیین دقیق نقطه هدف بر 
اساس سند چشم انداز و چگونگی دست یافتن به آن دانست و افزود: باید به یک 
زبان و نگاه مشترک در این زمینه برسیم و بعد با هماهنگی، همدلی و هم افزایی 
در مسیر اجرای آن بکوشیم. همه کارگزاران دولت از جمله استانداران و فرمانداران 
باید بر اساس این اهداف، به دنبال کسب رضایت عمومی مردم باشند، چرا که اگر 

رضایت عمومی مردم را نداشته باشیم، نمی توانیم کارها را به پیش ببریم.
رئیس جمهور اظهار داشت: اگر قرار باشد همان مسیری که تا امروز طی شده را 
ادامه دهیم و فقط تعدادی از مدیران و افراد تغییر کنند، به مقصد سند چشم انداز 
نخواهیم رسید. بنده در یکی از نشست های انتخاباتی خود به صراحت گفتم که 
بنده در ابتدا یک اصولگرا هستم که به اصولی پایبندم، اما باور دارم که برای رسیدن 
به این اصول ناگزیر باید به اصلاحاتی تن دهیم تا عدالت و حق در جامعه اجرا شود.
باید با کنار گذاشتن اختلافات، حول محور اهداف مشترک وفاق کنیم

دکتر پزشکیان تصریح کرد: شیعه یعنی پیرو و کسی که خود را شیعه علی ابن 
ابی طالب می داند باید دستورات و توصیه های امام علی )ع( را متناسب با اقتضائات 
امروز، به روز کند. اگر این کار را بکنیم و به درستی به توصیه های مولای شیعیان 
عمل کنیم، هیچ قدرتی نمی تواند مانع رسیدن ما به اهداف مان شود. امیدوارم 
بر این مبنا باقی بمانیم و بر اساس شایستگی ها و تقوا افراد را به کار گرفته و به 

اهداف مان برسیم.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه یکی از نشانه های حکمرانی صحیح ایجاد ثبات 
در رویه ها و قوانین در کشور است، خاطرنشان کرد: قانونگذاری ها باید بر مبانی 
علمی و کارشناسی استوار باشد تا به سرعت تغییر نکرده و کشور را دچار بی ثباتی 

نکند.
دکتر پزشکیان همچنین با بیان اینکه بنده به دنبال آن نیستم که بگویم دولت 
گذشته چه کرده و ما چه می خواهیم بکنیم، گفت: همه ما در یک کشتی نشسته ایم 
و باید به یک زبان و نگاه مشترک بر پایه سند چشم انداز و سیاست های کلی برسیم و 
با کنار گذاشتن اختلافات حول محور اهداف مشترک وفاق کنیم. اگر به این شکل 
به پیش برویم دشمنان را ناامید و در کشور وحدت ایجاد خواهیم کرد، امید به آینده 

را ارتقا خواهیم داد و اهداف سند چشم انداز را عملیاتی و اجرایی خواهیم کرد.
رئیس جمهور در پایان سخنان خود از آقای مومنی نیز به دلیل قبول زحمت 
وزارت کشور تشکر و تصریح کرد: ما تا آخر این مسیر با هم هستیم و خودمان را از 
کسی برتر نمی دانیم. بنده خود را یک تسهیل گر می دانم تا تفاهم، وفاق و وحدت 

در کشور تقویت شود و بتوانیم در سایه آن به اهداف بلند خودمان برسیم.

رئیس قوه قضائیه گفت: در مسیر مبارزه با فساد، 
سایر  و  بازرسی  سازمان  و  قضا  دستگاه  مأموریت 
به طور ویژه خودِ  و  بخش ها و دستگاه های ذیربط 

دولت، بسیار خطیر است.
والمسلمین غلامحسین محسنی  حجت الاسلام 
نشست  در  شهریور(  )پنجم  دوشنبه  روز  اژه ای 
شورای عالی قوه قضاییه، با اشاره به مقوله فساد و 
ابعاد آن، اظهار داشت: فساد یکی از مسائلی است 
که ساری است و در هر ساحتی، چنانچه جلوی آن 
گرفته نشود، می تواند به بخش های دیگر سرایت کند.
محسنی اژه ای خاطرنشان کرد: رهبر معظم انقلاب 
مکرر نسبت به مسئله فساد در سال ها و دهه های 
گذشته هشدار داده اند؛ دولت ها نیز به این موضوع 
توجهاتی داشته اند؛ با این وجود امید داریم در دولت 
چهاردهم با کمک یکدیگر و همت مضاعف بتوانیم 
در جلوگیری از شکل گیری و شیوع فساد توفیق پیدا 
کنیم؛ در این مسیر، مأموریت دستگاه قضا و سازمان 
بازرسی و سایر بخش ها و دستگاه های ذیربط و به طور 

ویژه خودِ دولت، بسیار خطیر است.
 با حفظ حریم و مقررات در کنار دولت 

چهاردهم خواهیم بود
رئیس قوه قضاییه با گرامیداشت مجدد هفته دولت 
و یاد و خاطره شهیدان رجایی، باهنر و رئیسی و کلیه 
شهدای انقلاب اسلامی از جمله شهدایی از دستگاه 
قضا که در شهریور ماه به فیض شهادت نائل آمدند 
دولت  گفت:  لاجوردی،  و  قدوسی  شهیدان  بویژه 
چهاردهم با رأی اعتمادی کم سابقه و شاید بی سابقه 

آغاز کرده  را  کار خود  نمایندگان مجلس،  ناحیه  از 
است؛ بر همین اساس امیدواریم این دولت هرچه 
سریعتر با تثبیت موضوعات و احیاناً انجام تغییراتی 
که مدنظر دارد، امور روز را به پیش ببرد و برای مسائل 
میان مدت و بلندمدت برنامه ریزی کند و با همت و 
جهاد مضاعف در مسیر تعالی و پیشرفت کشور و غلبه 
بر مشکلات گام بردارد. قوه قضاییه نیز همانطور که 
مکرر تاکید کرده ایم، در ضمنِ رعایت موازین قانونی 
و رعایت اصل پرهیز از دخالت در کار یکدیگر، آماده 
به  مردم  و  کشور  امور  تا  باشد  دولت  کنار  در  است 

بهترین نحو ممکن به پیش بروند.
مبارزه با فساد هزینه دارد

رئیس قوه قضاییه افزود: باید توجه داشت که وقتی 
با آن  ایجاد می شود، ممکن است برخورد  فسادی 
هزینه هایی داشته باشد؛ بنابراین باید تمام توان خود 
را مصروف کنیم که از شکل گیری فساد جلوگیری 
شود؛ در این رابطه با اقداماتی که سازمان بازرسی 
انجام داده اند، بسترها و  و سایر بخش های ذیربط 
گلوگاه های فساد شناسایی شده اند؛ از اینرو ضروری 
این  شناسایی  در  استمرار  و  مداومت  ضمنِ  است 
بسترها و گلوگاه ها با کمک خودِ دولت، فساد را در 

همان نطفه خفه کنیم.
فساد فقط اقتصادی نیست

رئیس قوه قضاییه یادآور شد: مقصود از فساد، صرفاً 
منحصر به فساد اقتصادی نیست بلکه منظور زدودن 
و سد کردن مسیر شکل گیری همه مظاهر فساد در 
ساحت های مختلف از جمله ساحت های فرهنگی و 

غیرفرهنگی است؛ البته قدر مسلم، در بحث مقابله با 
فساد اقتصادی نیز تاکیدهای مؤکد و ویژه ای داریم.

قاضی القضات در ادامه با اشاره به نقش و کارکرد 
خطیر  امر  در  دستگاه ها  و  مجموعه ها  حراست  
شناسایی فساد و مقابله با آن، گفت: یکی از انگیزه ها 
و علل شکل گیری بخش حراست در مجموعه ها و 
دستگاه ها، همین مقوله شناسایی فساد و مقابله با آن 
است؛ بنابراین حراست ها باید بیش از پیش در این امر 

خطیر فعال باشند.
سوءاستفاده کنندگان از نام قوه قضاییه را رسوا کنید 
محسنی اژه ای گفت: بار دیگر تاکید می کنیم که 
قوه قضاییه در کنار دولت، بیش از گذشته نسبت 
به مبحث شناسایی بسترهای فساد و مبارزه با آن، 

اهتمام و جدیت خواهد داشت.
قوه  رسانه  مرکز  به  ادامه خطاب  در  رئیس عدلیه 
قضاییه تاکید کرد که در قبال صفحات و حساب های 
قوه  رئیس  به  منتسب  را  خود  که  مجازی  کاربری 
قضاییه می کنند، اما هیچگونه تعلقی به وی و قوه 
قضاییه ندارند، مکرراً و به شیوه هنرمندانه برای مردم 

اطلاع رسانی کند.
بعضاً عده ای  که  را هم گفت  این  قاضی القضات 
رئیس  اسم  به  و  می کنند  عنوان  جعل  به  مبادرت 
یا سایر مقامات و مسئولان قضایی،  و  قوه قضاییه 
ارسال  مختلف  بخش های  برای  را  جعلی  نامه ای 
می کنند؛ در این رابطه نیز باید اطلاع رسانی مستمر 
و هوشمندانه صورت گیرد تا جلوی عناصر جاعل و 

سوءاستفاده کننده گرفته شود.

در نشست شورای عالی قوه قضائیه مطرح شد
تاکید رئیس قوه قضائیه بر امر مبارزه با مظاهر مختلف فساد

وزیر کشور گفت: اصلی ترین اولویت ما در این مرحله، حفظ منزلت و کرامت مردم 
در همه شئون است و این اولویت، رویکرد اصلی ما در برنامه ریزی ها و اقدامات است.
اسکندر مومنی روز دوشنبه ۵ شهریور در همایش استانداران که در سالن پیامبر 
اعظم وزارت کشور برگزار شد، گفت: حدود ۱۶ میلیون دانش آموز داریم و حداقل دو 
برابر آن، ۳۲ میلیون والدین، یعنی در مجموع نزدیک به ۵۰ میلیون یا شاید بیشتر، یک 

جامعه هدفی هستند که همه آنها با آموزش و پرورش مرتبط هستند.
وی افزود: آموزش و پرورش یکی از دستگاه های بسیار کم هزینه و بسیار پربازده 
است چرا که با یک وزارتخانه می توانیم با یک جمعیت ۵۰- ۶۰ میلیونی ارتباط داشته 
باشیم. وی با بیان اینکه امسال بازگشایی بسیار خوب، آرام و امنی را خواهیم داشت، 
گفت: من همیشه تکرار کرده ام بیش از گذشته نیاز به امنیت و آرامش و وفاق ملی و 
همبستگی ملی و امید و امیدآفرینی داریم. اینکه ما می گوییم امسال باید بهتر از سال 
قبل باشد مفهومش این نیست که سال گذشته تلاشی نشده است. ما مسلمانیم و 

باید امروزمان بهتر از دیروز و فردای مان بهتر از امروز باشد.
وزیر کشور ادامه داد: اصلی ترین اولویت ما در این مرحله، حفظ منزلت و کرامت 
مردم در همه شئون است و این اولویت، رویکرد اصلی ما در برنامه ریزی ها و اقدامات 

است.
مؤمنی در ادامه گفت: در تقویم سالانه کشور ما بازگشایی مدارس اول مهر است که 
نقطه عطفی در زندگی دانش آموزانی است که برای بار اول وارد مدرسه می شوند. اگر 
همواره اولین روزی که وارد مدرسه شدیم را به یاد داریم؛ خواه تلخ باشد یا شیرین. به 

هر حال این یه نقطه عطفی در تقویم سالانه کشور است. 
وی با بیان اینکه هفته های اول خانواده ها دغدغه جدی دارند، گفت: من خواهش 
و تاکید داردم که حتما جلسه شورای عالی آموزش و پرورش و شوراهای مربوطه، 
مانند شورای عالی ترافیک و بقیه را در این مدت باقی مانده تشکیل و نکاتی که 
اعلام می شود، حتماً مورد پیگیری قرار بگیرد. این یک روز شیرین، در واقع یک روز 
اجتماعی و فرهنگی برای همه معلمان، دانش آموزان و خانواده ها است که با یک ذوق 
وارد مدرسه می شوند. بنابراین همه دست به دست هم بدهیم که این بسترهای لازم 

هم فراهم شود.  
وزیر کشور در ادامه افزود: تأمین منابع لازم برای تکمیل پروژه ها، رفع مشکلات و 
مشکلات حاد آنی که وجود دارد و ممکن است آموزش و پرورش نتواند با دستگاه های 
مربوطه ارتباط برقرار کند، پیگیری شود. ثبت نام دانش آموزان با یک فهرستی هست 

که این را  ابلاغ می کنیم و مورد پیگیری قرار می گیرد. 
مؤمنی همچنین خطاب به استانداران گفت: با قوت و جدیت به کار خود ادامه 
دهید. یکی دو تا استاندار فعال اعلام کردند آماده واگذاری مسئولیت هستند و تا 

آخرین لحظات هم خدمت می کنند؛ همین را هم بیان نکنید.
وی با بیان این که مسئولیت ها امانت هستند، گفت: رئیس جمهور صبح خیلی 
دقیق و شفاف مطالبی را در خصوص جابجایی ها بیان کرد؛ همکاران استاندار به 
شایعات توجهی نکنند. مافوق اگر بخواهد جابجایی انجام دهد، جابجایی خودش 

را انجام خواهد داد.

وزیر کشوردر همایش استانداران:

اصلی ترین اولویت ما، حفظ منزلت و کرامت مردم است

دکتر پزشکیان در آیین تکریم و معارفه وزیرکشور؛

باید به دنبال جلب رضایت اکثریت مردم 
و نه معدود خواص باشیم

نبی اله عشقی ثانی*
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سلامت

چطور پوست خود را جوان نگه داریم؟ کره بادام زمینی چه فوایدی برای سلامتی دارد؟
از نظر شما صبحانه ای عالی  نان برشته  بادام زمینی روی  اگر کره 
محسوب می شود، شاید جزو آدم های خوش شانس باشید. کارشناسان 
می گویند آغاز روز با یک قاشق ساده کره مغز آجیل، فواید فراوانی برای 

سلامتی دارد. 
کره  بادام زمینی یک منبع عالی انرژی است زیرا حاوی ترکیب متعادلی 
از کربوهیدرات، پروتئین و چربی است. این سه گانه به شما کمک خواهد 
کرد که تا وقت ناهار احساس سیری کنید و انرژی زیادی برای شروع روز 
به بدن می دهد. صبحانه ای که حاوی هر سه این درشت مغذی ها باشد، 
برنده بازی است و به شما کمک خواهد کرد سراغ تمام منابع انرژی 

ضروری و اصلی بروید تا عملکرد مغز و بدنتان با حداکثر کارایی باشد.
این موضوع فقط در صورتی که مشغول تمرین در باشگاه باشید یا 
روز پرمشغله ای پیش رو داشته باشید به شما کمک نمی کند، بلکه در 

سلامت عمومی و طول عمر نیز نقش دارد.
»الکسا مولین«، متخصص تغذیه توضیح می دهد که کره بادام زمینی 
همچنین حاوی میزان بالایی از آنتی اکسیدان ها و پلی فنول ها از جمله 
و  ضدالتهاب  ضدویروس،  مغذی  ماده  یک  که  است  »رسوراترول« 

ضدپیری است.
و  تک  غیراشباع  چربی های  دارای  این  بر  علاوه  بادام زمینی  کره 
غیراشباع چندگانه است که به کاهش کلسترول بد و احتمالا کاهش 
خطر بیماری قلبی کمک می کند. مولین در ادامه می افزاید یافته های 
پژوهشی در سال ۲۰۲۲ نشان داد که مصرف منظم بادام زمینی به 
کاهش سطح کلسترول منجر می شود و همچنین مشخص شده است 

که بادام زمینی فشار خون را پایین می آورد.
این طور نیست که همه از خوردن یک مشت بادام زمینی لذت ببرند اما 
کره بادام زمینی را می توان تقریبا به هر نوع غذای صبحانه ای افزود و آن 

را به یک وعده غذایی سالم برای قلب و به ظاهر چرب و مفصل تبدیل 
کرد. کره بادام زمینی یک ماده افزودنی عالی است که می توان روی جو 
دوسری ریخت که از شب قبل برای صبحانه داخل شیر خیس می کنیم 

و به معجون های پروتئینی نیز طعم بیشتری می دهد.
مولین توضیح می دهد: بادام زمینی همچنین حاوی موادی مغذی 
مانند آرژنین، منیزیم و ویتامین ئی است که به سلامت قلب کمک 
می کند و خوردن منظم بادام زمینی به دلیل چربی سالم موجود در این 
ماده غذایی، یعنی اسید اولئیک با کاهش خطر ابتلا به دیابت نوع ۲ 

مرتبط است.
روده  برای سلامت  بالایی دارد که  فیبر  بادام زمینی همچنین  کره 

ضروری است و به شما کمک می کند که تا وعده غذایی بعدی احساس 
ناگهانی قند خون،  و کاهش  افزایش  با  اگر می بینید  سیری کنید. 
احساس گرسنگی سریع پس از صرف غذا یا احساس خستگی در 
اواسط صبح دست وپنجه نرم می کنید، صبحانه ای با فیبر بالا و پروتئین 
به دلیل شاخص  بادام زمینی،  از خوردن کره  ایده آل است. پس  زیاد 
گلیسمی پایین این ماده غذایی، سطح قند خون شما ثابت می ماند 
و تا وقت ناهار احساس سیری می کنید و بنابراین گزینه ای عالی برای 

صبحانه روزانه محسوب می شود.
ترکیب سه گانه کربوهیدرات، پروتئین و چربی، همراه فیبر و سایر 
مواد مغذی، آن را به غذایی سبک برای معده تبدیل می کند و یک ماده 

چندکاره مفید برای تامین انرژی در سراسر روز است.
پس  قابل اعتماد  و  عالی  گزینه ای  بادام زمینی  کره  این،  بر  علاوه 
انرژی ازدست رفته جبران شود،  تا ذخیره  باشگاه است  از ورزش در 
عضلات تغذیه شوند و به روند بهبود و احیای بدن کمک شود. منیزیم 
و ویتامین ئی موجود در بادام زمینی برای این منظور ایده آل است و 
همچنین به جلوگیری از خستگی و مقابله با دردهای عضلانی پس از 

ورزش )DOMS( کمک می کند.
وقتی صحبت از کره بادام زمینی می شود، گزینه های زیادی برای 
انتخاب وجود دارند و هیچ کس شما را بابت انتخاب کره بادام زمینی نرم 
به جای کره  حاوی تکه های بادام زمینی قضاوت نخواهد کرد. اما مسئله 
مهم این است که مطمئن شوید محتوای تغذیه ای آن به بدنتان کمک 

می کند و خود محصول نیز با رعایت اصول اخلاقی تامین شده است.
در صورت امکان، از کره بادام زمینی حاوی نمک و شکر زیاد بپرهیزید 
و کره بادام زمینی فاقد روغن پالم را انتخاب کنید که برای تامین نیازهای 

غذایی صبحانه تان، راه حلی اخلاقی تر است.

گزارش محققان کره ای؛

کودکان چاق با احتمال بیشتر مشکلات 
پوستی مواجه اند

یک مطالعه جدید نشان می دهد که کودکان چاق بیشتر احتمال دارد به مشکلات 
پوستی مبتنی بر سیستم ایمنی مانند اگزما یا پسوریازیس مبتلا شوند.

تجزیه و تحلیل بیش از ۲.۱ میلیون کودک کره ای بین سال های ۲۰۰۹ تا ۲۰۲۰ 
نشان داد کودکانی که اضافه وزن داشتند بیشتر در معرض خطر ابتلاء به اگزما 

بودند.
محققان گزارش کردند زمانیکه کودکان دارای اضافه وزن وزن کم کرده و به وزن 

مناسبی رسیده بودند، کمتر در معرض خطر ابتلاء به اگزما بودند.
دکتر »سئونگ جون کوه«، استادیار دانشگاه ملی سئول در کره جنوبی، گفت: 
»یافته های ما از اهمیت حفظ وزن در کودکان حمایت می کند، زیرا ممکن است به 

کاهش خطر ابتلاء به درماتیت آتوپیک ]اگزما[ کمک کند.«
کوه افزود: »علاوه بر این، پیشگیری از افزایش وزن بیش از حد و کاهش وزن 
هدفمند، از جمله اتخاذ استراتژی های رژیم غذایی سالم در کودکان مبتلا به چاقی 

برای پیشگیری از درماتیت آتوپیک، به ویژه قبل از سن مدرسه، باید ترویج شود.«
دکتر »سئونگ رائه کیم«، محقق از کالج پزشکی دانشگاه ملی سئول، گفت: 
»مطالعات قبلی به ارتباط بین چاقی دوران کودکی و بیماری های پوستی پرداخته 

اند.«
به گفته کیم، »با این حال، این مطالعات کودکان را در طول زمان ردیابی نکرده اند 
تا ببینند آیا تغییرات وزن بدن باعث ایجاد تفاوت در خطر مشکلات پوستی کودکان 

می شود.«
محققان نتیجه گیری کردند که نتایج نشان می دهد که چاقی دوران کودکی 
می تواند در ایجاد بیماری های پوستی ناشی از مشکلات سیستم ایمنی نقش داشته 

باشد.
به گفته محققان، این بیماری ها شامل آلوپسی، اگزما و پسوریازیس است و به 
گفته محققان، حفظ وزن مناسب می تواند خطر ابتلاء به این مشکلات پوستی را 

در کودکان کاهش دهد.
 

محققان مالزیایی پی بردند؛

تنفس آگاهانه می تواند درد و اضطراب 
سرطان را کاهش دهد

مطالعه جدید نشان می دهد تکنیک مدیتیشن به نام تنفس آگاهانه می تواند به 
بیماران سرطانی کمک کند تا درد و اضطراب خود را مدیریت کنند.

بیماران سرطانی که ۲۰ دقیقه تنفس آگاهانه انجام دادند، نسبت به افرادی که این 
تکنیک را انجام ندادند، درد بیشتری را تجربه کردند.

تیم تحقیق به سرپرستی دکتر »تان سنگ بنگ«، مشاور طب تسکینی در مرکز 
پزشکی سوبانگ جایا در سلانگور مالزی، نوشت: »تنفس ذهن آگاهانه بیست 
دقیقه ای به طور مؤثر و سریع شدت درد و اضطراب را در بیماران مبتلا به سرطان 

کاهش می دهد.«
این تیم در پایان گفت: »این مداخله مختصر و در دسترس رویکردی مکمل برای 

دستورالعمل های دارویی سنتی ارائه می دهد.«
محققان خاطرنشان کردند که تنفس آگاهانه مستلزم آن است که افراد هنگام دم و 

بازدم، توجه خود را بر نفس خود متمرکز کنند.
با این حال، محققان خاطرنشان کردند که تحقیقات قبلی در مورد تسکین بالقوه 
درد ناشی از تنفس آگاهانه بر جلسات مراقبه کوتاه مدت فقط ۵ تا ۱۰ دقیقه متمرکز 
شده است. برای این مطالعه، محققان به طور تصادفی ۴۰ بیمار سرطانی را در یکی 
از دو گروه قرار دادند. در یک گروه، در یک جلسه ۲۰ دقیقه ای به بیماران آموزش 
داده شد که چگونه تنفس آگاهانه انجام دهند. در مورد دیگر، پزشکان به مدت ۲۰ 
دقیقه در حالی که بیماران در مورد سرطان خود صحبت می کردند به آنها گوش 
دادند. مقیاس های ارزیابی درد نشان داد همه بیمارانی که تنفس آگاهانه انجام 

می دادند، در مقایسه با گروه کنترل، درد سرطان در آنها کاهش یافت.
به گفته محققان، چنین شیوه های مدیتیشن می تواند تسکین درد سنتی با 

استفاده از داروهای مُسکن و سایر درمان ها را تحسین کند.

چرا باید به دنبال درمان های پزشکی باشید؟

هر آنچه باید در مورد بی اختیاری ادرار بدانید

بی اختیاری ادرار به معنی ازدست دادن کنترل مثانه است که می تواند باعث نشت 
غیرارادی ادرار شود. افراد در هر سن و با هر جنسیتی می توانند به بی اختیاری 

ادراری دچار شوند، اما این عارضه در افراد سالمند و زنان شایع تر است.
بی اختیاری ادرار لزوماً بخشی از سالخوردگی نیست و بیشتر اوقات می توان با 

مداخلات پزشکی آن را حل کرد.
انواع بی اختیاری ادرار چیست؟

. بی اختیاری فشاری: ناشی از فشار وارد بر مثانه در اثر خندیدن، سرفه کردن، 
عطسه کردن، ورزش کردن و بلندکردن چیزهای سنگین.

. بی اختیاری همراه با فوریت دفع: نیاز شدید و ناگهانی برای ادرارکردن که منجر 
به دفع غیرارادی ادرار می شود؛ شاید نیاز مکرر به دفع ادرار نیز وجود داشته باشد، 

خصوصاً طی شب.
. بی اختیاری سرریز شونده: به دلیل کاملًا خالی نشدن مثانه، مکرراً نیاز به دفع 

ادرار دارید یا شاید نشت ادرار داشته باشید.
. بی اختیاری عملکردی: اختلالات فیزیکی یا ذهنی مانع این می شوند که 
به موقع خود را به دستشویی برسانید، مثلًا اگر آرتریت شدید داشته باشید ممکن 

است نتوانید با سرعت لازم دکمه لباستان را باز کنید و آماده دفع ادرار شوید.
. بی اختیاری ترکیبی: ابتلا به بیش از یک نوع بی اختیاری ادرار، بی اختیاری 

ترکیبی است.
ریسک فاکتورهای بی اختیاری ادرار چیست؟

سلامت مثانه به دلایل گوناگونی می تواند تحت تأثیر قرار بگیرد. بی اختیاری ادرار 
می تواند ناشی از موارد زیر باشد:

. عفونت هایی مانند عفونت مجاری ادراری یا عفونت واژینال
فشارآوردن هنگام دفع می تواند به عضلات کف لگن آسیب بزند. متأسفانه برخی 
از داروهایی که برای کنترل مثانه به کار می روند می توانند یبوست را بدتر کنند. 
برای رفع یبوست، ورزش کنید، به اندازه کافی آب بنوشید و غذاهای فیبردار بخورید

. سیگارکشیدن
. یبوست

. مصرف مایعات
. عوارض جانبی دارو

. زوال عقل یا دیگر اختلالات ادراکی
. مصرف کافئین و الکل

. اختلالات حرکتی
. ضعف عضلات کف لگن

. فاکتورهای محیطی مانند عدم دسترسی به سرویس بهداشتی
. بیش فعالی عضلات مثانه

چرا باید به دنبال درمان های پزشکی باشید؟
اگر بی اختیاری ادرار مکرر باشد یا تأثیر منفی بر کیفیت زندگی تان بگذارد لازم 
است تحت درمان پزشکی قرار بگیرید، زیرا بی اختیاری ادرار ممکن است این 

شرایط را به شما تحمیل کند:
. محدودیت در فعالیت ها و تعاملات اجتماعی

. افزایش احتمال افتادن و زمین خوردن به خاطر عجله در رسیدن به سرویس 
بهداشتی

. وابستگی به دیگران و مستقل نبودن
. علامتی از وجود مشکلی دیگر در سلامتی

چه زمانی درمان لازم است؟
بی اختیاری ادرار نباید عادی تلقی شود. اگر هر کدام از شرایط زیر را دارید لازم 

است به پزشک مراجعه کرده و تحت درمان قرار بگیرید:
. آیا اغلب نمی توانید به موقع خود را به دستشویی برسانید؟

. آیا احساس می کنید هیچ وقت مثانه تان کاملًا خالی نمی شود؟
. آیا در طول شب مدام از خواب بیدار می شوید تا به دستشویی بروید؟

تغییر  را  اجتماعی خود  فعالیت های  ادرار  بی اختیاری  از  ترس  دلیل  به  آیا   .
داده اید؟

. آیا وقتی سرفه و عطسه می کنید یا می خندید یا حتی فقط از جایتان بلند 
می شوید نشت ادرار دارید؟

انواع درمان ها برای بی اختیاری ادرار
انواع درمان ها بسته به علت برای کمک به مدیریت بی اختیاری ادرار وجود دارند. 
پزشک ممکن است آزمایش هایی انجام بدهد و شما را به متخصص ارجاع بدهد 
یا درمان هایی مانند تمرینات مثانه، تمرینات عضلات کف لگن، دارو یا ابزارهایی 

را توصیه نماید.
چگونه باید اقدام کنید؟

با پزشکتان صحبت کنید، خجالت را کنار بگذارید و شرایط بی اختیاری ادرارتان 
را برای او توضیح بدهید.

. می توانید این طور شروع کنید: »زمان هایی وجود دارد که من نمی توانم مثانه ام 
را کنترل کنم«. تا چند روز تمام علائم را یادداشت کنید و آن را با خود پیش پزشک 

ببرید، مثلًا این اطلاعات را بنویسید:
. عادت های دستشویی خود را بنویسید

. لیستی از هر چیزی که می خورید و می نوشید تهیه کنید
. تعداد دفعات دستشویی رفتن طی شب تا صبح را بنویسید 

. میزان قدرت و شدت ادرار کردنتان را بنویسید
. جزئیات مربوط به هر اتفاقی که در مورد بی اختیاری ادرار برایتان افتاده و علت ها 

را بنویسید
به غذاها و نوشیدنی های مصرفی تان بیشتر دقت کنید

مایعات زیاد می تواند مشکلات مثانه را بدتر کند. مصرف کم مایعات نیز باعث 
به  نیاز  و  کرده  تحریک  را  مثانه  می تواند  که  می شود  ادرار  در  ضایعات  تجمع 
دستشویی مکرر را بیشتر نماید. از غذاها و نوشیدنی هایی که می توانند علائم مثانه 

بیش فعال را بدتر کنند پرهیز کنید:
. الکل

. نوشیدنی های کافئین دار
. نوشابه های گازدار

. مرکبات و غذاهای آبدار
. شیرین کننده های مصنوعی

. غذاهای تند
از یبوست پیشگیری کنید

فشارآوردن هنگام دفع می تواند به عضلات کف لگن آسیب بزند. متأسفانه برخی 
از داروهایی که برای کنترل مثانه به کار می روند می توانند یبوست را بدتر کنند. برای 

رفع یبوست، ورزش کنید، به اندازه کافی آب بنوشید و غذاهای فیبردار بخورید.
وزن سالمی را حفظ کنید

وزن زیاد بدن می تواند به شکم و مثانه فشار وارد کند و باعث نشت ادرار شود.
سیگار را ترک کنید

سیگار  زیاد  که  افرادی  کند.  بدتر  را  مثانه  مشکلات  می تواند  سیگارکشیدن 
می کشند معمولًا سرفه می کنند و سرفه کردن هم به مثانه فشار وارد کرده و کنترل 

آن را سخت می کند.
تمرینات مثانه انجام دهید

افرادی که مثانه بیش فعال دارند عادت می کنند که به محض احساس کمترین 
نیاز به ادرارکردن به دستشویی بروند. بعضی از افراد نیز ممکن است برای پیشگیری 
از اتفاق به دستشویی بروند درحالی که نیازی به دفع ادرار وجود ندارد. بعد از مدتی 
مثانه به مغز سیگنال پُری مثانه می دهد درحالی که این طور نیست. تمرین مثانه 
شامل تغییراتی در عادات دستشویی رفتن می شود که به معنی به دستشویی رفتن 
در ساعات مقرر است، حتی زمانی که احساس نیاز نمی کنید. اگر فواصل زمانی 
ادرارکردن را کم کم بیشتر کنید، مثانه تان عادت می کند وقتی پُر شد سیگنال بدهد 

و این به کنترل نیاز به ادرارکردن کمک خواهد کرد.
عضلات کف لگن خود را قوی کنید

تمرینات کگل می توانند عضلات کف لگن را قوی کنند.
داروهای مصرفی تان را بررسی کنید

عضلات،  شل کننده های  ادرارآورها،  قلب،  داروهای  فشارخون،  داروهای 
آنتی هیستامین ها، آرام بخش ها و ضدافسردگی ها همگی می توانند در مشکلات 
مربوط به کنترل مثانه نقش داشته باشند. اگر نمی توانید با مصرف این داروها 

ادرارتان را نگه دارید با پزشکتان مشورت کنید.

دردهای شکمی از جمله دردهای حاد، مزمن و یا پیش رونده را همه تجربه کرده ایم. درد خفیف شکم 
ممکن است بدون درمان بهبود پیدا کند اما هر کدام از این دردها اگر برای بیش از ۲۴ ساعت طول کشید، 

همراه با یبوست، سوزش ادرار و از دست دادن اشتها بود، باید فورا به پزشک مراجعه کنید. 
در ادامه به رایج ترین علل دردهای شکمی و نحوه برخورد با آن ها خواهیم پرداخت.

گاستریت: مایعی که به هضم غذا کمک می کند، اسید زیادی در خود دارد. گاهی اوقات این مایع از سد 
محافظ معده عبور و پوشش آن را تحریک می کند. در این حالت فرد دچار گاستریت می شود. گاستریت 
توسط باکتری ها، استفاده مدام از مسکن هایی مانند ایبوپروفن یا استرس ایجاد شود. گاهی اوقات 
می توانید این عارضه را با داروهای ضد اسید بدون نسخه یا داروهای تجویزی درمان کنید اما بهترین راه 
برای درمان گاستریت این است که به پزشک مراجعه کنید زیرا ممکن است منجر به خونریزی یا زخم 

معده شود.
زخم معده: باکتری ها علت شایع زخم های باز روی پوشش معده یا قسمت بالایی روده کوچک هستند. 
علاوه بر باکتری ها، استفاده طولانی مدت از آسپرین، ایبوپروفن و سایر مسکن ها می تواند در بروز زخم 
معده نقش داشته باشد همچنین افرادی که سیگار می کشند یا الکل می نوشند بیشتر به این زخم ها مبتلا 
می شوند. زخم های معده معمولًا بسته به علت، با داروهای تجویزی که اسید معده را کاهش می دهند، 

درمان می شوند.
ویروس شکمی: این ویروس که همچنین به عنوان »آنفلوآنزای معده« شناخته می شود، یک عفونت 
ویروسی در روده است. شما در صورت ابتلا به این ویروس ممکن است اسهال رقیق، گرفتگی عضلات 
یا حالت تهوع داشته باشید. ویروس شکمی قابل انتقال از فرد مبتلا است همچنین از طریق غذای آلوده 
منتقل می شود. هیچ درمان خاصی برای ویروس شکمی وجود ندارد اما معمولا خود به خود از بین می رود. 

اگر تب دارید، دچار استفراغ، کم آبی یا خون در استفراغ یا مدفوع خود هستید به پزشک مراجعه کنید.
مسمومیت غذایی: به گزارش دویچه وله، باکتری ها، ویروس ها و انگل های موجود در غذا باعث بروز این 
بیماری می شوند. ممکن است در صورت مسمومیت غذایی دچار اسهال، حالت تهوع و استفراغ شوید. 
این عارضه معمولًا به خودی خود بهبود می یابد اما اگر دچار کم آبی هستید، خون در استفراغ یا مدفوع 

خود مشاهده می کنید یا بیش از ۳ روز است که اسهال شدید را تجربه می کنید، به پزشک مراجعه کنید.
سندرم روده تحریک پذیر: این بیماری رایج که بر روده بزرگ )که کولون نیز نامیده می شود( تأثیر 
می گذارد، می تواند باعث گرفتگی عضلات شکمی، نفخ، اسهال و یبوست شود. مشخص نیست چرا 
این اتفاق می افتد اما غذا، استرس، هورمون ها و عفونت همگی می توانند در بروز آن نقش داشته باشند. 
پزشک می تواند از طریق تغییر در رژیم غذایی و شیوه زندگی یا تجویز برخی داروها به شما در کنترل علائم 

کمک کند.
آپاندیسیت: آپاندیس در ابتدای کولون و در قسمت پایین سمت راست شکم قرار دارد. مشخص نیست 
آپاندیس چه کاری انجام می دهد اما زمانی که ملتهب می شود، معمولًا عفونی است و باید خارج شود. 
وقتی آپاندیس می ترکد، می تواند باکتری را پخش کند. درد آپاندیسیت اغلب از ناف شروع می شود و به 
پایین و سمت راست گسترش می یابد. اگر فکر می کنید ممکن است آپاندیسیت داشته باشید، فوراً به 

پزشک مراجعه کنید.
حملات کیسه صفرا: این عارضه زمانی اتفاق می افتد که سنگ های صفراوی لوله ها یا مجاری را که 
بین کبد، پانکراس، کیسه صفرا و روده کوچک قرار دارند را مسدود می کنند. شایع ترین علامت این عارضه 
درد شکم است. سنگ ها اغلب خود به خود حرکت می کنند اما اگر این اتفاق نیفتد، ممکن است نیاز به 

جراحی داشته باشید.

رایج ترین علل دردهای شکمی و نحوه برخورد با آن ها
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مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم: 

۱۲ هزار نفر در سایت مسکن ملی طایقان 
ساکن می شوند

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم با اشاره به روند تکمیل واحدهای مسکونی، 
گفت: سایت جدید نهضت ملی مسکن طایقان قم ظرفیت جمعیت پذیری ۱۲ هزارنفر 

را داراست.
محمد اطهری ، احداث افزون بر چهار هزار واحد مسکونی در سایت طایقان را موردتوجه 
قرار داد و افزود: متراژ واحدهای مسکونی این سایت بین ۱۸۰ تا ۲۰۰ مترمربع خواهد 
بود. وی با بیان اینکه سایت طایقان قم در مجموع ۱۱ درصد پیشرفت فیزیکی دارد، ادامه 
داد: این سایت توسط اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم در دست احداث و 

تخصیص پروژه متقاضیان آن نهایی شده است.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم ادامه داد: عملیات اجرایی این سایت از 
شهریورماه سال ۱۴۰۲ آغاز شده و بازه زمانی تحویل واحدها پس از آغاز عملیات اجرایی 

و ساخت، ۲۴ ماه در نظر گرفته شده است.
اطهری با بیان اینکه تمام واحدهای سایت نهضت ملی طایقان بصورت ویلایی حیاط دار 
آورده  به موقع  واریز  بانکی در کنار  طراحی شده است، تصریح کرد: جذب تسهیلات 

متقاضیان مهم ترین نقش را پیشرفت فیزیکی بیشتر این سایت دارد.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم، اضافه کرد: از زمان آغاز عملیات اجرایی 
در سایت طایقان ۳۵۰ اشتغال مستقیم و ۱۵۰ شغل غیرمستقیم برای فعالان حوزه 

ساخت وساز ساختمان در قم ایجاد شده است.
سایت ۴۸۰ هکتاری طایقان در فاصله هفت کیلومتری شهرک پردیسان قم و نزدیکی 
روستای طایقان قرار دارد. روستای طایقان در بخش سلفچگان قرار دارد؛ ۱۸ کیلومتر با 

قم فاصله دارد و در جنوب غربی استان است.
شهرک پردیسان در منطقه هشتم شهرداری قم و در جنوب غربی این شهر قم واقع شده 
است، این منطقه در سال ۱۳۷۷ توسط وزارت مسکن و شهرسازی وقت تأسیس و در سال 

۱۳۹۰ به یکی از مناطق شهرداری قم تبدیل شد.
 

رییس دانشگاه علوم پزشکی استان قم خبرداد:

افتتاح ۱0 پروژه بهداشت و درمان 
هم زمان با هفته دولت 

رییس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: هم زمان با هفته دولت ۱۰ پروژه بهداشت 
و درمان با اعتبار۱۵۰ میلیارد ریال در این استان به بهره برداری می رسد. 

مهدی مصری در گفت وگویی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر و 
تبریک هفته دولت، افزود: این پروژه ها در حوزه بهداشتی، غذا و دارو، درمانی، پشتیبانی 

و دانشجویی است.
وی اضافه کرد: سه خانه بهداشت در روستاهای "ورجان"، "مهرزمین" و "گیو" از جمله 

این پروژه ها در حوزه بهداشتی است که در اختیار روستاییان قرار می گیرد.
وی ادامه داد: همچنین در حوزه درمان نیز راه اندازی اتاق ریپورت رادیولوژی، گرافی و 
دیجیتال بیمارستان شهید بهشتی و همچنین پاویون پزشکان بیمارستان شهدای ارتش 

راه اندازی به همشهریان خدمات ارائه می دهد.
مصری بیان کرد: یکی از اقدامات صورت گرفته در حوزه دانشجویی احداث سالن 
چندمنظوره دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم است که در ۱۲۰ مترمربع بنا 

شده و دارای کتابخانه، سالن آزمون و سالن اجتماعات است.
وی افزود: فضاسازی دانشکده سلامت و دین، توسعه و تجهیز آزمایشگاه معاونت غذا و 
دارو و خرید ۶ دستگاه خودرو پشتیبانی نیز از دیگر پروژه ها و اقدامات صورت گرفته است 
که هم زمان با هفته دولت افتتاح می شود و برای خدمات هر چه بیشتر در اختیار مردم قرار 
می گیرد. وی اضافه کرد: آیین افتتاح این پروژه ها روز چهارشنبه هفتم شهریورماه ساعت 

۱۰ صبح در خانه بهداشت روستای ورجان برگزار خواهد شد.
ورجان یکی از روستاهای گردشگری شهرستان کهک در استان قم است که در فاصله 

۳۷ کیلومتری شهر قم و ۶ کیلومتری کهک واقع شده است
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد: 

آغاز عملیات روکش آسفالت محله دروازه ری 
مدیر منطقه یک شهرداری قم از آغاز عملیات اجرای روکش آسفالت خیابان شهدای 

دروازه ری و فرعی های آن به مساحت ۱۰۳۰۰ مترمربع خبر داد. 
محمدحسین علی اکبری در گفت و گویی با اشاره به اجرای طرح ساماندهی محله 
دروازه ری اظهار کرد: یکی از موضوعاتی که همه ساله در دستور کار مدیریت شهری 
قرار می گیرد، رسیدگی به وضعیت روکش آسفالت معابر و شوارع اصلی و فرعی است 
تا با روان سازی حرکت خودروها و عابران پیاده، شاهد پیشگیری از ایجاد ترافیک در 
شبکه های معابر درون شهری باشیم. وی افزود: در همین راستا عملیات روکش خیابان 
شهدای دروازه ری با مساحتی بالغ بر ۸۰۰۰ مترمربع و پیاده روهای این خیابان و فرعی ها 

با مساحت ۲۳۰۰ مترمربع توسط این منطقه در حال انجام است.
مدیر منطقه یک شهرداری قم با بیان اینکه رعایت کیفیت آسفالت در سطح معابر تأثیر 
بسزایی در روان سازی ترافیک و تسهیل در عبور و مرور شهری دارد، خاطرنشان کرد: 
بر همین اساس تلاش می کنیم تا در محلات قدیمی با وجود همه معضلات، وضعیت 
آسفالت معابر قابل قبول باشد. علی اکبری با اشاره به اینکه در پنج ماه نخست سال جاری 
۹۵۰۰ هزار مترمربع عملیات روکش آسفالت و لکه گیری در سطح منطقه صورت گرفته 
است، عنوان کرد: با توجه به وجود بافت فرسوده در سطح منطقه یک و نیاز بعضی از معابر 
به ساماندهی و بهسازی با ترمیم و روکش آسفالت، طی سال جاری عملیات لکه گیری 
و آسفالت ریزی خیابان های سطح منطقه با هدف ارائه خدمات مطلوب به شهروندان به 

صورت مستمر انجام شده است و با در نظر داشتن اولویت ها تداوم خواهد یافت.
 

مدیر منطقه ۴ شهرداری قم مطرح کرد:

اجرای بیش از ۵0 کیلومتر خط کشی محوری 
مدیر منطقه ۴ شهرداری قم از اجرای خط کشی طولی معابر این منطقه به صورت ممتد 
و منقطع با رنگ های ترافیکی گرم و سرد به  طول ۵۴ کیلومتر و با هزینه ای بالغ بر ۱۶ 

میلیارد تومان خبر داد. 
علیرضا اقبالیان در گفت و گویی اظهار کرد: اقدامات حوزه ترافیک منطقه ۴ شهرداری 
قم با هدف تأمین امنیت جانی، تسهیل در عبور و مرور شهری، روان سازی ترافیک و 
کاهش تصادفات رانندگی به منظور ارتقای سطح کیفیت خدمات به شهروندان منطقه 

در حال انجام است.
وی افزود: ترویج فرهنگ انضباط ترافیکی، حرکت رانندگان بین خطوط، افزایش ضریب 
ایمنی و بهبود وضع ترافیکی شهر با روان سازی و ایجاد نظم ترافیکی در خیابان های سطح 

شهر از دیگر اهداف اینگونه اقدامات است.
مدیر منطقه ۴ شهرداری قم با اشاره به اجرای بیش از ۵۰ کیلومتر خط کشی محوری در 
سطح منطقه ۴ شهر قم خاطرنشان کرد: تلاش این است که تا جای ممکن از رنگ های 
با کیفیت برای معابر شهری استفاده شود. اقبالیان هزینه خط کشی ۵۴ کیلومتری معابر 
شهر قم را ۱۶ میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: اقدامات اصلاحی برای بهبود وضعیت 

ترافیکی سطح منطقه چهار در حال پیگیری است.
 

معاون ستاد مبارزه با مواد مخدر کشور :

میانگین سن اعتیاد در کشور ۲۴ سال است
معاون کاهش تقاضا و توسعه مشارکت های مردمی ستاد مبارزه با مواد مخدر کشور 
گفت: پژوهش های ملی مورد تایید نشان می دهد میانگین سن اعتیاد در سطح کشور 

۲۴ سال و چند ماه است.
محمد جمالو ا در نشست هم اندیشی و تقدیر از مربیان و مجریان برتر دوره های آموزشی 
تربیت مربی با موضوع »فرزندپروری نوجوان« در قم گفت: پژوهش های ملی مورد تایید 

نشان می دهد میانگین سن اعتیاد در سطح کشور ۲۴ سال و چند ماه است.
وی با تاکید بر این که اولویت ستاد مبارزه با مواد مخدر پیشگیری است، اضافه کرد: اگر 

فردی آلوده به مواد مخدر شود، نجاتش سخت و گاهی غیرممکن است.
معاون کاهش تقاضا و توسعه مشارکت های مردمی ستاد مبارزه با مواد مخدر کشور با 
اشاره به دوره تربیت مربی، ادامه داد: در این دوره ۷۶ مربی کارآزموده تربیت شدند و سه 

هزار و ۵۰۰ نفر خانواده معادل بیش از ۴۳ هزار نفرساعت آموزش دریافت کردند.
جمالو تصریح کرد: قطعا در حوزه پیشگیری، حوزه خانواده و فرزندپروری یکی از 
مهمترین مولفه هاست و تمام تلاش دوره در مرحله نخست این است که مهارت های 
فرزندپروری را به خانواده منتقل کند و خانواده ها بتوانند نهایت دقت را در اجرای این 
دستورالعمل ها داشته باشند. در مراحل بعدی به حوزه نوجوانان و مدیران مدارس و 

مشاوران پرداخته خواهد شد.

مدیرشرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم خبرداد: 

شروع توزیع کودهای یارانه ای
 برای کشت پاییزه 

مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم گفت:  توزیع کودهای شیمیایی 
یارانه ای ازته، فسفاته و پتاسه برای کشت محصولات کشاورزی پاییزه همچون گندم و جو و 

کلزا مطابق با الگوی کشت استان از ابتدای شهریور ماه آغاز شده است. 
حسین زند در گفت وگویی در این رابطه بیان داشت: علاوه بر توزیع کودهای یارانه ای 
برای کشت پاییزه، طی روزهای گذشته تامین و تدارک کودهای مورد نیاز برای کشت های 
تابستانه استان مانند ذرت، پنبه، یونجه و سایر محصولات نیز به خوبی صورت گرفته است.
وی افزود: درحال حاضر ذخایر راهبردی کودهای یارانه ای در استان بیش از چهار هزار 
تُن می باشد که برای آغاز مقطع کشت پاییزه مقدار مطمئن و قابل اعتمادی است و باتوجه 
به قراردادهای منعقده با تولیدکنندگان داخلی و خارجی و برنامه تحویل کودهای یارانه ای 
شرکت خدمات حمایتی کشاورزی در طول دوره کشت پاییزه سهمیه تخصیصی استان 
تدارک، حمل و از طریق شبکه رسمی توزیع شرکت در استان بین کشاورزان عزیز توزیع 

خواهد شد.
مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم درخصوص توقف تحویل سهمیه کود 
اوره بخش کشاورزی از سوی شرکت های پتروشیمی اوره ساز نیز گفت: مذاکرات و ارتباط 
با مراجع ذیربط و پیگیری های شبانه روزی که از سوی شرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
و شرکت های پتروشیمی اوره ساز با هدف رفع تحویل کود اوره بخش کشاورزی صورت 
گرفت در نهایت به تنظیم و ابلاغ مصوبه هیئت محترم وزیران در تاریخ سوم مرداد ۱۴۰۳ 
و تعیین تکلیف مطالبات شرکت های پتروشیمی اوره ساز و الزام آنان به تحویل کود اوره 

منتهی شد.
وی ادامه داد: در همین راستا شرکت های پتروشیمی اوره ساز توافق نمودند که تا پایان 
سال ۱۴۰۳ با افزایش مقادیر تحویل روزانه نسبت به تحویل مقادیر مذکور اقدام نمایند و 
نگرانی در این خصوص وجود ندارد. هم اکنون در سراسر کشور از جمله استان قم طبق 

روال شبکه بزرگ تامین و توزیع کودهای کشاورزی شرکت، به خوبی در جریان است.
زند تاکید کرد: کشاورزان مطمئن باشند که باذخیره سازی مناسب انواع کودهای 
شیمیایی یارانه ای در انبارهای تحت پوشش شرکت خدمات حمایتی کشاورزی و در شبکه 

رسمی توزیع نهاده های کشاورزی شرکت به استقبال کشت پاییزه خواهیم رفت.
 

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان قم :

قم موفق به کسب مقام برتر جایزه ملی 
جمعیت شد

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان قم از کسب مقام برتر جایزه ملی 
جمعیت توسط استان خبرداد.

روح الله مقدم اظهار کرد: مدیریت استان نگاه ویژه ای به قانون جوانی جمعیت دارد و در 
طول سال های اخیر تلاش کرده ایم با اجرای مفاد این قانون بهترین عملکرد را برای استان 
رقم بزنیم.وی افزود: باتوجه به برنامه ریزی ها و اقدامات انجام شده در اجرای قانون جوانی 
جمعیت در استان قم روز گذشته مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی وزارت ورزش 
و جوانان طی نامه ای اعلام کرد که قم موفق به کسب مقام برتر جایزه ملی جمعیت در 

کشور شده است.
معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان قم تصریح کرد: براساس ارزیابی ها، 
این معاونت با اخذ بالاترین امتیاز در شاخص های برگزاری کارگاه های آموش و مهارت هی 
پیش از ازدواج، برنامه های حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، توسعه و سنجش مراکز 
تخصصی مشاوره ازدواج، برنامه های هفته ازدواج و میگیری تسهیلات مربوطه توانست 

جایزه مذکور را کسب نماید.
مقدم در ادامه با اشاره به نرخ رشد جمعیت در استان عنوان کرد: براساس آخرین 
ارزیابی ها نرخ رشد استان قم در طول سال های اخیر روند مثبتی داشته و سالانه نرخ 
خوبی از تولد ها در استان ثبت می شود.وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
میزان پرداخت تسهیلات ازدواج در سال جاری بیان داشت: طی ۵ ماهه نخست سال 
۱۴۰۳ بیش از ۳ هزار و ۲۰۰ نفر موفق به اخذ تسهیلات مربوطه شده اند.مقدم در پایان 
خاطرنشان کرد: حدود ۵ هزار و ۴۰۰ نفر هم در صف هستند که طی مکاتبه ای که 

بانک ها داشتیم از آن ها خواستیم پرداخت تسهیلات را تسریع ببخشند.
 

مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان قم خبرداد:

صدور بیش از 66 هزار مجوز الکترونیکی 
کسب و کار 

مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان قم گفت: از ابتدای راه اندازی درگاه ملّی 
مجوزها تا ابتدای شهریور امسال، ۶۶هزار و ۴۸۶ درخواست  مجوز کسب  و کار از بستر 
درگاه ملّی مجوزها بدون مراجعه حضوری و به صورت الکترونیکی در این استان، صادر 

شده است.
مهدی فراهانی ضمن گرامیداشت هفته دولت با اشاره به رشد آمار صدور مجوزهای 
الکترونیکی کسب و کار در قم طی سال جاری، بیان داشت: به واسطه راه اندازی درگاه 
ملّی مجوزها، متقاضیان کسب و کار، درخواست صدور مجوز را به دستگاه های اجرایی 
مرتبط ارسال می کنند که به ترتیب اتاق اصناف با صدور نزدیک به ۴۰هزار مجوز، متولی 

بیشترین صدور مجوز کسب و کار در استان بوده است. 
مدیرکل  امور اقتصاد و دارایی استان قم افزود: اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی با 
صدور ۱۲ هزار و ۴۲۷ مجوز، دومین رتبه را در صدور مجوز کسب و کار کسب دارد که 
بیشتر مجوزهای اداره کار شامل مشاغل خانگی بوده است. فراهانی ادامه داد: سه مجوز 
پرتقاضا در استان قم شامل خیاطی، قالیبافی و پروانه اشتغال به کار مهندسی هستند.
وی در پایان گفت: از ۶۶ هزار درخواست کسب و کار صادر شده در استان، بیشترین 
تعداد درخواست مربوط به شهر قم است که ۶۵ هزار و ۱۲۵ مجوز صادره را شامل می 
شود و تاکنون برای متقاضیان شهرستان جعفریه ۸۱۰ مجوز و برای شهروندان کهک ۵۵۱ 

مجوز صادر شده است.
 

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

اختصاص هزار میلیارد تومان برای 
ایمن سازی آزادراه قم - کاشان 

 مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم با اشاره به آغاز طرح ایمن سازی آزاده 
امیرکبیر )قم - کاشان(، گفت: هزار میلیارد تومان برای بهسازی این محور اختصاص  یافته 

و عملیات بهسازی آن در حال انجام است.
از  یکی  کاشان(   - )قم  امیرکبیر  آزاده  اظهارکرد:  در گفت وگویی  پورتیموری  محمد 
محورهای پرتردد استان است که طی سال های گذشته ارتقای سطح ایمنی و فنی آن 

سبب مطالبه رانندگان شده است.
وی ابراز کرد: این آزادراه در سنوات گذشته توسط بخش غیردولتی احداث شد و قرار 
بود پس از پایان قرارداد بهره برداری در پایان سال دوازدهم، پیمانکار مربوطه نسبت به 
ایمن سازی و بهسازی آن اقدام کند که بنا بر برخی مباحث این تعهد توسط بهره بردار 
صورت نگرفت. وی ادامه داد: باتوجه به خرابی طول مسیر و انتقاد رانندگان از وضعیت 
موجود، اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان نسبت به ایمن سازی آن ورود پیدا 
کرده است. پورتیموری اظهار کرد: هم اینک پنج اکیپ اجرایی از ماه گذشته عملیات 
ایمن سازی و بهسازی این محور را آغاز کرده اند و طی روزهای آینده بر تعداد اکیپ های 
اجرایی افزوده می شود. مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم اظهار کرد: 
طبق برنامه ریزی های انجام شده تلاش می شود تا با تسریع در عملیات اجرایی، طی چند 

ماه آینده شاهد اتمام ایمن سازی و بهسازی این محور برون شهری قم باشیم.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم خبرداد؛

اختصاص انشعاب رایگان گاز به ۵0۴مسجد 
مدیرعامل شرکت گاز قم گفت: شرکت گاز این استان به ۳۱۴ مسجد در سطح شهر قم و 

۱۹۰ مسجد در مناطق روستایی انشعاب گاز رایگان اختصاص داده است.
مرتضی خوش لهجه اظهار کرد: مسجد به عنوان یک پایگاه معنوی و محلی برای 
اقدامات فرهنگی، ایجاد پیوندهای اجتماعی، عبادت و تقویت بنیه دینی از جایگاه 
ویژه ای برخوردار است. مدیرعامل شرکت گاز استان قم بیان کرد: در حال حاضر ۵۰۴ 
انشعاب رایگان به مساجد سطح استان قم اختصاص داده شده که ۳۱۴ از این تعداد 
مربوط به مناطق شهری است و ۱۹۰ مسجد دیگر به مناطق روستایی تعلق دارد. وی 
ادامه داد: این انشعاب ها بمنظور وابستگی مساجد به کمک های مردمی واگذار شده 

است تا بیشتر هزینه های مسجد صرف برنامه های فرهنگی، آموزشی و اجتماعی شود.

و  بپاشد  هم  از  را  زندگی  مهیب،  طوفانی  همچون  می تواند  طلاق  به  تصمیم 
مسیرهای آینده را تغییر دهد. در دنیای پر از احساسات 

طلاق یکی از تصمیمات بزرگ و سرنوشت سازی است که می تواند مسیر زندگی 
افراد را به طور کلی تغییر دهد. این تصمیم، اغلب به دنبال احساسات شدید و 
پیچیده ای مانند ناامیدی، خشم و درد اتخاذ می شود و در لحظاتی که تنش ها به اوج 
خود می رسد، ممکن است تصمیم گیری به گونه ای باشد که عواقب آن، تا سال ها 
احساس شود. بسیاری از افراد در گرماگرم احساسات، بدون توجه به تمام جنبه ها 
و پیامدهای احتمالی، به طلاق روی می آورند و بعدها با واقعیت هایی روبرو می شوند 
که شاید در لحظه تصمیم گیری به آن ها فکر نکرده اند. عواقب این تصمیم می تواند 
بر تمام ابعاد زندگی، از جمله روابط خانوادگی، سلامت روان، وضعیت مالی و حتی 
آینده فرزندان تأثیرگذار باشد. از این رو درک عمیق و دقیق از پیامدهای این تصمیم، 
پیش از اقدام به آن، امری ضروری است تا شاید بتوان از تجربه های تلخ و دشوار 

آینده جلوگیری کرد.
دو تجربه متفاوت از طلاق در دهه های گذشته و حال

در دهه های اخیر، تغییرات فرهنگی و اجتماعی باعث شده تا طلاق به عنوان 
یک راه حل معتبر برای مشکلات زناشویی پذیرفته شود. این تغییر نگرش، همراه 
با ساده تر شدن روند قانونی طلاق، موجب افزایش طلاق های عجولانه و احساسی 
شده است. افراد بدون بررسی کامل و مشاوره لازم، سریع تر از گذشته به این تصمیم 
می رسند. حالا، می خواهیم نگاهی عمیق تر به تجربیات افرادی از دو دوره زمانی 

متفاوت بیندازیم تا ببینیم چگونه این تغییرات زندگی ها را تحت تأثیر قرار داده اند.
عباس حسینی، یک کارمند بازنشسته  درباره تجربه طلاق خود در سال ۱۳۳۹ 
می گوید: »زمانی که من و همسرم تصمیم به طلاق گرفتیم، شرایط بسیار سخت 
و پیچیده بود. جامعه به شدت بر حفظ نهاد خانواده تأکید داشت و طلاق به عنوان 
یک شکست بزرگ خانوادگی و اجتماعی تلقی می شد. ما با وجود مشکلات زیادی 
که داشتیم، مدام تلاش می کردیم که مشکلات را به طور خصوصی حل کنیم تا مبادا 
آبروی خانواده مان برود. در آن زمان، طلاق به سختی و تنها به عنوان آخرین گزینه در 
نظر گرفته می شد. باید دلایل مستند و قانع کننده ای برای جدایی ارائه می دادیم و 
روند قانونی بسیار طولانی و دشوار بود. این امر باعث می شد که بسیاری از تصمیمات 
احساسی و عجولانه به حداقل برسد و بیشتر اوقات افراد به طور جدی و پس از سال ها 
تحمل، اقدام به طلاق می کردند.« زهره نادری، یک مادر خانه دار که در دو ساله اخیر 
طلاق گرفته می گوید: »امروزه، طلاق به طور کلی به عنوان یک گزینه قابل قبول تر 
برای حل مشکلات زناشویی شناخته می شود و جامعه نسبت به گذشته به طور زیادی 
تغییر کرده است. روند قانونی نسبت به گذشته بسیار ساده تر شده است و این امکان 
را به وجود آورده که تصمیمات طلاق سریع تر و آسان تر اتخاذ شوند. اگرچه پذیرش 
جامعه درباره طلاق افزایش یافته و روند حقوق طلاق آسان تر شده، اما با این وجود 
من با مشکلات زیادی روبرو شدم.« او در یک گفت وگوی صمیمی از تجربیاتش بعد از 
طلاق می گوید:»دو سال پیش، وقتی تصمیم به طلاق گرفتم، واقعاً نمی دانستم که 
چه بر سرم می آید. همه چیز خیلی سریع و احساسی پیش رفت. به دلیل مشکلاتی 
که در آن زمان داشتیم، تصمیم به جدایی گرفتم. در آن لحظه فکر می کردم که این 
تنها راه برای آرامش و حل مشکلات است. اما حالا، هر روز با احساسات عمیق 
افسردگی و پشیمانی مواجه هستم.« او ادامه می دهد: »از آن زمان، افسردگی و 
احساساتی مثل تنهایی و ناامیدی مرا رها نکرده اند. هر روز با خودم درگیرم و به این 
فکر می کنم که آیا تصمیمم درست بوده یا خیر. شب ها به سختی می توانم بخوابم و 

روزها هم احساس می کنم که هیچ چیزی نمی تواند مرا خوشحال کند.«
این بانوی جوان همچنین به پشیمانی عمیق خود اشاره می کند: »گاهی اوقات به 
روزهایی که با همسرم داشتیم فکر می کنم و احساس می کنم که شاید می توانستیم 
مشکلات را حل کنیم و ادامه دهیم. الان که به گذشته نگاه می کنم، فکر می کنم که 
شاید تصمیمم بیش از حد عجولانه و بر اساس احساسات آنی بود. پشیمانی از این 

تصمیم مرا به شدت اذیت می کند و نمی توانم از آن خلاص شوم.«
وقتی یک مشاور خانواده طلاق های عجولانه را متوقف می کند

دکتر مصطفی تبریزی، روانشناس و عضو هیئت علمی دانشگاه علامه طباطبایی 
در گفت وگو با خبرنگار ایرنازندگی به تغییر نگرش ها نسبت به طلاق در سال های اخیر 

اشاره می کند و می گوید: »در گذشته، طلاق به عنوان یک ننگ بزرگ تلقی می شد. 
بسیاری از افراد، حتی با وجود زجر کشیدن در زندگی زناشویی، از ترس قضاوت 
جامعه و حفظ آبرو، تمام عمر خود را در این وضعیت ادامه می دادند. ضرب المثلی 
رایج بود که می گفتند: با لباس سفید عروسی آمدی، با کفن سفید باید بروی. این 

نوع نگاه، تلخی های زیادی را در زندگی افراد ایجاد می کرد.«
تبریزی تاکید می کند که افزایش طلاق در مواردی که افراد واقعاً تحت فشار و زجر 
هستند، می تواند مثبت باشد و به بهبود کیفیت زندگی آن ها کمک کند. اما او به یک 
پدیده دیگر اشاره می کند که در سال های اخیر شیوع بیشتری یافته است: »امروزه، 
بسیاری از افراد به دلیل توقعات بیش از حد و نداشتن دید واقعی از زندگی، به سرعت 
به طلاق روی می آورند. این نوع طلاق ها، که بدون در نظر گرفتن عواقب و به صورت 

عجولانه انجام می شود، بسیار مضر و ناپسند است.«
داشته ام،  خانواده  مشاور  عنوان  به  من  که  تجربیاتی  »در  می دهد:  ادامه  وی 
مشاهده کرده ام که بسیاری از افراد به عواقب طلاق فکر نمی کنند. آن ها گویی 
تصمیم به تعویض یک ماشین می گیرند، در حالی که ماشین بعدی ممکن است 
وضعیت بسیار بدتری داشته باشد.« تبریزی یکی از روش های خود را برای کمک 
به مراجعان توضیح می دهد و می گوید: »من همیشه به مراجعینم توصیه می کنم که 
دو سناریو بنویسند؛ یکی برای ادامه زندگی و حل مشکلات، و دیگری برای طلاق. 
پس از مطالعه این سناریوها، مواردی که از قلم افتاده اند را اضافه می کنم و از آن ها 
می خواهم دوباره سناریوها را بررسی کنند. معمولًا متوجه می شوند که سناریوی 

طلاق مشکلات بیشتری به همراه دارد و از طلاق منصرف می شوند.«
او همچنین از تجربه ای خاص در کارش صحبت می کند: »یک شب خداحافظی 
برای مراجعین قبل از طلاق ترتیب می دهم و از آن ها می خواهم تا با تمام خاطرات 
تلخ و شیرین خود خداحافظی کنند. بسیار اتفاق می افتد که در این فرایند، مراجعین 
متوجه می شوند که تعداد خاطرات خوب بیشتر از خاطرات بد است و تصمیم به ادامه 
زندگی می گیرند. این نوع آگاهی بخشی می تواند به جلوگیری از طلاق های عجولانه 

کمک زیادی کند.«
روان درمانی می تواند مسیر زندگی تان را تغییر دهد

در گفت وگو با دکتر تبریزی، به بررسی نشانه هایی پرداخته شد که نشان می دهند 
یک فرد ممکن است به طور عجولانه و احساسی تصمیم به طلاق بگیرد. تبریزی 
تاکید می کند: »یکی از مهم ترین نشانه ها، نوسانات خلقی شدید و تحریک پذیری 
بالاست. افرادی که شخصیت های ناپایدار یا هیستریک دارند، اغلب به سرعت 
برانگیخته می شوند و بدون تحلیل دقیق، تصمیم های مهمی مانند طلاق را اتخاذ 
می کنند. این افراد ممکن است به دلیل نمایشی بودن و تمایل به جلب توجه، 

به سرعت به سمت تصمیم گیری های احساسی بروند.«
او همچنین به ویژگی های شخصیتی مرزی اشاره می کند و می گوید: »افرادی که 
رگه هایی از شخصیت مرزی دارند، در معرض خطر بیشتری برای گرفتن تصمیم های 
عجولانه هستند. این افراد معمولًا در کنترل هیجانات و مدیریت احساسات خود 
مشکل دارند و ممکن است در واکنش به یک بحران یا اختلاف زناشویی، سریعاً 
تصمیم به طلاق بگیرند.« تبریزی برای جلوگیری از این نوع تصمیم گیری ها توصیه 
می کند: »افرادی که این نشانه ها را دارند، قبل از هرگونه اقدام به طلاق، باید تحت 
روان درمانی قرار بگیرند. روان درمانی می تواند به آن ها کمک کند تا سلامت روانی 
خود را بازیابند و تصمیم گیری هایشان را با دقت بیشتری انجام دهند. زمانی که فرد 
به تعادل روانی دست یافت، می تواند با بینش بیشتری درباره ادامه زندگی زناشویی 
یا طلاق تصمیم بگیرد.« این مشاور خانواده افزود: »علاوه بر روان درمانی، مطالعه 
کتاب های مرتبط با روابط زناشویی و مدیریت هیجانات نیز می تواند به افزایش آگاهی 
و کاهش تردیدها کمک کند. هرچه فرد اطلاعات بیشتری درباره خود و مسئله طلاق 

کسب کند، احتمال اینکه تصمیم بهتری بگیرد، بیشتر خواهد شد.«
زندگی پس از طلاق؛ آیا برای آن آماده اید؟ 

تبریزی به افرادی که در آستانه طلاق هستند، توصیه می کند:» به همه افرادی 
که به فکر طلاق هستند، توصیه می کنم حتماً به یک مشاور مراجعه کنند. مشاور 
می تواند به آن ها کمک کند تا ببینند آیا مشکلات شخصیتی خاصی دارند که موجب 
ناتوانی در تحمل زندگی مشترک شده است، یا اینکه مشکلات ارتباطی حل نشده ای 
بین زن و شوهر وجود دارد. چه مرد و چه زن، لازم است این مشکلات را با کمک 
مشاور بررسی و حل کنند.« تبریزی ادامه می دهد: »اگر پس از مشاوره، همچنان 
تصمیم به طلاق داشتند، توصیه می کنم دو سناریو تهیه کنند؛ یکی برای زندگی 
پیش از طلاق و دیگری برای زندگی پس از طلاق. باید ببینند در کدام یک از این 
دو سناریو شاداب تر و راضی تر خواهند بود.« وی مثال زنده ای از تجربه اش ارائه 
می دهد: »فرض کنید فردی مراجعه کرده و می گوید که شوهرش معتاد است، گاهی 
او را کتک می زند و هیچ علاقه ای به او ندارد. او می خواهد طلاق بگیرد. در چنین 
شرایطی، باید از او پرسید: اگر طلاق گرفتی، آیا محل زندگی داری؟ آیا خانواده 
حامی داری؟ آیا می توانی از عهده مخارج زندگی بر بیایی؟ اگر پاسخ نه باشد، و فرد 

تصمیم بگیرد که به خیابان برود، در واقع بین بد و بدتر، بدتر را انتخاب کرده است.«
تبریزی در پایان تاکید می کند: »هر چقدر آگاهی افراد از شرایط و پیامدهای 
تصمیم شان بیشتر باشد، تصمیم گیری بهتری خواهند داشت. هدف از مشاوره 
این است که فرد با دید باز و آگاهی کامل تصمیم بگیرد، نه تحت تاثیر احساسات 

یا فشارهای لحظه ای.«

زندگی پس از طلاق؛ آیا برای آن آماده اید؟  

توصیه هایی برای درست بودن یک تصمیم سخت 

تا حالا از خودتان پرسیده اید برای قدم گذاشتن در راه 
امام حسین)ع( چطور باید زندگی کنید؟ چه معیارهایی 
داشته باشید و چه چیزهایی را به فرزندان تان بیاموزید؟ 
آیا صرف حضور در هیأت و عزاداری، برای حسینی شدن 
کافی است و یا اینکه باید به اصول مهم تری پایبند بود؟ 

برای گرفتن پاسخ سوالات تان با ما همراه باشید.
امسال هم در راهپیمایی اربعین مثل هر سال شاهد 
کربلا  مسیر  در  سیدالشهدا  دوستداران  پرشور  حضور 
بودیم. مسیری که پیر و جوان نمی شناسد و تمام نسل های 
حسینی از دیروز تا امروز آمده اند تا از هرآنچه در توان دارند، 
برای کسب معرفت و ادای دین به سیدالشهدا مایه بگذارند. 
نسل هایی که قطعا سرمایه های قیام عاشورا و حقانیت امام 
حسین)ع( هستند و اساسا با تداوم و پرورش همین نسل 
حسینی است که می توان قیام اباعبدالله الحسین)ع( را با 
همین شکوه و عظمت تا قیام مهدی موعود)عج( زنده نگه 
داشت. دکتر مریم حاج عبدالباقی دارنده دکترای علوم 
قرآنی و از کارشناسان این حوزه با ماست تا از اهمیت و 

چگونگی تربیت نسل حسینی برایمان بگوید.
برای تداوم راه حسین)ع( باید روی افزایش نسل 

تمرکز کنیم
گرچه هرساله در ایامی چون محرم و صفر و همچنین 
دوستداران  میلیونی  حضور  شاهد  اربعین  روی  پیاده 
امام حسین)ع( در عرصه هستیم اما نباید فراموش کنیم 
که عدم رشد جمعیت در کشورمان می تواند اثری مستقیم 
آینده دورتر، دیگر مثل  بر این حضور داشته و شاید در 
امروز نتوانیم به لحاظ کمی، این چنین شکوهمند در راه 
اهل بیت به صف شویم. موضوعی که حاج عبدالباقی 
از آن به عنوان نکته ای بسیار مهم یاد کرده و می گوید: 
»از حضرت امیر)ع( نقل است که می فرمودند: اگر من 
جعفر و حمزه)برادر و عمو( را داشتم، می توانستم در برابر 
غصب خلافت قیام کنم؛ به واقع این فرمایش حضرت امیر 
نشان می دهد که تعداد در سپاه، بسیار مهم است.« این 
کارشناس علوم قرآنی با تاکید نسبت به لزوم افزایش نسل 
برای استحکام جامعه ای مهدوی ادامه می دهد: »گرچه 
خداوند در قرآن می فرمایند: گروه کمی به اذن خدا )به 
سبب ترسی که خداوند در دل کافران می اندازد( می توانند 
بر گروه کثیری غلبه کنند و یا در سوره انفال می فرمایند: 

یک مسلمان می تواند در برابر ۱۰ کافر بایستد؛ اما از یک 
جایی به بعد باتوجه به ابعاد مادی دنیا، نیاز به نیروهای 
بیشتر وجود دارد. در جامعه امروز نیز برای حرکت در مسیر 
امام حسین )ع( و رویارویی با دشمنان، به تعداد بیشتری 
سرباز نیاز داریم که این اتفاق با افزایش نسل حسینی و 
مهدوی اتفاق خواهد افتاد؛ پس خوشا به حال آن هایی که 
فراتر از یک انگیزه فردی، با یک هدف والاتر به افزایش نسل 
فکر می کنند و به دنبال حفظ و صیانت از اسلام با گسترش 

جامعه مهدوی هستند.«
کدام خانواده ها در ترییت نسل حسینی موفق 

می شوند؟
نه تنها کارشناسان بلکه خود محبان امام حسین)ع( بر 
این باورند که هرچه از محبت خاندان اهل بیت در سینه 
دارند، به برکت وجود مادران و پدرانی است که از کودکی 
با جان و دل، این محبت را در وجودشان پرورش داده اند. 
حاج عبدالباقی ضمن اعتقاد به این مساله، از درجه ای 
بالاتر به این موضوع نگاه کرده و می گوید: »محبت حق و 
اهل بیت)ع( بصورت فطری و موهبتی در وجودمان نهاده 
شده، چون انسان ها فطرتا حقیقت دوست، عدالت پرست، 
دوستدار خوبی ها و زیبایی ها هستند، اما چیزی که در کنار 
این فطرت، حتما باید به انسان ها درس داده شود، قدرت 
تشخیص حقیقت واقعی از ادعاهای دروغین است تا فرد 
در مسیر اشتباه قدم نگذارد که در چنین جایی، نقش 
تربیت خودش را نشان می دهد. اگر بتوانیم فرزندانمان را 
قبل از هرچیز با ارزش های فطری قیام امام حسین)ع( 
روشنگری  با  و  رفته  را  راه  از  مهمی  بخش  کنیم،  آشنا 
حقیقت، خود به خود نسلی محب سیدالشهدا تربیت 
کرده ایم که در این مسیر، بیشترین مسئولیت بر دوش 
مادرهاست؛ همان مادرانی که این عشق را ابتدا با خطوط 
نامریی به نسل ها انتقال می دهند و سپس با سبک زندگی 
دینی.« به اعتقاد این کارشناس علوم قرآنی، برای تربیت 
نسل حسینی، عوامل دیگری نیز در خانواده حائزاهمیت 
هستند. مسائلی چون سلامت مالی خانواده و همچنین 
پرداخت حق ائمه و خداوند همچون خمس و زکات. حاج 
عبدالباقی ضمن اشاره به این موارد، توضیح می دهد: »در 
سوره توبه دو آیه اثرگذار وجود دارد که به صراحت اعلام 
می کند، خداوند مشتری جان و مال مومنین است، پس 

اگر می خواهیم خداوند جان و مال ما را بخرد و زمینه تربیت 
نسلی حسینی را برایمان فراهم کند، باید از ۹ صفتی که 
در این آیات آمده یعنی )توبه کننده، عبادت کننده، رکوع 
کننده، سجده کننده، روزه گیرنده، اهل مسجد و زیارت 
بودن، امر به معروف، نهی از منکر و شناختن حدود الهی( 
برخوردار باشیم. چه بسا که اگر این اتفاق بیفتد و جان پاک 
باشیم، آنوقت است که همین جان پاک، عشق به حق و 
امام حسین)ع( را برای ما و فرزندانمان به ارمغان آورده و ما 

را در مسیر حسینی شدن قرار می دهد.«
فرزندانی ترسو بار نیاوریم

به چند صباحی،  و  بیاید  و صفر  اینکه هرسال محرم 
هیات و عزاداری بگذرد، همه آن چیزی نیست که برای 
تربیت نسل حسینی به آن نیاز داریم، بلکه هر خانواده ای 
عاشورا  پیام های  تببین  به  باید  خود  توانایی  فراخور  به 
امام  رسالت  مسیر  در  حرکت  تا  بپردازد  فرزندانش  برای 
حسین)ع( اتفاق بیفتد. کارشناس علوم قرآنی در توضیح 
فرزندانمان  برای  باید  را  درس هایی  چه  عاشورا  از  اینکه 
یارانشان در  و  »امام حسین)ع(  تبیین کنیم، می گوید: 
بود،  شده  آن ها  از  که  دعوتی  اجابت  با  گام  نخستین 
جریان  در  سپس  کردند.  ثابت  همه  به  را  وفاداریشان 
واقعه به رغم تمام بلایا، تا آخرین لحظه ایستادگی کرده و 
مردانگی را به تمام جهانیان نشان دادند، بنابراین »وفاداری 
نسل  برای  عاشورا  درس های  بزرگترین  از  مردانگی«،  و 
امروز ماست.« حاج عبدالباقی در تکمیل صحبت هایش 
می گوید:»اما نکته مهم دیگر، بحث »عدالت طلبی، حق 
بارآوردن  به واقع حق جو  جویی و ظلم ستیزی« است. 
فرزندان از مهمترین نکات تربیتی است. متاسفانه بسیاری 
از ما با اینکه خودمان حق جو و اهل امر به معروف و نهی 
از منکر هستیم اما در تربیت فرزندانمان، تاکیدی نسبت 
به این نکات نداریم، یعنی به خاطر خطراتی که ممکن 
به  را تشویق  آن ها  ایجاد شود،  فرزندانمان  راه  است سر 
طوری  باید  بچه ها  که  درحالی  نمی کنیم،  مباحث  این 
تربیت شوند که نسبت به حق و باطل واکنش نشان دهند 
و بی تفاوت از کنار آن نگذرند. نسل ما باید بداند که وقتی 
ظلمی اتفاق می افتد، ابدا نباید در برابر آن کوتاه بیاید و 
ظلم پذیر شود که در این صورت اساسا با فطرت انسانی 

خودش درافتاده است.« 

در گفت وگو با یک کارشناس علوم قرآنی بررسی شد:

یک خانواده حسینی چه ویژگی هایی دارد؟
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عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی :

فرمانده اقتصادی دولت پزشکیان علی طیب نیاست
معتقد  دانشگاه علامه طباطبایی  عضو هیات علمی 
است فرمانده اقتصادی دولت پزشکیان علی طیب نیاست 

و قرار است تیم اقتصادی کابینه زیر نظر وی کار کنند.
به گزاش،رای اعتماد مجلس شورای اسلامی به کابینه ی 
پزشکیان حالا این امید را برای برخی کارشناسان ایجاد 
کرده است که کابینه با ترکیب کنونی می تواند مسیر حرکت 

خود را آغاز کند.
علی قنبری، عضو هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس، 
به  کابینه چهاردهم، گفت:»  اقتصادی  تیم  با  رابطه  در 
باور من، در مجموع تیم خوبی برای کابینه انتخاب شد. 
وزرای اقتصادی کابینه آقای پزشکیان، افرادی با تجربه 
و کارآزموده هستند که پیش از این نیز سالها به عنوان 

مسئولان ارشد اقتصادی در کشور حضور داشته اند.«
او ادامه داد:» تیم اقتصادی که گویا قرار است زیر نظر 
آقای طیب نیا کار بکنند، هم در وزارت اقتصاد و هم در 
وزارتخانه های تخصصی دیگر مانند نفت، صمت، کار، راه 
و جهاد کشاورزی هم وزرای توانایی را در خود می بینند. 

بدون تردید حضور افرادی تواناتر برای اداره کشور، به بهبود 
وضع فعلی کمک خواهد کرد.«

معاون پیشین وزارت جهاد کشاورزی، در ادامه عنوان 
کرد:» جهت گیری که تاکنون از سوی کابینه ارائه شده 
نیز یک جهت گیری اصولی و صحیح است. در شرایط 
فعلی رفع مشکلات اساسی اقتصاد ما، یعنی کنترل تورم، 
بهبود وضعیت اشتغال، رشد اقتصادی مستمر و پایدار و 
همچنین جذب سرمایه گذاری کافی محقق نخواهد شد، 
مگر اینکه آرامش به اقتصاد کشور برگردد. اینکه دولت 
فعلی اعلام کرده که قصد انجام اقداماتی که می تواند 
به نوسانات بیشتر منجر شود را ندارد، نشان می دهد که 
تیم اقتصادی آقای پزشکیان، واقع بین تر از تیم اقتصادی 

دولت پیشین است.«
این نماینده دوره های پنجم و ششم مجلس اذعان کرد:» 
تلاش  و  تحریم ها  از  حاصل  موانع  از  فعلی  دولت  درک 
برای مدیریت تنش می تواند اقدام موثر دیگری باشد که 
به آرامش بیشتر کشور و اقتصاد کمک کند. در این بستر 

بهبود شاخص های کلان اقتصادی که به بهبود معیشت 
جامعه منجر می شود، محقق خواهد شد. کنترل تنش ها 
و کاهش تحریم ها اگر با کاهش نوسانات داخلی همراه 
باشد، می تواند زمینه جذب بیشتر سرمایه گذاری داخلی 
و همچنین جذب موثر سرمایه گذاری خارجی را فراهم 
کند.« وی با مقایسه روند فعلی با روند پیشین در دولت 
سیزدهم گفت:» در دولت قبلی، سیاستهای زیان باری در 
پیش گرفته شد که نتیجه آن هم سه سال مداوم تورم بیش 
از ۴۰ درصدی بود. رویه ای که پیش از این از سوی دولت 
در جریان بود، یک رویه کاملا خسارت بار بود که با تغییر 
دولت، به اجبار تغییر کرد. این تغییر مسیر به سود اقتصاد 
کشور خواهد بود و خیلی زود می توان اثرات آن را مشاهده 
کرد. درواقع تغییر مجریان، می تواند با فرض ثابت ماندن 

همه عوامل فعلی، وضع موجود را بهتر کند.«
این کارشناس اقتصادی همچنین بازتر شدن فضا در 
عرصه های مختلف را در بهبود شرایط کنونی موثر دانست.
قنبری در رابطه با انتخاب سیاستهایی که در پی افزایش 

قیمتها نباشد، گفت:» همانطوری که گفتم، پیش نیاز 
اساسی بهبود روند فعلی، آرامش و ثبات است. اقداماتی 
مشابه آنچه که پیش از این اجرا شده، به سرعت نوسانات 
را تشدید خواهد کرد. به همین دلیل من فکر می کنم 
اقداماتی که به کاهش نرخ تورم منجر می شود، بهترین 

اقدامات در شرایط فعلی کشور است.«
معاون پیشین وزارت جهاد کشاورزی در رابطه با نوری 
قزلجه، وزیر جدید این وزارتخانه هم خاطرنشان ساخت:» 
دیگر  چون  هم  کشاورزی  جهاد  وزارت  در  من  باور  به 
وزارتخانه های تخصصی مانند کار و نفت، وزیری به مراتب 
تواناتر از گذشته انتخاب شده است. منتها مشکلات بخش 
کشاورزی فقط مشکلاتی تک بخشی نیستند و باید در 
هماهنگی با دیگر وزارتخانه ها به سمت حل مشکلات آن 
رفت. پیچیدگی مشکلات در این بخش، موجب می شود 
که اثربخشی سیاستگذاری ها با تاخیری بیشتر نمایان 
مشاهده  برای  باید  می کنم  فکر  جهت  همین  به  شود. 

تحول، باید صبر بیشتری داشت.«

وزیر جهاد کشاورزی خبر داد:

پرداخت مطالبات گندمکاران
 تا پایان شهریورماه

وزیر جهاد کشاورزی از پرداخت مطالبات گندمکاران تا پایان شهریور ماه خبر داد 
و گفت: قیمت خرید تضمینی گندم سال زراعی جدید به زودی اعلام می شود.

»غلامرضا نوری قزلجه« روز )دوشنبه( در حاشیه مراسم آغاز سال زراعی جدید 
در جمع خبرنگاران افزود: بعد از هفته دولت با برگزاری جلساتی که برخی درون 
دستگاهی نیست بلکه برون دستگاهی است و نیاز به هماهنگی های دولت دارد، 

قیمت جدید تضمینی گندم اعلام می شود.
وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشت: اکنون نظرات کارشناسی دریافت شده و 

پیش نویس نرخ خرید تضمینی جدید گندم آماده است.
الزمات اجرای الگوی کشت طبق قانون است

وی درباره اجرای الگوی کشت در سال زراعی جدید گفت: اکنون اجرای الگوی 
کشت در سال زراعی جدید در حال تحقق است و براساس تکالیف قانونی و 

امکانات و مشوق هایی که در اختیار داریم الگوی کشت اجرا می شود.
وی با بیان اینکه اجرای الگوی کشت برنامه جدیدی نیست بلکه در گذشته 
نیز توسط کشاورزان اجرا می شد، تصریح کرد: حال این موضوع را ما با توجه به 

تغییرات اقلیم و بحران آبی این کار را دقیق تر می کنیم.
نوری قزلجه گفت: اکنون با مشوق هایی که در اختیار داریم کار را به سمتی 
سوق خواهیم داد که کشت های مناسبی با توجه به اقلیم داشته باشیم. الزمات در 

حدی است که قانون تعیین کرده است و بیش از ان الزامی ندارد.
۵۳ درصد قیمت کود همچنان یارانه ای است

وی درباره افزایش قیمت کود در سال زراعی جدید افزود: آنچه که در گذشته 
برای قیمت کود رخ داده که اتفاق افتاده و کاری نمی توان کرد، هنوز کودی که با 

قیمت های جدید است حدود ۵۳ درصد آن یارانه ای است.
وی با اشاره به اینکه دستوری مبنی بر ملقای افزایش قیمت کود نداریم افزود: 
اکنون از یک سو باید قیمت کود در نظر بگیریم از سوی دیگر باید تامین آن را 

مدنظر قرار بدهیم تا مشکلی رخ ندهد.
پایان  از  قبل  و  آتی  روزهای  طی  کاران  گندم  مطالبات  اظهارداشت:  وی 

شهریورماه پرداخت می شود.

سازمان بنادر و دریانوردی اعلام کرد:

تخلیه  و بارگیری ۹۴ میلیون تن کالا 
در بنادر تا پایان مرداد

و  بنادر  سازمان  حاکمیتی  و  مالکیتی  بنادر  در  کالا  تخلیه وبارگیری  میزان 
دریانوردی طی پنج ماهه نخست امسال، معادل ۹۴ میلیون و ۲۸۴ هزار و ۴۷۶ 

تن بود.
به گزارش سازمان بنادر و دریانوردی، میزان تخلیه کالاهای نفتی طی پنج ماهه 
نخست ۱۴۰۳ در بنادر مالکیتی و حاکمیتی سازمان بنادر و دریانوردی، معادل 
۱۰ میلیون و ۹۶۴ هزار و ۲۴۸ تن، میزان تخلیه کالاهای غیرنفتی معادل۲۱ 
میلیون و ۲۹۱ هزار و ۹۸ تن و مجموع تخلیه کالاهای نفتی و غیرنفتی معادل ۳۲ 

میلیون و ۲۵۵ هزار و ۳۴۶ تن بوده است.
بارگیری کالاها

میزان بارگیری کالاهای نفتی در بنادر مالکیتی و حاکمیتی سازمان بنادر و 
دریانوردی طی پنج ماهه نخست سال جاری، معادل ۳۲ میلیون و ۱۳۲ هزار و 
۱۶۶ تن، میزان بارگیری کالاهای غیرنفتی ۲۹ میلیون و ۸۹۶ هزار و ۹۶۵ تن و 
مجموع بارگیری کالاهای نفتی و غیرنفتی معادل ۶۲ میلیون و ۲۹ هزار و ۱۳۱ 

تن بوده است.
تخلیه  و بارگیری کالا

برپایه این گزارش، جمع تخلیه  و بارگیری کالاهای نفتی طی پنج ماهه نخست 
سال ۱۴۰۳، معادل ۴۳ میلیون و ۹۶ هزار و ۴۱۴ تن و جمع تخلیه  و بارگیری 
کالاهای غیرنفتی ۵۱ میلیون و ۱۸۸ هزار و ۶۲ تن بوده؛ همچنین مجموع 
تخلیه وبارگیری کالاهای نفتی و غیرنفتی در مدت مذکور معادل ۹۴ میلیون و ۲۸۴ 

هزار و ۴۷۶ تن بوده است.
عملیات کانتینری

پنج ماهه  نیز طی  انجام شده در بخش عملیات کانتینری  تخلیه وبارگیری 
امسال، معادل یک میلیون و ۷۹ هزار و TEU ۵۱۶ بود که در قیاس با عملیات 
کانتینری طی مدت مشابه سال گذشته که معادل یک میلیون و ۵۲ هزار و ۵۹۰ 

TEU بود، رشد ۴درصدی را نشان می دهد.

رییس اتاق مشترک ایران و چین:

وزارت اقتصاد و بانک مرکزی 
هماهنگ هستند

اگر  مرکزی  بانک  و  اقتصاد  وزارت  گفت:  چین  و  ایران  مشترک  اتاق  رییس 
اختیارات کافی برای هماهنگی با سایر نهادها داشته باشند می توانند اثرات تحریم 

و مشکلات اقتصادی را تا حد امکان کاهش دهند.
مجیدرضا حریریبا توجه به انتظارات فعالان اقتصادی از دولت چهاردهم با توجه 
به مواردی همچون کاهش تورم و نقدینگی و همچنین تداوم کنترل و ثبات بازار 
ارز اظهار کرد: مشکلات اقتصادی ما موضوع تازه ای نیست و از اوایل دهه ۵۰ 
شمسی و با نفتی شدن اقتصاد آغاز شد که همان زمان نیز شاهد ایجاد تورم دو 
رقمی بودیم. حال با توجه به این موضوع، اوایل دهه ۹۰ نیز مشکل دیگری به نام 
تحریم به پیکره اقتصادی ما تحمیل شد و همان تورم قبلی را دو برابر کرد که به نظر 

من هیچ دلیل و توجیه اقتصادی نداشت.
رشد  و  بیکاری  نرخ  بودجه،  کسری  تورم،  برای  بتوان  شاید  داد:  ادامه  وی 
نقدینگی و … دلایل مختلف اقتصادی را تعریف کرد، اما زمانی که از اوایل دهه ۹۰ 
شاهد اعمال تحریم ها بودیم دیگر باید از دلایل سیاسی، نظامی و امنیتی صحبت 
کنیم که معتقدم چاره آن نیز دیپلماسی بین المللی است. حریری افزود: در نتیجه 
نمی توان ادعا کرد وضعیت اقتصادی کشورمان، دستاورد این دولت یا آن دولت 
و یا این وزیر و آن وزیر است، چراکه تحریم های بین المللی باعث شد تا مشکلات 
اقتصادی با هیچکدام از راه حل های دولت های مختلف از بین نرود. به همین 
دلیل معتقدم باید بپذیریم که تنها راه خروج ما از بحران های اقتصادی، فعال شدن 
هر چه بهتر و سازنده تر دستگاه دیپلماسی است تا بتوان اثرات تحریم ها را کاهش 
داد. مطمئناً راه حل های اقتصادی هم می توانند در گام بعدی به حل مشکلاتی 

از قبیل تورم و نقدینگی و کنترل بازار کمک کنند.

عضو شورای عالی کار:

تغییر مفاد بیمه بیکاری به  مشاغل سخت و 
زیان آور هم کشیده می شود

عضو کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران گفت: تغییرات در مفاد 
قانونی بیمه بیکاری، به این موضوع محدود نشده و به تغییرات مفاد قانونی 

مشاغل سخت و زیان آور هم کشیده می شود.
براساس این گزارش، در دولت سیزدهم سخن از پیشنهاد کاهش مدت زمان 
استفاده از بیمه بیکاری و امکان سهیم شدن کارگران در پرداخت حق بیمه بیکاری 
بود. در ماده ۵ قانون بیمه بیکاری عنوان شده که حق بیمه بیکاری ۳ درصد مزد 
بیمه شده است که توسط کارفرما پرداخت می شود. در این اصلاحیه درخواست 

شده کارگران بخشی از حق بیمه بیکاری را بپردازند.
علیرضا میرغفاری، عضو کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران درباره این 
موضوع به خبرنگار مهر گفت: مساله بیمه بیکاری در کمیسیون های زیرمجموعه 

هیأت دولت در دولت سیزدهم در حال بررسی بود تا تغییراتی اعمال شود.
وی افزود: سقف بیمه بیکاری از ابتدای فعالیت فرد تا دوره بازنشستگی ۵ سال 
تعیین شده که پیشنهاد این است به ۳ سال تقلیل یابد؛ ضمن آنکه سخن از 

افزایش سهم کارگران در پرداخت حق بیمه بیکاری است.

قوانینی که فقط تصویب می شود و اجرایی نمی شود!

اجاره نشین  ها گرفتار رعایت نشدن سقف اجاره  بها

قوانینی همچون سقف افزایش اجاره بها برای حمایت از مستاجران  و پرداخت 
تسهیلات به نهضت ملی مسکن برای خانه دار شدن مردم تصویب شده اند؛ اما نه 

صاحب خانه ها و نه بانک ها آن ها را اجرا نمی کنند.
براساس این گزارش ،طبق آخرین آمار مرکز آمار، تورم مسکن در کشور در یک 
سال منتهی به مرداد امسال به ۴۱.۴ درصد رسیده است.این عدد یعنی خانواده ها 
در مرداد ماه امسال نسبت به مرداد سال گذشته ۴۱ درصد بیشتر از قبل برای 
مسکن هزینه کرده اند و مثلًا اگر به طور میانگین تا مرداد ماه ۱۴۰۲، ۸ میلیون 
تومان برای اجاره یک واحد مسکونی پرداخت کرده اند طی یک سال اخیر هزینه 
آن ها به بیش از ۱۱ میلیون تومان رسیده است.دولت برای حمایت از مستاجران و 

در راستای اجرای »قانون ساماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها« تیرماه امسال 
سقف افزایش اجاره بها را برای ۳۱ استان کشور اعلام کرد که حداکثر این افزایش 
۲۵.۲ و برای شهر یزد است و مابقی استان ها نیز اکثراً مجاز به افزایش ۲۵ درصدی 
میزان اجاره بها شده اند.سال های گذشته نیز سقف اجاره بها اعلام می شد؛ اما در 

بسیاری موارد اصلًا رعایت نمی شد.
تعیین سقف اجاره  بها بله یا خیر؟

برخی از کارشناسان رعایت نشدن سقف اجاره بها را طبیعی می دانند و معتقدند 
در شرایطی که تورم ۴۰ درصد است تعیین سقف اجاره بها منطقی نیست.حسن 
محتشم، کارشناس فعال حوزه مسکن می گوید که دولت نمی تواند چالش تورم 

را از جیب مالک به نفع مستاجر حل و فصل کند. او معتقد است وقتی تورم ۴۰ 
درصدی وجود دارد »تعیین سقف ۲۵ درصدی به معنای برداشت از جیب مالکان 

است.«
برخی دیگر از کارشناسان معتقدند در شرایط تورمی قوانین باید به نفع مستاجر 
باشد. مسعود فراهانی کارشناس مرکز پژوهش های مجلس معتقد است منطق 
تورم بالا باید به  نفع مستأجر باشد، چراکه تورم بیش از ۴۰ درصد هم روی امرار 
معاش مستأجر تأثیر گذاشته و هم روی هزینه تأمین مسکن؛ اما موجر دارای 
یک دارایی است که تورم برای دارایی وی ایجاد ثروت کرده است.او می گوید که 
از فروردین ۱۳۹۵ تا فروردین ۱۴۰۳، »قیمت مسکن در تهران ۱۸ برابر شده و 
موجری که دست کم دو آپارتمان دارد، دارایی اش در این بازه زمانی ۳۶ برابر شده«، 
اما مستأجر نسبت به  این ثروت هیچ عایدی ندارد و حتی امکان خانه دار شدنش 

تقریباً صفر شده است.
طبق تبصره یک ماده ۷ قانون ساماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها در 
صورت عدم رعایت نرخ افزایش اجاره اعلامی، در صورتی که مستاجر شکایت کند 
موجر علاوه بر پرداخت مبلغ اضافه برداشت شده از مستاجر باید سه برابر مبلغ 

غیر مجاز افزایش اجاره بهاء را به دولت پرداخت کند.
تسهیلاتی که فقط رقمشان بالا می رود

تیرماه امسال همچنین شورای عالی مسکن سقف تسهیلات نهضت ملی 
مسکن را افزایش داد و آن را از ۵۵۰ میلیون تومان به ۸۰۰ میلیون تومان رساند.
این مصوبه بعد از تصویب هیئت عالی بانک مرکزی و ابلاغ قابلیت اجرایی خواهد 
داشت؛ اما بانک مرکزی تاکنون این مصوبه را ابلاغ نکرده است.چند رو پیش 
ابوالفضل نوروزی، مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی از »بانک 
مرکزی خواست مصوبه پرداخت تسهیلات ۸۰۰ میلیون تومانی را به بانک های 

عامل ابلاغ کند« تا پیشرفت واحد های نهضت ملی مسکن سرعت بگیرند.
عملکرد اکثر بانک ها در پرداخت تسهیلات مصوب پیشین نیز قابل قبول نیست 
و عملکرد ۷ بانک ایران زمین، ملل، کارآفرین، شهر، سامان، پاسارگاد و پارسیان 
نیز صفر بوده است.قانون برای بانک هایی که سهم خود در تسهیلات مسکن 
را نپردازند جریمه مالیاتی در نظر گرفته است؛ اما به گفته مهدیار اسماعیلی، 
مدیرعامل صندوق ملی مسکن با وجود صدور برگه جریمه مالیاتی برای بانک های 

متخلف اما هیچ بانکی این جریمه را پرداخت نکرده است.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۸۹۳مربوط  شماره  رای   -۱
نجفی  مجتبی  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۶۳مربوط 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسنعلی  فرزند  ء  چشمه 
۹۵/۹۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۳۶/۱۶ اصلی واقع در قم بخش پنج 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قاسم جعفری 
سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۹۸ صفحه ۴۱۷ خریداری به موجب 
سند رسمی شماره ۷۲۹۰۰ مورخ ۱۳۷۲/۱۱/۱۷ دفترخانه ۱۵ قم )م الف 

 )۱۷۷۶۲۳۳
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۲۳۵مربوط  شماره  رای   -۲
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۱۱مربوط به تقاضای آقای حمیدرضا میرزائیان 
 ۲۴۶/۷۴ مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  بمانعلی  فرزند 
ثبت  واقع در قم بخش یک حوزه  مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۸۰ اصلی 
ملک اداره یک قم ۱- مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا ذاکری 
سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۶۳۰ صفحه ۳۳۵ خریداری به موجب 
سند رسمی شماره ۲۲۲۰۷ مورخ ۱۳۹۱/۰۳/۲۷ دفترخانه ۵۲ قم نسبت 
به ۱۲۴/۳۶ سهم ۲- مبایعه نامه عادی مع الواسطه از روح اله وکیلی سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۶۲۷ صفحه ۱۸۰ خریداری به موجب سند 
رسمی شماره ۶۰۷۲ مورخ ۱۳۹۱/۱۱/۰۹ دفترخانه ۶۶ قم و سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر ۶۵۳ صفحه ۴۱۶ خریداری به موجب سند رسمی 
شماره ۱۶۱۸۰۸ مورخ ۱۳۸۷/۰۷/۱۷ دفترخانه ۲۰ قم نسبت به ۱۲۲/۳۸ 

سهم )م الف ۱۷۷۶۲۳۳(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۶۲۸مربوط  شماره  رای   -۳
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۰۷۴مربوط به تقاضای شرکت نیل پوش گستر 
امین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۹/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۱۹۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامرضا ولی طی سند رسمی شماره 
۲۷۹۲۵ مورخ ۱۳۳۸/۰۶/۱۱ دفترخانه ۴ قم و سند رسمی شماره ۲۲۲۳ 

مورخ ۱۳۴۴/۰۹/۱۷ دفترخانه ۱۶ قم)م الف ۱۷۷۶۲۳۳(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۲۱۷مربوط  شماره  رای   -۴
شجری  عمران  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۳۸مربوط 
فرزند محمد تقی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۵۰  مترمربع 
پلاک شماره ۱۶/ ۱۱۲۰۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
شماره  الکترونیکی  دفتر  در  صادره  مشاعی  مالکیت  سند  قم  یک  اداره 
شماره  رسمی  سند  موجب  به  خریداری   ۱۴۰۳۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۷۰۶

۸۶۹۰ مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۰۲ دفترخانه ۳۸ قم )م الف ۱۷۷۶۲۳۳(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۶۲۶مربوط  شماره  رای   -۵
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۲۸مربوط به تقاضای خانم فاطمه اولائی فرزند 
سید خلیل در ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت ۳۲۱/۵۰  مترمربع 
پلاک شماره ۵۰ و ۵۱/ ۱۱۲۰۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی عباسی سند رسمی 

شماره ۲۹۰۷۹ مورخ ۱۳۳۷/۱۲/۲۷ دفترخانه ۳ قم و تقسیم نامه شماره 
۳۷۵۱۸ مورخ ۱۳۵۵/۱۱/۰۹ دفترخانه ۶ قم)م الف ۱۷۷۶۲۳۳(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۶۲۷ شماره  رای   -۶
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۲۴مربوط به تقاضای خانم فاطمه اولائی فرزند 
سید خلیل در ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت ۲۴۳/۹۰  مترمربع 
پلاک شماره ۵۲ و ۵۱/ ۱۱۲۰۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی عباسی سند رسمی 
شماره ۲۹۰۷۹ مورخ ۱۳۳۷/۱۲/۲۷ دفترخانه ۳ قم و تقسیم نامه شماره 

۳۷۵۱۸ مورخ ۱۳۵۵/۱۱/۰۹ دفترخانه ۶ قم)م الف ۱۷۷۶۲۳۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
تا چنانچه  به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۶/۰۶
نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۱
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی مزایده اتومبیل
پلاک  شماره  به   PARSTU   ۵ تیپ  پژو  خودروی  مزایده  آگهی 
کلاسه  شماره  اجرائی  پرونده  به  مربوط   ۱۶ ایران   ۸۷ ج   ۶۷۵

: ۱۴۰۳۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۴۱۶
بموجب پرونده اجرائی کلاسه بایگانی ۱۴۰۳۰۰۴۴۲ - متعهد :وراث 
ابوالفضل اقلیمی )۱ - اکبر اقلیمی و ۲ - علی اقلیمی و ۳ - فهیمه اقلیمی 
و ۴ - آزاده اقلیمی و ۵ - مهری البرزی و ۶ - اکرم نیک خواه( – متعهدله: 
اکرم نیک خواه، به استناد سند ازدواج شماره سند : ۸۶۹۳، تاریخ سند : 
۱۳۹۴/۱۱/۱۳ ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره ۲۵ و 
طلاق شماره ۲۱ شهر قم استان قم ،با موضوعات لازم الاجرا : تعداد ۱۲ عدد 
سکه کامل و تمام بهار آزادی جمهوری اسلامی ایران خودروی پژو به شماره 
پلاک ۶۷۵ ج ۸۷ ایران ۱۶ به نام آقای ابوالفضل اقلیمی ) وراث مذکور ( در 
پارکینگ اسلامی واقع در کیلومتر ۵ جاده جعفریه بازداشت شده و به دلیل 

عدم پرداخت بدهی از طریق مزایده به فروش می رسد :
مشخصات خودرو : 

پژو تیپ PARSTU  ۵ به شماره پلاک ۶۷۵ ج ۸۷ ایران ۱۶ کاربری : 
سواری مدل : ۱۳۹۶ رنگ اصلی سفید روغنی رنگ فرعی سفید شماره 
 B ۰۱۷۲۴۷۵ : شماره موتور NAAN ۱۱ FE ۵ HH ۰۵۶۲۷۴ : شاسی

۱۶۴

توصیف اجمالی خودرو در هنگام بازدید :
سیر جلو، گلگیرهای جلو دو طرف، گلگیر و درب عقب راست، گلگیر و 
درب عقب چپ آثار برخومرد سطحی و جرئی دارد و قاب رکاب و رکاب سمت 
چپ آثار برخورد دارد. لاستیکهای خودرو حدود ۵۰ درصد رویت شد. بیمه 

نامه خودرو تا تاریخ ۱۴۰۲/۱۰/۱۵ بوده است .
ارزیابی توسط کارشناس محترم دادگستری : 

قیمت عادله خودو با توجه به مدل آن و شرح فوق مبلغ ۴/۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال )چهار صد و سی میلیون تومان ( تعیین می گردد. 

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز دوشنبه مورخ 
۱۴۰۳/۰۶/۱۹ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی 
) لواسانی ( نبش کوچه ۷ - طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش 
یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام میشود. مزایده مذکور از مبلغ 
( شروع  تومان  میلیون  و سی  ریال )چهار صد  پایه ۴/۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 
مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و 
منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به 
واریز  شناسه  با   IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا  شماره 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ میباشد )حتی بستانکار 
پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد 
را پرداخت نمائید( و حضور خریدار با نماینده قانونی او در جلسه مزایده 

الزامی است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب 
شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش 
را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و 
به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه 
اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به 
عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن کلیه بدهی های مربوط به خودرو 
مذکور و حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت 
به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی و 
حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر است وفق ماده ۳۹ 
مکرر آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد، بدهکار تا ۲ 
ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود 
اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید . بدیهی است که انتقال اجرایی به 
نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت ۲ ماهه خواهد بود.)م الف 

) ۱۷۳۱۷
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی مزایده : ۱۴۰۳/۰۶/۰۶
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چهلمین دوره مسابقات ورزش دانش آموزی پایان یافت؛

3 نشان نقره و برنز، رهاورد قمی ها از 
مسابقات ورزش دانش آموزی

دانش آموزان قمی به ۳ مدال و دو جام اخلاق مسابقات ورزش دانش آموزی 
دختران و پسران کشور دست یافتند.

به گزارش ایمان ، با پایان چهلمین دوره مسابقات ورزش دانش آموزی در بخش 
پسران و سی و چهارمین دوره مسابقات ورزش دانش آموزی در بخش دختران کاروان 

استان قم به یک مدال نقره در بخش پسران و دو مدال برنز در بخش دختران رسید.
محمد نقوی در بخش قهرمان قهرمانان رشته دو میدانی نایب قهرمان شد و نشان 

نقره را به گردن آویخت.
در بخش دختران هم تیم هندبال با قرار گرفتن در جایگاه سومی صاحب نشان برنز 
شد و زهرا نقوی در ماده پرش طول رشته دو و میدانی عنوان سومی را از آن خود کرد.
همچنین دو جام اخلاق رشته های هندبال و فوتسال در بخش متوسطه اول به 
نمایندگان قم اهدا شد. مسابقات ابتدایی هم با توجه به اینکه رقابت ها به صورت 

جشنواره برگزار شد، به تمامی شرکت کنندگان مدال قهرمانی اعطا شد.
همچنین در بخش مسابقات ورزشی فرهنگیان هم کاروان استان قم در بخش 
کوهپیمایی آقایان بر سکوی نخست ایستاد و عنوان نایب قهرمانی بخش کوهپیمایی 
بانوان هم به تیم قم رسید. همچنین کاپ اخلاق رشته تنیس روی میز مردان هم از 
آن تیم قم شد. کاروان ورزشی قم با ۱۱۵ ورزشکار، مربی و سرپرست در قالب ۱۴ تیم 
دختران و پسران  رقابت های ورزش دانش آموزی در شهر های شیراز، تبریز و رودهن 

اعزام شده بود.

روابط عمومی فدراسیون تکواندو ؛

»مرجان تیموری« برای قضاوت 
در پارالمپیک عازم پاریس شد

اولین بانوی داوری تکواندو ایران برای 
قضاوت در بازی های پارالمپیک صبح 

روز دوشنبه راهی پاریس شد.
روابط  از  نقل  به  ایمان  گزارش   به 
عمومی فدراسیون تکواندو، رقابت های 
پارالمپیک  بازی های  در  پاراتکواندو 
دهم  تا  هشتم  روزهای  طی   ۲۰۲۴
شهریورماه در »گرند پله« شهر پاریس 

برگزار خواهد شد. 
ارسال  با   WT اساس  همین  بر 
نامه ای به تهران مرجان تیموری، داور 
بین المللی تکواندو کشورمان را برای 
قضاوت در بازی های پارالمپیک به پاریس دعوت کرد. این برای نخستین بار است که 
فدراسیون تکواندو ایران یک داور زن ایرانی را در بین ۳۰ داور نهایی قضاوت کننده در 
بازی های پارالمپیک دارد. پیش از تیموری که امروز صبح عازم پاریس شد، معصومه 
باقری در المپیک پاریس ۲۰۲۴ قضاوت نمود. تیموری از بهترین داوران تکواندو 
کشورمان است که قضاوت در معتبرترین تورنمنت ها از جمله قهرمانی جهان، آسیا، 
گرندپری ها و.. را در کارنامه دارد. وی بهمن ماه ۱۴۰۲ از سوی فدراسیون جهانی 
به کمپ تمرینی، انتخابی پارالمپیک دعوت شد و پس از قضاوت های کم اشتباه در 

رقابت های مورد نظر WT در لیست نهایی داوران این بازی ها انتخاب و معرفی شد.

رئیس هیات ورزش های پهلوانی و زورخانه ای استان قم خبرداد:

درخشش میل بازان قمی در مسابقات 
قهرمانی کشور

رئیس هیات ورزش های زورخانه ای و پهلوانی استان قم گفت: مجتبی درگومه 
و محمدمهدی ابراهیمی به عنوان نمایندگان قم در آخرین مسابقات میل بازی 

قهرمانی کشور موفق به کسب مدال طلای این رقابت ها شدند.
امیر فردی در گفت وگویی با اشاره به عملکرد دو میل باز قمی در آخرین مسابقات 
کشوری که چند روز پیش برگزار شد اظهار کرد: هفته گذشته مجتبی درگومه در وزن 
منهای ۵۰ کیلوگرم و محمدمهدی ابراهیمی در وزن مثبت ۵۰ کیلوگرم به عنوان 
نمایندگان قم موفق به کسب مدال طلا در مسابقات ورزش های زورخانه ای نوجوانان 
کشور شدند. وی افزود: مجتبی درگومه نوجوان میل باز قمی پیش از این رقابت ها، 
در میانداری انفرادی ایران هم توانسته بود به مقام کسب قهرمانی و افتخارآفرینی 
کند.  رئیس هیات ورزش های پهلوانی و زورخانه ای استان قم تصریح کرد: درگومه 
باتوجه به عملکرد قابل قبولی که در این مسابقات از خود برجای گذاشت به اردوی 
تیم ملی در امنستان دعوت شد.فردی در پایان عنوان کرد: در طول سال های اخیر 
استقبال نوجوانان و جوانان به ورزش های زورخانه ای و پهلوانی افزایش یافته و باتوجه 
به این موضوع بخش عمده فعالیت های هیات بر استعدادیابی در این دو رده سنی 

اختصاص داده شده است.

دریافت احکام از رئیس انجمن مینی گلف ایران ؛

۴ کرسی انجمن مینی گلف ایران
 در اختیار قمی ها

۴ کرسی انجمن مینی گلف ایران در اختیار قمی ها قرار گرفت.
انجمن  رئیس  دلیران فیروز  احمدرضا  با حضور  ،در جلسه ای  ایمان  به گزارش 
مینی گلف ایران، ۴ چهره شناخته شده گلف و مینی گلف استان قم »سیدمحمد 
علویّون« به عنوان ریاست کمیته داوران، »بهروز صادقی« به عنوان دبیر کمیته 
داوران، »مجید کربلایی« به عنوان دبیر کمیته مسابقات و »فاطمه ضرغام« به عنوان 

دبیر کمیته استعداد یابی انجمن مینی گلف ایران احکام خود را دریافت کردند. 
براساس این گزارش ،این اتفاق در حالی رخ داد که چهره ای همچون سیدمحمد 
علویّون به عنوان پیشکسوت این رشته سوابقی همچون ریاست هیات گلف قم، دبیر 
تیم های ملی و ریاست توسعه زیر ساخت کشور را در کارنامه دارد و فاطمه ضرغام از 
سابقه نایب رئیسی هیات گلف قم، مربیگری بدنسازی تیم ملی گلف و دبیری کمیته 
فنی کشور برخوردار است. همچنین ریاست کمیته مینی گلف، دبیر کمیته آموزش 
انجمن کشور، مسئولیت کمیته فنی مسابقات کشوری و داوری ۳ دوره مسابقات 

کشوری مینی گلف کشور از سوابق مجید کربلایی است.

درخشش شهناز جعفری زاده با خاتون بم ایران؛

بانوی قمی گل آسیایی زد
تیم خاتون بم ایران با گل شهناز جعفری زاده بازیکن قمی، حریف بوتانی خود را 

شکست داد. 
به گزارش ایمان ،۴ شهریورماه برای فوتبال و ورزش بانوان قم روز مهمی بود، زیرا 
بانوی پرافتخار فوتبال قم "شهناز جعفری زاده" در لیگ قهرمانان ۲۰۲۴ آسیا با 
خاتون بم به میدان رفت و با گلزنی خود زمینه ساز پیروزی ارزشمند نماینده کشورمان 
شد. در مرحله مقدماتی لیگ قهرمانان آسیا؛ خاتون بم ایران ۲ بر ۱ رویال تیمو بوتان 
را شکست داد. تیم خاتون بم ایران در گروه D این مسابقات با تیم های کیتچی 

هنگ کنگ و رویال تیمفو بوتان در یک گروه قرار دارد.

رئیس هیئت کشتی استان قم مطرح کرد:

کشتی قم در مسیر پیشرفت
رئیس هیئت کشتی استان قم گفت: وضعیت کشتی استان قم نسبت به قبل بهتر شده و در تلاش هستیم سالن های بیشتری 

را تحویل و توسعه دهیم. 
علی عبدی به مناسبت ۵ شهریورماه روز کشتی در گفت وگویی اظهار کرد: خوشبختانه وضعیت کشتی در استان قم در طول ده 
ماهه اخیر نسبت به قبل بهتر شده است با توجه به برگزاری دو انتخابات مجلس و ریاست جمهوری وعده های مسئولین در راستای 

تامین سالن های مورد نیاز عملی نشده است.
رئیس هیئت کشتی استان قم با بیان اینکه خرید تجهیزات داوری جهت برگزاری بهتر مسابقات انجام شده است، تصریح کرد: 
سالنی را با هماهنگی از بسیج جهت پیشرفت و اعتلا کشتی در پردیسان تحویل گرفتیم و تشک و دیگر وسایل جهت این سالن 

خریداری گردید و مربی هایی هم جهت تمرین دادن در این سالن گذاشته ایم.
عبدی با بیان اینکه پیگیر اضافه کردن سالن های دیگری برای کشتی هستیم، گفت: پردیسان دارای استعدادهای فراوانی است 

که می تواند قهرمان جهان و المپیک تحویل دهد.
وی با اشاره به اینکه تعداد ۲ هزار کشتی گیر در سطح استان را به ۳ هزار و ۲۰۰ نفر رسانده ایم، ادامه داد: سالن غلامپور که راکد 

مانده بود را از شهرداری تحویل گرفته و با هزینه ۵۰۰ میلیون تومانی ترمیم، رونق و توسعه دادیم.
رئیس هیئت کشتی استان قم تصریح کرد: برگزاری مسابقات گزینشی المپیک و قهرمانی کشوری نوجوانان فرنگی در قم و حضور 
قهرمانان جهان و المپیک در استان و نایب قهرمانی تیمی کشتی گیران نوجوان قم و چهارمی تیمی بزرگسالان به عنوان دستاورد 

میزبانی این مسابقات، درخشش نوجوانان و بزرگسالان استان در سطح بین المللی و آسیایی و جهانی بوده است.
وی ضمن تاکید بر اینکه برگزاری اردوی تیم های ملی نوجوانان و جوانان به میزبانی قم با هزینه ای بالغ بر حدود ۶ میلیارد تومان 
بوده است، افزود: طی مراسمی از مدال آوران و زحمت کشان کشتی استان تقدیر به عمل خواهد آمد، معتقدم حمایت مالی تاثیر 

زیادی بر انگیزه ورزشکاران و رشد کشتی استان دارد و لذا اقداماتی در راستا انجام دادیم.
عبدی اعلام کرد: با نبود سالن های کافی جهت انجام مسابقات و تمرین کشتی گیران، عدم همکاری برخی از مسئولین استان 
با هیئت، عدم حضور اسپانسر جهت همکاری و حضور اسپانسرهای استان قم در سایر استان ها مواجه هستیم، تا به امروز کمکی 

از هیچ سازمانی دریافت نکردیم.
رئیس هیئت کشتی استان قم در پایان اظهار کرد: قم صددرصد ظرفیت میزبانی برای مسابقات کشتی کشور را دارد اما همیشه 
عدم داشتن سالن مناسب با ظرفیت بیشتر باعث مشکلاتی در برگزاری خوب این میزبانی ها بوده که قول هایی توسط برخی از 

مسئولین استان داده شده که هنوز عملی نشده است.

ایمان/ رضا ملکی؛ روزهایی ازورزش جذاب کاراته در قم را به یاد می آورم که 
استاد مهرعلی از تهران به قم آمده بود تا در باشگاه قهرمان پرافتخار کشتی قم 
استاد حسین بیطرفان ورزشکاران این رشته را آموزش دهد . تب بروسلی در ایران 
بیداد میکرد پرفسور میرزایی هم کانگ فو را به ایران آورده بود و رقابت بین  این دو 

رشته جداب و دیدنی بود.
 استاد محسن بیطرفان نخستین کاراته کایی بود که توانست با تکنیک منحصر 
به فردش و ضربات پای استثنایی اش سرآمد باشد او  و شیهان خلیلی و دباغیان  
بعدها به تهران رفتند تا زیر نظر شیهان وارسته بینانگدار کاراته ایران به کمربند 

مشکی برسند .
در آن زمان دو جوان غیور و بی باک از قم نیز توانستند چهره شوند شیهان خلیلی 
و شیهان دباغیان نامهایی بودند که در کنار شیهان بیطرفان درکاراته ایران نقش  
آفرینی کردند . دنیای مربیگری  این سه عزیز را به پرورش نسل جدید کاراته وا 
داشت شیهان بیطرفان بیشتر وقت خود را در جبهه گذراند تا بیشترین نفرات خود 
را از باشگاه شهید عبدالباقی در قامت شهدای گرانقدر به ورزش قم معرفی نماید.

 اما شیهان خلیلی با معرفی سعید آشتیان و شیهان دباغیان با معرفی جوانان 
برومندی چون عمو زاده،  کتیرابی ،عبدالحسینی و جعفری در کاراته ایران سرآمد 
شد، افتخارات این پنج کاراته کاهای غیور در سالها حضور در بدنه تیم ملی و با 
کسب عناوین متعدد  جهانی المپیک آسیایی و بین المللی باعث گردید تا کاراته 

همچنان پیشتاز مدال آوری برای ورزش قم باشد .
  شیهان غلامرضا دباغیان با رسیدن به جایگاه رفیع  سرمربیگری تیم ملی به 
مدت پانزده سال بالاترین افتخارات ممکن را برای کاراته ایران به ارمغان اورد .در آن 
زمان نگارنده افتخارخدمت به کاراته قم را داشتم که در طول دوازده سال هیئت برتر 

استان قم و کشور محسوب می شدیم.
که  باشند  افتخاراتی  ادامه  تا  آمدند  هم  برخورداری  علی  و  عابدی  حسن    
خود در قامت دبیری و مدیریت اجرایی کاراته در هیئت سابق داشتند . تکمیل 
مسیرقهرمانی درزمان این عزیزان با اعجوبه ای به نام امیر مهدیزاده نام کاراته قم 
را در دنیا و آسیا پر آوازه ساخت که همچنان کاپیتان پرافتخار کاراته ایران نیز در پی 
کسب مدال خوش رنگ از آوردگاه آسیا بوده در معیت تیم ملی وارد کارزار  آسیایی 

خواهد شد.
تنش های بوجود آمده در کاراته قم که به خیرو صلاح  این رشته پرافتخار نبود 
،سبب مهدی بیرانوند از کاراته کاهای خوب گذشته را بر مسند مدیریت کاراته قم 
نشاند مردی از خطه دلاور خیز لرستان که در آن زمان توانست رای اعتماد بزرگان 
کاراته را به خود جلب نماید تا ادامه دهنده افتخارات مردان رویایی این رشته باشد .
 متاسفانه آن وفاقی که قرار بود برکاراته قم حاکم باشد با برخی از تنگ نظریها وارد 
تنش شد تجربه نشان داده که تنها با مودت و یکدلی میتوانی به مسیرهای رشد 
دست یابی با تجربه ای که نگارنده از سالها حضور در ورزش قم دارم وحدت بزرگان 

کاراته قم را به صلاح می دانم.
 بیرانوند و تیمش آنچه که در توان داشتند را گذاشته اند باید دید که چه امکاناتی 
دراختیارهیئت بوده و چه انتظاری در شرایط فعلی از کاراته می رود. بحث استعداد 
یابی از ضرویات مهم کاراته قم می باشد مسیر اولیه با استاد عموزاده قهرمان جهان 
شکل خوبی به خود گرفت که امید داریم با تداوم از طریق دیگر استاتید این روند 

ادامه یابد .
 داوران ما هم به جایگاه خوبی رسیده اند که جای خوشحالی بسیاراست خصوصا 
در بحث معرفی  داور بانوان در سطح بین المللی  که به اولین افتخاررسیدیم. تداوم 
قهرمانی بزرگان گذشته این بار با برادران پرافتخار نعمتی با هدایت مربی خوب و 
توانمند کاراته قم شیهان خلیلی و امیر مهدیزاده مرد تمام نشدنی کاراته زیر نظر پر 
افتخارترین مربی کاراته ایران شیهان دباعیان حال کاراته قم را خوب نشان میدهد .
هر چند که انتطار داریم در رده های پایه نیزبتوانیم حرفهایی برای گفتن داشته 
باشیم در بحث مربیگری تیم ملی نیزپرافتخاربودیم  اساتید گرانقدر کتیرایی، 
عبدالحسینی و  پایدار توانستند درطول سالهای اخیرافتخارات بی نظیری را برای 
کاراته ایران به همراه داشته باشند. آخرین آن  روز جمعه قهرمانی کاراته امیدهای 
ایران در فیلیپین بود که با هدایت مدبرانه مجید عبدالحسینی قهرمان ارزنده ایران 

و جهان برای کاراته ایران حاصل شد .
  یکسال و اندی از دوره چهارساله هدایت کاراته قم توسط بیرانوند باقی مانده 
است، بایستی بدون حب و بغض بود و با انصاف کارنامه کاراته قم را مورد برسی 
قرار داد می توان گفت که برای اولین بار در سطح جهانی داوری کارته استاد پایدار 
مطرح شدیم سرکار خانم اخوان برای اولین بار قم را درداوری بانوان در سطح 
آسیایی و بین المللی  مطرح کرد  برای اولین بار با بانوی قمی مدال خوش رنگ 
طلا را  کسب کرد و در رده بزرگسالان مردان نیزبرای نخستین باردرصدراستانهای 

کشور قرارگرفتیم.
در پایان توصیه ای به سه بزرگ کاراته قم داریم که در طول سه سال گذشته در 
کنارهم بودید و حکم پدر را برای خانواده فهیم کاراته دارید بزرگی کنید و آنهایی که 
بعضا ندانسته چوب لای چرخ کاراته می گذارند را هدایت کرده تا با آرامش به مسیر 

خوب و روزهای درخشان درآینده نزدیک شویم. 

تحلیلی کوتاه در گذر پنجاه ساله کاراته در قم ؛    

افتخارات کاراته قم درآسیا ودنیا کم نظیراست  

مدیر کمیته فنی و توسعه فدراسیون فوتبال گفت: ۲ شعار برای چشم انداز 
داریم که ساعت ها در کارگروه ویژه در موردش بحث کردیم. شعار اول ما "نگاهی 
نو، فوتبال جوان و ایرانی قوی" است. شعار دوم نیز "فوتبال فردا، ایران سربلند" 

است.
مجید جلالی مدیر کمیته فنی و توسعه فدراسیون فوتبال در نشست خبری روز 
)دوشنبه( خود اظهار داشت: مطابق قول هایی که از قبل برای ارائه برنامه جامع 
تا اوایل شهریور داده بودیم، برنامه را طراحی کردیم. این برنامه بیش از سه هزار 
صفحه است و برای ارائه کردن به مراجع بالاتر به ۱۵۰ صفحه تبدیل کرده ایم. 

امروز ۳۴ صفحه را در قالب سرفصل های طرح جامع ارائه می دهیم.
وی افزود: این برنامه به این دلیل طراحی شده که جز اساسی ترین نیازهای 
اولیه فوتبال کشور و باید یک برنامه راهبردی استراتژیک بلند مدت داشته باشیم 
تا تمام موارد، ظرفیت ها و پتانسیل ها در یک راستا قرار بگیرد. در این راه جلسات 
متعددی را با اساتید دانشگاه ها، بزرگان فوتبال، مدرسان داشتیم. خود من به 
تنهایی نمی توانستم به تنهایی چنین برنامه ای بنویسم زیرا نه سوادش را داشتم 
و نه توانش . خواهید دید چه برنامه جامعی است . به همین دلیل باید سراغ افراد 

متبحر در حوزه برنامه نویسی می رفتم.
مدیر توسعه و پیشرفت فوتبال کشورمان اضافه کرد: از آنها خواهش کردم فعلا 
دستمزدی نخواهند و به خاطر فوتبال و مقداری به خاطر من پای کار آمدند. برنامه 
را به این شکل طراحی و تدوین کردیم. نزدیک ۱۲۰ نفر در تدوین برنامه مشارکت 
بود که خیلی وقت گذاشت.  آقای شیعی  کار  فعال داشتند. مسئول اصلی 
همچنین باید از شاهین لطیفی و کامران امیری که شبانه روزی حتی در روزهای 

تعطیل وقت گذاشتند تشکر کنم. وقتی این ۱۲۰ نفر کارهای خود را حدود یک 
ماه و نیم قبل ارائه کردند، کارگروه ویژه ای را در نظر گرفتیم. تاکنون ۷ جلسه 
داشتیم و تمام برنامه هایی که ۱۲ کارگروه به ما ارائه دادند، جاگذاری کردیم. 
جلالی تصریح کرد: این افراد بدون هیچ گونه چشمداشت مالی وقت گذاشتند. 
در درجه اول باید جایگاه فعلی فوتبال مان را پیدا می کردیم و سپس باید می دیدیم 
چه راهبردی برای رسیدن به یک جایگاه مشخص داریم. اینکه برنامه چگونه باید 
پیاده سازی شود، برایش نقشه راه داریم و در نهایت پس از عملی شدن برنامه در 

فازهای مختلف باید ببینیم چگونه می توان نظارت و ارزشیابی کرد. در مبحث 
نظارت و ارزشیابی مبحثی داریم که می گوید مسئول و جوابگو کیست. باید به چه 
افرادی جواب بدهیم و چه نفراتی باید طرف مشورت باشند. منابع تدوین طرح 
ما در درجه اول، کارگروه مذکور بودند و در ادامه برنامه توسعه چندین کشور را با 
دقت طراحی کردیم. همچنین باید الزامات فیفا و AFC و قواعد فدراسیون را هم 

در نظر می گرفتیم. این طرح باید بومی باشد و عملیاتی شود.
وی اضافه کرد: در نهایت نظر خبرگان را هم می گیریم. ۲ شعار برای چشم انداز 
داریم که ساعت ها در کارگروه ویژه در موردش بحث کردیم. شعار اول ما "نگاهی 
نو، فوتبال جوان و ایرانی قوی" است. شعار دوم نیز "فوتبال فردا، ایران سربلند" 
است. این ۲ شعار را فعلا نهایی کردیم که یکی از آن ها انتخاب می شود. همچنین 

آماده شنیدن نظرات و پیشنهادات هستیم.
جلالی در خصوص نحوه برنامه ریزی زمانی برا رسیدن به افق ۱۴۱۴ خاطرنشان 
کرد: باور داریم چنین برنامه ای زمینه تاریخ سازی در کشور را دارد. زمان بندی 
چشم انداز ما ۱۴۱۴ است. در چهار سال اول دوره تغییر را که سخت ترین دوره 
کاری ما است پشت سر خواهیم گذاشت. بید چالش ها و موانع و کارشکنی ها 
را داریم می بینیم. اینها هم طبیعی است. چهارساله دوم را دوره پیشرفغته و 
چهارساله سوم را دوره موفقیت می دانیم. هر کدام از این چهار سال را نیز به چهار 
بازه زمانی یک ساله تغییر دادیم. هرم توسعه خود را از فوتبال زیر ۶ سال )فوتفان( 
می بینیم و سپس دوره فوتبال کودکان است. سپس وارد فوتبال خیابانی می 
شویم و در ادامه هم فوتبال خیابانی و دانش آموزی می شویم که به آکادمی ها و 

فوتبال آماتوری می رسد و در نهایت فوتبال حرفه ای را داریم.

مدیر کمیته فنی و توسعه فدراسیون فوتبال: 

شعار اول ما »نگاهی نو، فوتبال جوان و ایرانی قوی« است

خوش آتیه  و  مستعد  دورچرخه سوار  مسعودی«  »محمد 
قمی توانست با عملکردی درخشان و کسب امتیاز بالا به 
مقام قهرمانی مسابقات دوچرخه سواری بی ام ایکس دست 

یابد.
به گزارش ایمان ، دوچرخه سواری بی ام ایکس قهرمانی 
حججی  شهید  پارک  در  فدراسیون  میزبانی  به  کشور 
بخش  دو  در  کشور  سراسر  از  ورزشکارانی  باحضور  تهران 
آقایان و بانوان برگزار شد. محمدمسعودی، احسان بیانی، 
محمدآرش رنجبر، سیدامیرعلی بنی رضی و محمدمهدی 
محمدی نمایندگان قم در این رقابت ها بودند.این مسابقات که در بخش فری استایل برگزار می شد؛ مسعودی از قم توانست 
با یک عملکرد درخشان و کسب امتیاز بالا مقام نخست مسابقات را کسب کند. مرحله مقدماتی رقابت های دوچرخه سواری 

بی ام ایکس کشور با هدف انتخابی تیم ملی و حضور نفرات برتر در اردو و ترکیب تیم ملی زیر نظر کادر فنی تیم برگزار شد.

قهرمانی مسعودی در مسابقات دوچرخه سواری بی ام ایکس ؛

درخشش دوچرخه سوار قمی در مسابقات قهرمانی کشور
ایمان / رضا ملکی ؛سید رضا برقعی در ورزش قم نامی آشنا و در خور احترام  
جایگاه وی در چندین رشته مطرح در استان قم چون شنا ، هندبال و دوومیدانی 
درخور تحسین بوده و اکنون در مرز رسیدن به سن ۶۷ سالگی و در عین پختگی 
و تجربه سکان هدایت سیاه جامگان فوتبال قم را در دست گرفته و از این بابت 
خرسند و مسرور هستیم.   توصیه ما به استاد  برقعی در انتصاب نیروهای جوان 
و خوش فکر در بدنه کمیته داوران بوده تا مسیر هموار ی برای عزیزان داوری در 
قم فراهم اید. استادرضا برقعی با تجربه کافی در سالها حضور درخشان در فوتبال 
قم  وداوری ولایت میرود تا اتفاق جدیدی را در منصب تازه برای فوتبال قم رقم زند.  
دروازه بان خوب سالهای دور فوتبال قم که به نوعی نگارنده افتخار شاگردی او را 
داشته ام با نگاه و محبتی که همواره به جوانان داشته  میتواند کارگردان بزرگی 
در هدایت داوران خوب قمی باشد.  در اینجا جا دارد از زحمات خالصانه استاد 

فرجی ریاست سابق کمیته داوران تشکری ویژه  داشت که تحول بسیار خوبی را برای داوری استانمان ایجاد  نمود.

پایان ماهها بلاتکلیفی؛

برقعی سرپرست کمیته داوران فوتیال قم شد
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فرجی راد تحلیل گر سیاست خارجی:

ایران و غرب باید بر مبنای نداشتن سلاح 
هسته ای به توافقی برسند 

گفت:  خارجی  سیاست  تحلیل گر 
از نظر من ایران و غرب باید بر مبنای 
توافقی  به  هسته ای  سلاح  نداشتن 
برسند و آن را اجرا کنند و دیگر آن مسأله 
وقتی  یعنی  کنند.  رها  را  غنی سازی 
هسته ای  سلاح  می خواهد  کشوری 
بسازد، این کشور دانش آن را به دست 
 ۹۰ غنی سازی  باید  هم  و  می آورد 
درصدی داشته باشد. ایران نمی خواهد 
غنی سازی ۹۰ درصدی داشته باشد. 
غربی ها  که  ندارد  ضرورت  دیگر  اما 
انگشت بگذارند و بگویند شما ۳ تا ۴ 
درصد غنی سازی کنید. در واقع وقتی 
آژانس  زیرنظر  هسته ای  سایت های 
بین المللی انرژی اتمی کار می کند و دو طرف به صورت متقابل تعهداتی را به یکدیگر 
می دهند، باید مبنا را بر عدم تولید سلاح هسته ای بگذارند. اخیرا حتی آمریکایی ها 

هم تاکیدشان بیشتر بر همین است.
عبدالرضا فرجی راد تحلیل گر حوزه سیاست خارجی در گفت وگو با ایلنا، در ارزیابی 
برنامه های سیاست خارجی ایران در دولت پزشکیان و شرایط جدیدی که برای 
احیای برجام فراهم شده است، گفت: چندین سال است که غرب، از جمله آمریکا و 
اروپا تعهدات شان را کم کردند. آمریکا از برجام خارج شد و اروپا هم وقتی که آمریکا از 
برجام خارج شد به تعهدات خود عمل نکرد و تابع تحریم های آمریکا قرار گرفت. زمان 
گذشت و ایران هم تعهدات خودش را کم کرد. در متن برجام بندهایی وجود دارد که 
براساس این بندها، تعهداتی بر دوش ایران گذاشته شده که بعد از مدتی تاریخ آن 
تمام می شود. مثلا بعضی از این بندها سال آینده تمام می شوند. وقتی تمام شود، 

دیگر برجام ۲۰۱۵ قابل اجرا نیست و باید این بندها تغییر کند. 
خیلی از بندهای برجام دیگر قابل اجرا نیست

وی افزود: در گذشته توافق کرده بودند که میزان غنی سازی ایران ۶۷/۳ باشد. 
وقتی غرب و ایران تعهدات خود را کم کردند و ایران سانتریفیوژهای پیشرفته تری به 
کار برد و میزان غنی سازی را تا ۶۰ درصد بالا برد، این پرسش به وجود می آید که آیا 
در حال حاضر ایران با توجه به اینکه هزینه کرده و غرب هم به تعهدات خود عمل 
نکرده، می تواند مطمئن باشد که وقتی به غنی سازی ۶۷/۳ درصد برگردد، غربی ها 
تعهدات خودشان را کامل انجام دهند؟ طبیعی است که اطمینان ندارد. خیلی از 
بندهای برجام دیگر قابل اجرا نیست و به همین جهت اگر کتاب برجام باز شود، 
باید تغییرات قابل توجهی در آن صورت گیرد. اگر بخواهند برجام را اجرا کنند و حتی 
بخواهند همان اسم را بگذارند، باید گفت وگوهای جدیدتری نسبت به تحولاتی که 
در منطقه افتاده مانند اوکراین و خاورمیانه صورت گیرد ضمن آنکه دولت جدیدی در 

ایران سر کار آمده و باید دید در آمریکا چه کسی سکاندار دولت جدید خواهد شد.
اگر می خواهیم برجامی باشد، باید تغییراتی در آن صورت بگیرد 

وی تصریح کرد: به طور مثال اگر ایران وارد یک فاز گفت وگو و مذاکرات جدیدی 
شود، حتما تعهدات بیشتر و ضمانت های بیشتری می خواهد که اگر بار دیگر با 
اقدامی مانند خروج آمریکا از برجام مواجه شدیم، کار دوباره از صفر شروع نشده 
و هزینه هایی به عنوان تحریم به ایران تحمیل نشود. در حال حاضر ایران چند 
هزار میلیارد دلار از خروج آمریکا از برجام، هزینه متحمل شده است. یعنی صدها 
میلیارد دلار از فروش نفت، گاز و پتروشیمی، ارزان دادن و خرید کالا و ... همه این ها 
هزینه هایی بوده که ایران متقبل شده است. بالاخره تجربه خوبی نبوده است. نه 
اینکه برجام خوب نبوده اما غربی ها براساس قول و قرارهایی که گذاشته بودند، به 
تعهدات خودشان عمل نکردند. در گذشته ترامپ آمده و از برجام خارج شده اما 
اروپا سرجای خودش ایستاده بوده و منافع خود را در این دید و می ترسید که آمریکا 
هم شرکت های آنان را تحریم کند. این تحلیل گر حوزه سیاست خارجی افزود: اروپا 
می توانست به تعهدات خود در زمان بایدن عمل کند اما عمل نکرد و این سوال مطرح 
می شود که اگر قرار بود در دولت دموکرات هم آمریکا شرکت های اروپایی را تحریم 
کند، پس معلوم است که نمی توان به حرف آمریکا از جریان دموکرات و جمهوری خواه 
اعتماد کرد. بنابراین آقای عراقچی می گوید ما نمی توانیم همان برجام را اجرا کنیم، 
زیرا تغییراتی کرده و اگر می خواهیم برجامی وجود داشته باشد؛ باید تغییراتی در آن 

صورت بگیرد و گفت وگوهای جدیدی شروع شود تا به نتیجه برسد. 
سیاست ایران بر این نیست که سلاح هسته ای داشته باشد

فرجی راد در پاسخ به این سوال که چه عواملی وجود دارد تا با رفع آن بتوان به 
توافق جدیدی با آمریکا و اروپا دست یافت، گفت: باید انعطافی از دو طرف صورت 
بگیرد. همان طور که اشاره کردم، شرایط متفاوت شده است؛ چه شرایط هسته ای 
در ایران، یعنی غنی سازی اورانیوم و چه شرایط در رابطه با حضور منطقه ای ایران که 
در آنجا حضور و نفوذ دارد. ایران بارها اعلام کرده به دنبال سلاح هسته ای نیست و 
به هیچ وجه هم نمی خواهد سلاح هسته ای بسازد و هرچه هست برای برازدارندگی 
است. اما در حال حاضر سیاست ایران بر این نیست که سلاح هسته ای داشته باشد.
وی افزود: از نظر من ایران و غرب باید بر مبنای نداشتن سلاح هسته ای به توافقی 
برسند و آن را اجرا کنند و دیگر آن مسأله غنی سازی را رها کنند. یعنی وقتی کشوری 
می خواهد سلاح هسته ای بسازد، این کشور دانش آن را به دست می آورد و هم باید 
غنی سازی ۹۰ درصدی داشته باشد. ایران نمی خواهد غنی سازی ۹۰ درصدی 
داشته باشد. اما دیگر ضرورت ندارد که غربی ها انگشت بگذارند و بگویند شما ۳ تا ۴ 
درصد غنی سازی کنید. در واقع وقتی سایت های هسته ای زیرنظر آژانس بین المللی 
انرژی اتمی کار می کند و دو طرف به صورت متقابل تعهداتی را به یکدیگر می دهند، 
آمریکایی ها هم  تولید سلاح هسته ای بگذارند. اخیرا حتی  بر عدم  را  باید مبنا 
تاکیدشان بیشتر بر این است که نمی گذارند ایران به سلاح هسته ای دست پیدا کند.

ایران هزینه هایی داده که نمی تواند دوباره از صفر شروع کند
وی تصریح کرد: بنابراین ایران هزینه هایی داده و نمی تواند دوباره از صفر شروع 
کند و صدها میلیارد دلار خرج کند. بنابراین اگر بر این مبنا حرکت کرده و یک مقدار 
اعتماد در آن باشد و تبعیضی بین ایران و کشورهای دیگر قائل نشوند، می توان به 
دستیابی به توافقی که گفته شد، امیدوار بود. چون در حال حاضر کره جنوبی هم 
می تواند سلاح هسته ای تولید کند اما نمی خواهد به غنی سازی ۹۰ درصد برسد. 
ژاپن هم نمی خواهد سلاح هسته ای تولید کند اما غنی سازی اش بالا است. ایران 
هم می تواند در همین راستا قرار بگیرد و آژانس را هم تحت نظارت قرار دهد. لذا اگر 
یک مقدار اعتمادسازی شود و گفت وگوها براساس همکاری باشد، می توانند به یک 

راه حل مشترک برسند.
ورود روسیه، چین و اروپا به هر مذاکره جدیدی ضرورت ندارد

فرجی راد در پاسخ به این سوال که در صورت انتخاب مجدد دونالد ترامپ به 
عنوان رئیس جمهور آمریکا، آن هم در شرایطی که او یک بار از برجام خارج شده 
و تحریم های حداکثری را بر ایران اعمال کرده، آیا ایران به سمت توافق با دولت 
ترامپ خواهد رفت، گفت: ترامپ در هر مصاحبه ای می گوید که داشت با ایران به 
توافق می رسید و دموکرات ها در انتخابات تقلب کردند و توافق با ایران هم از دست 
رفت. پس نظر او این است که با ایران گفت وگو داشته باشد و به توافق برسد. بنابراین 
فرقی نمی کند که دموکرات ها یا ترامپ در کاخ سفید حضور داشته باشند بلکه باید 
گفت وگو کرد. تصور نمی کنم گفت وگو با ترامپ سخت تر از گفت وگو با دموکرات ها 
باشد. شاید بتوان با سرعت بیشتری به توافق رسید و این نباید باعث نگرانی باشد. 
آنچه که مسلم است، در حال حاضر توافقی به اجرا درنمی آید، دموکرات ها بر سرکار 
باید گفت وگو کرد.  بنابراین  هستند و اروپایی ها هم سرجای خودشان هستند، 
اعتقادم بر این است که شاید با گفت وگو با آمریکا بتوان به یک نتیجه ای رسید. البته 
وزارت امور خارجه و شورای عالی امنیت ملی باید به این نتیجه گیری برسند. شاید 
دیگر لازم به گفت وگو با ۵+۱ نیست، چه ضرورتی دارد، روسیه، چین و اروپا را وارد 
گفت وگو کنیم؟ باید با آمریکا توافق کنند. فرجی راد گفت: بنابراین این مسیری است 
که باید روی آن فکر کرد. دیگر چه ضرورتی دارد که کشورهایی بیایند و بخواهیم 
گفت وگوها را شروع کنیم. در چند سال گذشته تضادهای بسیاری ایجاد شده مانند 
جنگ اوکراین که اروپا و آمریکا با روسیه دچار تضاد شدند و همچنین در موضوع چین 
و آمریکا هم این تضادها برقرار است و باعث ایجاد مشکل در گفت وگوها می شود. 

بنابراین شاید بهتر است ایران با خود آمریکا گفت وگو کند. 

غلامرضا ظریفیان :

کابینه  وفاق ملی در مجموع نمره قبولی می گیرد

یک فعال سیاسی اصلاح طلب، گفت: آشتی ملی خیلی فراتر از وفاق دولت 
است آشتی ملی همه اقشار جامعه را در برمی گیرد. نوعی واگرایی در اقشار 
مختلف در طول این سالیان پیدا شده است که کانون آن مربوط به نسل جدید 
است که نسل زد و آلفا خوانده می شوند. باید بررسی شود؛ همه دستگاه ها باید 
کمک کنند تا شاخص های واگرایی و همگرایی شناسایی شود و به وسیله آن 
متوجه شوند که چگونه می شود این واگرایی نسلی، مسئله زنان و احزابی که به 
حاشیه رانده شدند را حل کرد که باید با این شاخص ها، زمینه  و مقدمات آن را 
فراهم کنند و بعد آن آشتی ملی که بخشی از آن سیاسی و بخش دیگر آن فرهنگی 
و اجتماعی است را بررسی کنند که شاید یک پروسه ۲ ساله باشد تا ثمره خودش 
را نشان دهد. غلامرضا ظریفیان استاد دانشگاه و فعال سیاسی اصلاح طلب در 
رابطه با تشکیل کابینه دولت وفاق ملی، گفت: مهم ترین گزاره آقای پزشکیان 
قبل از پیروزی در عرصه انتخابات تاکید بر عدالت بود و خیلی روی آن تاکید 
دارند. ایشان معتقد است که باید به یک نظام عادلانه برگردیم. مهم ترین موضوع 
ایشان بعد از عدالت، بحث وفاق به منظور همکاری و بهره گیری از جناح های 
مختلف کشور در عرصه حکمرانی است، البته با این تاکید که بهره گیری باید از 
نیروهایی پاکدست و کارآمد باشد و در عین حال علاوه بر کارگزاران گذشته، از 
جوانان، اقوام، مذاهب و زنان هم که مورد تبعیض واقع شدند، استفاده شود. این 

چهارچوب نظری آقای پزشکیان است.
پزشکیان تلاش کرد به سمت انتخاب مطلوب حرکت کند

وی با بیان اینکه پزشکیان بعد از پیروزی و موفقیت باز موضوع وفاق را مطرح 
کرد، ادامه داد: کارگروه هایی را تشکیل دادند که با همین نگاه بتوانند کارگزاران 
مناسب را انتخاب کنند. همه ما می دانیم مناسباتی در کشور است که نوع قواعد بر 
نحوه گزینش کارگزاران در کشور و قوانینی که بر آن حاکم است را تعیین می کند. 
در سال های اخیر دیدیم که انتخاب مسئولیت های حساس با چه فرایندها و 
محدودیت هایی روبرو است، از این جهت آقای پزشکیان تلاش کردند که در حد 
مقدور و با توجه به این الزامات از نیروهای کارآمد و در عین حال از جوانان و زنان 
استفاده کنند. تلاش کردند که به سمت انتخاب مطلوب حرکت کنند ولی قواعد 
و شرایط این اجازه را به دولت نمی دهد که از همه ظرفیت های مطلوب استفاده 

کند. بنابراین به سمت اقدام و انتخاب گزینه مطلوب رفتند. افرادی را انتخاب 
کردند که این امکان را دارند تا از کریدورهای گزینشِ صلاحیت ها عبور کنند. 
رییس جمهور نه زمان داشت نه دستش باز بود تا تمام اشخاصی که در کابینه 

می خواهد را انتخاب کند.
کابینه با یک نگاه ملی نه صرفا جریانی انتخاب شد

این استاد دانشگاه در پاسخ به این پرسش که پزشکیان چگونه به این ترکیب 
کابینه رسیده است، تصریح کرد: طبیعتاً باید هماهنگی هایی را با مراکز مختلف 
انجام می دادند. مجلس هم انتظاراتی داشت. ما تلاش کردیم با یک نگاه ملی 
نه صرفاً جریانی به سمت انتخاب افراد برویم. کابینه وفاق ملی حاصل همین 
تلاش ها بود، کابینه ای که در مجموع از دیدگاه من نمره قبولی می گیرد. شاید 
برخی از انتخاب ها مطلوب نباشد و شاید برخی انتخاب ها مقدور نباشد به یک 
معنی انتخابی باشد که برای رییس جمهور الزام ایجاد کرده است. در میانگین، 
این کابینه قابل قبول است. مجلس هم علیرغم دیدگاه هایی که در آن حاضر 
هستند و با اقتضائاتی که برای مجلس پیش آمد، نهایتاً حداکثر همکاری و 
همراهی را انجام داد و دولت موفق شد در این فرصت کم کابینه خود را به شکل 
حداکثری داشته باشد. این کابینه از نظر زمان و از نظر اختیاراتی که در گذشته 
رئیس جمهور داشت، باید دیده شود و غیر از این امکان پذیر نبود . به طور مثال 
چیزی شبیه دولت آقای خاتمی؛ در این دوران هم این امکانات فراهم نبود و باعث 
شد که رئیس جمهور خیلی دستش باز نباشد تا آنچه را که مطلوب خودش است 

را انتخاب کند.
در هر وزارتخانه  چالش ها احصا شده است

وی در پاسخ به این سوال که اولویت های وزرات خانه ها نسبت به معضلات کشور 
چه خواهد بود، گفت: وزرا در مجلس برنامه هایی ارائه دادند که یک برنامه  ی 
کلی و کلان معطوف به دوره ۴ ساله آن ها بود. بخش از برنامه های وزرا در حوزه 
تخصصی مشخص شده است. ما یک شرایط موجود داریم که این شرایط موجود 
چالش های جدی را در هر عرصه ای مثل وزرات آموزش و پرورش و وزارت رفاه 
دارد. چالش های دولت از نوع مبرم آن است؛ در هر وزارتخانه ای این چالش ها 
احصا شده است در کوتاه مدت و ظرف سه تا چهار ماه باید به این چالش ها در 

حدی که ممکن و مقدور است، بپردازند و از آن عبور کنند. در هر وزارتخانه ای یک 
سری برنامه های میان مدتی وجود دارد که بخشی از آن شاید ادامه برنامه های 
گذشته باشد و یک بخشی از آن هم تکمیل کردن آن برنامه ها باشد. در حال 
حاضر ما با اولویت ها جدی روبه رو هستیم. مثلا مسئله ناترازی ها که ما در عرصه 
اقتصاد و اجتماع داریم به طور مثال ناترازی که ما در هزینه و درآمد دولت شاهد 

آن هستیم.
دولت باید در عرصه فرماندهی اقتصادی همگرایی جدی ایجاد کند

ظریفیان در پاسخ به این پرسش که دولت برای حل ناترازی ها چه اقداماتی باید 
انجام دهد، تصریح کرد: دولت با ۷۰۰ همت کسری بودجه رو به رو است. ما با این 
کسری بودجه در بخش کارگری، همسان سازی حقوق بازنشستگان، کارمندان 
کنونی و کشاورزان طرف هستیم. دولت باید بخش اقتصادی آن را برطرف کند. 
بیکاری و مهاجرت نیروها از مسائل اساسی اقتصاد است که حل نمی شود مگر 
با یک اولویت جدی تر که آن مسئله ارتباط جهانی ما است و ما اگر در این یکی دو 
سال مناسبات بین المللی خودمان را سر و سامان ندهیم و از آن شکل تشنجی 
و تنشی خارج نکنیم، دولت به مشکل خواهد خورد چون اقتصاد ما با مسئله 
جهانی پیوند دارد. این دو از ضرورت های دولت است و می طلبد که دولت در 

عرصه فرماندهی اقتصادی بتواند یک همگرایی جدی را ایجاد کند.
وزرات کشور باید اعتماد اجتماعی را ارتقا دهد

معاونت  در بخش  ویژه  به  وزارت کشور  در  ما  بیان کرد:  دانشگاه  استاد  ین 
اجتماعی، مسئله اعتماد اجتماعی را داریم که بحثی جدی است. دولت ها به 
دلایل عدیده ای به لحاظ اعتماد اجتماعی آسیب دیده اند و می بینیم که در جامعه 
نسبت به حکمرانی بی اعتمادی جدی دارد و این از جمله کارهای بسیار مبرمی 
است که وزارت کشور و دستگاه های مرتبط با آن باید این موضوع را به گونه ای 

برنامه ریزی کنند که بتوانند اعتماد اجتماعی را تا حد زیادی ارتقا دهند. 
در حوزه سیاست خارجی باید فضای همگرایی منطقه ای ایجاد کنیم

وی ادامه داد :بخش زیادی از این اعتماد اجتماعی مربوط به رفع مسائل 
اقتصادی، مناسبات خارجی و برخی از مسائل فرهنگی است که در آن هم 
مسائل عدیده ای وجود دارد. اینترنت از مسائلی است که فراروی مسائل فرهنگی 
قرار دارد، باید اولویت هایی برای دولت قرار دهیم تا بتواند ظرف دو سال گام هایی 
را در جهت بهبود وضعیت اقتصادی و پیش بینی پذیر کردن اقتصاد کشور بردارد 

وی افزود :در عرصه سیاست خارجی اقداماتی را برای پیوندهای عمیق تر با 
جهان و تعمیق مناسبات جهانی انجام دهد. در سیاست خارجی باید فضای 

همگرایی منطقه ای را ایجاد کنیم.
در حوزه زنان، جوانان و اقلیت ها کابینه نمره قابل قبولی ندارد

وی در پاسخ به این سوال که آیا دولت چهاردهم امکان ایجاد آشتی ملی را 
خواهد داشت، گفت: از بخش زنان، جوانان و اقلیت ها نتوانستیم در کابینه نمره 
قابل قبولی داشته باشیم، این کار را باید در بخش میانی مدیریت کشور انجام 
دهیم. ما نزدیک ۲۷ هزار پست مهم در کشور داریم و نزدیک به ۱۵۰ هزار پست 
دولتی داریم، در این پست های مهم باید نقش جوانان، زنان و اقوام به شکل 
جدی دیده شود. آشتی ملی خیلی فراتر از وفاق دولت است آشتی ملی همه 
اقشار جامعه را در برمی گیرد ما در سه عرصه اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی، 
دستگاه های زیادی همچون وزارت ارشاد و کشور داریم که می توانند نقش بسیار 

مهمی را داشته باشند.
باید شاخص های واگرایی و همگرایی در جامعه شناسایی شود 

ظریفیان خاطرنشان کرد: نوعی واگرایی در اقشار مختلف در طول این سالیان 
پیدا شده است که کانون آن مربوط به نسل جدید است که نسل زد و آلفا خوانده 
می شوند. باید بررسی شود؛ همه دستگاه ها باید کمک کنند تا شاخص های 
واگرایی و همگرایی شناسایی شود و به وسیله آن متوجه شوند که چگونه می شود 
این واگرایی نسلی، مسئله زنان و احزابی که به حاشیه رانده شدند را حل کرد که 
باید با این شاخص ها، زمینه  و مقدمات آن را فراهم کنند و بعد آن آشتی ملی که 
بخشی از آن سیاسی و بخش دیگر آن فرهنگی و اجتماعی است را بررسی کنند 

که شاید یک پروسه ۲ ساله باشد تا ثمره خودش را نشان دهد.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۱۸۷ شماره  ۱-رأی 
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۵۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم محسن اصغری 
قره قوزلو فرزند یعقوب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۴۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۶۵ و ۱۹۴۱/۱۶۴ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه از ابوالفضل و عبداله و عباس  و مراد و اکبر و مدینه و فاطمه و گل خانم 
و مریم شهرت همگی رستمی وراث ابراهیم و طاوس رستمی )کما فرض اله( 

صفحه ۱۷۴ و ۱۷۱ دفتر ۶۶۴ / صفحه ۳۸۶ دفتر ۱۱۴ )م الف۱۷۷۶۲۵۳ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۴۰۵ شماره  ۲-رأی 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۴۳ مربوط به تقاضای آقای/خانم علیرضا محبتی 
زرنق فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۹۵/۴۴/۲۲۱ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 
ثبت دفتر الکترونیکی ۹۰۰۸ – ۱۴۰۲ و مبایعه نامه عادی از تقی اسمعیلیان 
و عیسی محبتی زرنق ثبت دفتر الکترونیکی ۹۷۶۵ و ۹۰۰۷ - ۱۴۰۲ )م 

الف۱۷۷۶۲۵۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۹۹۹ شماره  ۳-رأی 
ابوالفضل  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۶۰
بازوکار فرزند غلامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۳ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
از محمود مهرابی بیوکی و شهربانو امراللهی بیوکی طی سند قطعی شماره 

۶۸۴۹۴ مورخ ۱۳۴۹/۱۲/۲۹ دفترخانه ۸ قم )م الف۱۷۷۶۲۵۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۲۷۸ شماره  رأی   -۴
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۷۲۱ مربوط به تقاضای آقای/خانم محمد خورشید 
بخشایش فرزند جعفر در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۲۷/۴۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱/ ۱۸۲۳ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از سید ابوالفضل و سید مصطفی شریفی )م الف۱۷۷۶۲۵۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۱۹۷ شماره  رأی   -۵
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۷۴۵ مربوط به تقاضای آقای/خانم داود صادقلو 
فرزند شعبانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۷۴/ ۵۱ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۳/ ۲۳۰۲ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

مینو بیگدلی آذری صفحه ۱۵۴ دفتر ۳۰۶ )م الف۱۷۷۶۲۵۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۴۸۱ شماره  ۶-رأی   
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۳۵ مربوط به تقاضای آقای/خانم ثریا محمدی 
فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۰/۴۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۵/ ۲۳۰۲ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

امیر محمودیان صفحه ۲۱۹ دفتر ۴۹۱ )م الف۱۷۷۶۲۵۳(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۶۳۷ شماره  رأی   -۷
محفوظ  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۷۹۲
سرداری فرزند عین اله ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۶۸ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۷ اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت 

دفتر الکترونیکی ۱۳۰۱۳ - ۱۴۰۲)م الف۱۷۷۶۲۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۵۶۹ شماره  رأی   -۸
صدقعلی  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۱۰
سخنور فرزند آقا وردی ، دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۳۸/ ۱۷۶ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 
فرعی از ۲۱۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از فخرالسادات آقائی صفحه ۵۵۰ دفتر ۱۸ )م 

الف۱۷۷۶۲۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۶۱۵ شماره  رأی   -۹
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۰۵ مربوط به تقاضای آقای/خانم محسن عظیمی 
دلیر فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۶۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲ / ۲۳۰۵ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از محمدعلی پوربافرانی صفحه ۴۸۲ دفتر ۳۳۹ )م الف۱۷۷۶۲۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۲۹۷ شماره  رأی   -۱۰
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۷۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم رسول رفیعی 
تبار فرزند حیدر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۷۲/۸۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲ / ۲۳۳۵ اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه از زهرا میرئی احدی از ورثه آقا محمد میری صفحه ۱۹۳ دفتر ۳۹ )م 

الف۱۷۷۶۲۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۵۵۹ شماره  ۱۱-رأی 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۷۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم نجفعلی طالبی 
فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۷۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۵۴/ ۱۹۴۷ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسین بیگدلی صفحه ۴۴۹ دفتر ۱۳۹ )م الف۱۷۷۶۲۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۶۱۸ شماره  رأی   -۱۲
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۱۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم حسین نیکان 
فرزند جمال ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۰مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۲۵۲۷ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۹۲۸۲ 

مورخ ۷ / ۴/ ۱۳۹۱ دفترخانه ۴۶ قم)م الف۱۷۷۶۲۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۳۸۶ شماره  رأی   -۱۳
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۱۳ مربوط به تقاضای آقای/خانم شوذب جعفری 
فرزند قاسم ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۴۹/۷۰ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۱۹۳۴ مکرر اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

شماره ۱۱۴۸۸ مورخ ۲۰ / ۱۰/ ۱۳۷۸ دفترخانه ۱۳ قم )م الف۱۷۷۶۲۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۰۳۹ شماره  رأی   -۱۴

۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۱۵ مربوط به تقاضای آقای/خانم شوذب جعفری 
فرزند قاسم ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۴۴/۵۰ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از ۵/ ۱۸۷۱ اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه ۱۷۹ دفتر ۳۴۰ )م الف۱۷۷۶۲۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۲۴۵ شماره  رأی   -۱۵
۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۵۰ مربوط به تقاضای آقای/خانم الهه میرزائی 
فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۴۹/۷۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۵۵ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از آیت اله 

یعقوبی صفحه ۵۵۶ دفتر ۲۲ )م الف۱۷۷۶۲۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۵۶۶ شماره  رأی   -۱۶
حیدرعلی  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۳۶
مظفریان فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱۲۱/۸۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۲۳ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از محمد هندیانی )م الف۱۷۷۶۲۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۳۵۲ شماره  رأی   -۱۷
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۷۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم توران حکمت 
اندیش فرزند ایمانعلی در قسمتی از ۵ / ۴ سهم مشاع از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰ / ۴۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۴۰۴/ ۲۶۰۷  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۲۹۳۴۶ مورخ ۱۳۸۷/۳/۲۳  دفترخانه 
۴ قم و اقرارنامه اصلاحی ۱۸۷۸۱۳ مورخ ۱۴۰۳/۳/۲۴ دفترخانه ۴ قم )م 

الف۱۷۷۶۲۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۳۴۳ شماره  رأی   -۱۸
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۸۰ مربوط به تقاضای آقای/خانم صغری حکمت 
اندیش فرزند ایمانعلی در قسمتی از ۳۶ سهم مشاع از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰ / ۴۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۴۰۴/ ۲۶۰۷  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۲۹۳۴۳ و ۱۲۹۳۳۷ مورخ ۱۳۸۷/۳/۲۳  
دفترخانه ۴ قم و اقرارنامه اصلاحی ۱۸۷۸۱۳ مورخ ۱۴۰۳/۳/۲۴ دفترخانه ۴ 

قم )م الف۱۷۷۶۲۳۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۶/۰۶
نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۱
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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آدرس سایت:
کانال ایتا:

 تسهیلات بانک ها به جیب کارکنان خودشان می رود!
آمار تسهیلات اعطایی۱۱بانک کشور به کارکنان خود در سال گذشته نشان می دهد این میزان به ۱۲۴هزار 
وهفت میلیارد تومان رسیده است، در حالی که رسالت اصلی بانک ها هدایت منابع به سمت بخش های مولد 
اقتصادی است. جزئیات تسهیلات اعطایی بانک ها به کارکنان خودشان نشان می دهد بانک صادرات با ۴۹هزار و 
۶۵۷میلیارد تومان، بانک ملت با ۳۴هزار و۱۴۴میلیاردتومان و بانک تجارت با۱۹هزارو۱۴۳میلیارد تومان به کارکنان 
خودتسهیلات با بهره بسیار کم پرداخت کرده اند.همچنین بانک پارسیان با۴۰۰۸ میلیارد تومان، پست بانک با 
۳۷۷۷ میلیارد تومان، بانک آینده با ۳۷۶۲ میلیارد تومان، بانک پاسارگاد با ۳۵۹۶ میلیارد تومان، بانک سامان با 
۲۳۶۷میلیارد تومان، بانک رسالت با ۱۵۶۹میلیارد تومان، بانک کارآفرین با ۱۴۹۳ میلیارد تومان و بانک سرمایه با 
۴۹۱ میلیارد تومان در ردیف های بعدی اعطای تسهیلات به کارکنان قرار دارند.این در حالی است که تعداد زیادی 
از متقاضیان وام ازدواج به دلیل محدودیت منابع در صف قرار دارند. به گزارش مشرق؛  اگر وام کم بهره یا بعضا 
بلاعوض بانک ها که به کارمندان خود اعطا کرده اند و رقم آن به ۱۲۴ هزار و هفت میلیارد تومان رسیده، به اموری 

مانند خرید یا اجاره مسکن، وام ازدواج یا فرزندآوری اختصاص یابد، گره از کار چند نفر، خانوار یا زوج باز می شد؟

انتقال 2۸2 زائر مصدوم و ۳5 فوتی از عراق به ایران
رئیس جمعیت هلال احمر گفت: از ابتدای ماه صفر تا روز اربعین، بیش از هزار و ۶۶۰ زائر به مراکز درمانی منتقل 
و ۲۸۲ زائر مصدوم و ۳۵ فوتی نیز به کشور بازگردانده شده اند.پیرحسین کولیوند گفت: جمعیت هلال احمر در 
۲۰ روز ماه صفر، بیش از ۳ میلیون و ۳۵۰ هزار خدمات امدادی و درمانی به زائران اربعین ارائه کرده است.این 
مقام مسئول با بیان اینکه تاکنون هیچ تلفاتی در خصوص گرمازدگی نداشته ایم، افزود: در این مدت بیش از ۲۹۷ 
هزار خدمت درمانی به زائران گرمازده ارائه شده است.رئیس جمعیت هلال احمر گفت: بر اساس ارزیابی ها، هیچ 
گزارشی مبنی بر شیوع بیماری واگیردار میان زائران دریافت نشده است.کولیوند با اشاره به ارائه بیش از ۱۰ هزار 
خدمات اسکان اضطراری، افزود: خدمات رسانی جمعیت هلال احمر تا پایان بازگشت زائران از مراسم پیاده روی 

اربعین همچنان ادامه دارد.

چند نفر در پایتخت زندگی می کنند؟
آمارهای جمعیتی استان تهران نشان می دهد در سال ۱۳۹۵ به آمار ۱۳ میلیون و ۲۶۷ هزار و ۶۳۷ نفر رسیده که 
براساس برآوردهای مرکز آمار ایران پایتخت در سال ۱۴۰۳ با تفاوت جمعیتی حدود یک میلیون و ۱۵۷ هزار و ۳۶۳ 
نفر به ۱۴ میلیون و ۴۲۵ هزار نفر می رسد. این داده های آماری رشد نشانگر این موضوع است که نرخ جمعیت 
در این کلانشهر روند افزایشی دارد.اما طبق آمارهای پیش بینی شده جمعیت ایران در سال ۱۴۱۴ به حدود ۹۱ 
میلیون و ۵۰۰ هزار نفر خواهد رسید که برای تهران نیز به طور یقین تغییرات محسوسی را شاهد خواهیم بود زیرا 

تفاوت آماری و تحولات جمعیتی در سال های اخیر این موضوع را به خوبی نمایان کرده است.

واکنش آذری جهرمی به بازداشت مدیر تلگرام 
محمدجواد آذری جهرمی با انتشار تصاویری از عناوین اتهامی مدیر شبکه تلگرام در دستگاه قضایی ایران 
نوشت: آن اتهامی که امروز علیه آقای دوروف در دستگاه قضایی فرانسه طرح شده است، چند سال پیش در 

دستگاه قضایی ایران مطرح شد. احتمالا حکم بازپرس ایرانی پرونده برای قضات فرانسوی آموزنده خواهد بود.

دستگیری باندسارقین از اتباع غیرمجاز درقم
باندي از اتباع غیرمجاز که در دو ماه گذشته در نقاط مختلف قم اقدام به سرقت تلفن همراه، کابل هاي برق، 
لوازم ساختماني و خودرو کرده بودند دستگیر شدند.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛ مرکز قم، باندی از اتباع 
غیرمجاز که در دو ماه گذشته در نقاط مختلف قم اقدام به سرقت تلفن همراه، کابل های برق، لوازم ساختمانی و 

خودرو کرده بودند دستگیر شدند.

آمادگی ۳۰ هزار معلم بازنشسته برای بازگشت به مدارس
کاظمی، وزیر آموزش و پرورش:تا همین الان نزدیک ۳۰ هزار نفر از معلمان بازنشسته برای استمرار خدمت ثبت 
نام کرده اند. امسال ۷۰ هزار معلم بازنشسته می شوند.بخشنامه ای که که موجی از نارضایتی را به همراه داشت، 
روز گذشته لغوشد.از دو چالش بزرگ کمبود نیرو و فضای آموزشی و کمبود اعتبارات در نظام تعلیم و تربیت رنج 

می بریم. 

سرپرست ایمیدرو معرفی شد
وزیر صنعت، معدن و تجارت با صدور حکمی، »محمد آقاجانلو« را به عنوان سرپرست هیات عامل سازمان توسعه 

و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( معرفی کرد.

مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم خبرداد:

خدمت رسانی ۴0 موکب مهاجرین مقیم قم به زائران اربعین 
مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم گفت: امسال بیش از ۱۸ موکب مردمی مهاجرین به 

کشور عراق اعزام گردیده و ۲۲ موکب نیز از مهاجرین مقیم قم در ایران خدمت رسانی نموده اند. 
علی اکبر زارعی در آئین اختتامیه موکب عظیم سید الشهداء )ع( مهاجرین افغانستانی قم ضمن قدرشناسی 
از زحمات خادمین الحسین )ع( در مواکب های مردمی اظهار داشت: مواکب مردمی مهاجرین مقیم قم 
امسال بیش از سال گذشته در خدمت رسانی خالصانه و بی سابقه از زائرین حسینی )ع( خوش درخشیدند.

مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم با اشاره به استقبال گسترده و بی نظیر مواکب مردمی 
مهاجرین استان قم جهت ثبت نام مواکب مردمی جهت ایام اربعین حسینی )ع( گفت : امسال بیش از ۱۸ 
موکب مردمی مهاجرین به کشور عراق اعزام گردیده و ۲۲ موکب نیز از مهاجرین مقیم قم در ایران خدمت 
رسانی کرده اند. وی با اشاره به رویکرد فرهنگی سازمان ملی مهاجرت در توسعه رویدادهای فرهنگی اجتماعی 
مهاجرین در سطح کشور خصوصا استان های زیارتی افزود: امیدواریم با مشارکت فعالان فرهنگی، مبلغان 
تربیتی و طلاب و روحانیون مهاجر شاهد توسعه هرچه بیشتر رویدادهای فرهنگی اجتماعی در مسیر 
کاهش آسیب های اجتماعی باشیم.  زارعی با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه ساماندهی هیئت 
های مذهبی، تشکل های فرهنگی و مواکب مردمی مهاجرین توسط سازمان ملی مهاجرت خاطر نشان کرد: 
استان قم با دارا بودن بیش از ۶۹۳ هیئت، موکب و تشکل فرهنگی سرآمد درمیزان ساماندهی تشکل های 
فرهنگی در کشور محسوب می شود. مدیرکل امور اتباع استان با اشاره به سابقه خدمت رسانی موکب عظیم 
سید الشهداء مهاجرین افغانستانی مقیم قم از سال ۱۳۹۵ تاکنون و قدردانی از زحمات و تلاش های خادمین 
و عوامل موکب تصریح کرد: انشاءالله در سالیان آینده شاهد ارتقاء سطح خدمت رسانی و میزبانی از زائرین 
اربعینی امام حسین )ع( باشیم. وی بیان کرد: مواکب مردمی مهاجرین جهت اسکان و پذیرایی از زائرین 

اربعینی امام حسین )ع( در موج بازگشت از کشور عراق آماده هستند.
 

مدیرکل هواشناسی استان قم:

هوای قم از روز چهارشنبه  خنک می شود
مدیرکل هواشناسی استان قم گفت: امروزهوای گرم در استان ماندگار است؛ اما از روز چهارشنبه کاهش 

دما رخ خواهد داد.
مهران حیدری با اشاره به هشدار سطح زرد هواشناسی، افزود: براساس تجزیه وتحلیل آخرین نقشه های 
پیش یابی هواشناسـی، امروز آسمان صاف تا قسمتی ابری و در برخی ساعات همراه با وزش باد و غبار محلی 
انتظار می رود. وی اضافه کرد: سرعت وزش باد نیز ۲۵ تا ۴۰ کیلومتر بر ساعت خواهد بود و سمت آن شرقی 
است. وی ادامه داد: برای روز چهارشنبه آسمان صاف به تدریج افزایش ابر، اواخر وقت باد نسبتا شدید و 
گردوخاک، برخی مناطق بارش پراکنده انتظار می رود. حیدری خاطرنشان کرد: مهم ترین پدیده روزهای 
پنج شنبه و جمعه وزش باد نسبتا شدید و گردوخاک خواهد بود. به گفته وی، کمینه و بیشینه دمای استان قم 
در ۲۴ ساعت گذشته به ترتیب شکوهیه با ۲۱.۳ و مرکز تحقیقات قم با ۴۲.۷ درجه سانتی گراد بالای صفر بود.

 
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد؛

خدمت رسانی به ۱۱۲6 زائر اربعین حسینی 
مدیرعامل جمعیت هلال احمر قم گفت: ۱۱۲۶ زائر اربعین حسینی از خدمات امدادی و درمانی این 
جمعیت در حرم مطهر حضرت معصومه )س(، مسجد مقدس جمکران و قرارگاه مردمی اربعین بهره مند 
شده اند. محمدرضا بهرامی اظهار کرد: در سال جاری ۱۱۲۶ نفر از زائران اربعین حسینی و مجاوران از 
خدمات درمانی اعم از ویزیت، دارو، تزریقات، فشارخون، پانسمان، تست قندخون و امدادی در حرم مطهر 
حضرت معصومه )س(، مسجد مقدس جمکران و قرارگاه مردمی اربعین در امامزاده شاه جمال و همچنین 
عزاداران حسینی در اجتماع بزرگ »دلدادگان حسینی رهپویان مهدوی« بهره مند شدند. مدیرعامل جمعیت 
هلال احمر استان قم ادامه داد: ۱۴۲ نفر از پزشکان و پرستاران داوطلب، امدادگران و نجاتگران از ۲۰ مرداد 
الی ۳ شهریورماه سال جاری به ارائه خدمات به مراجعه کنندگان پرداختند. بهرامی افزود: ۴۲ نفر هم مستقر 
در اتوبوس آمبولانس در صحن جوادالائمه )ع( حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س(، ۱۸ نفر در مسجد 

مقدس جمکران و ۸۲ نفر در امامزاده شاه جمال به زائران خدمت رسانی کردند.
 

اداره کل دامپزشکی استان قم اعلام کرد:

اجرای طرح واکسیناسیون رایگان تب برفکی 
اداره کل دامپزشکی استان قم  در اطلاعیه ای از اجرای مرحله اول واکسیناسیون رایگان تب برفکی دام های 
سبک و سنگین روستایی و عشایری در سال ۱۴۰۳ خبر داد.  اداره کل دامپزشکی استان قم در اطلاعیه ای با اشاره 
به اجرای طرح واکسیناسیون مرحله دوم تب برفکی ویزه دام های سبک و سنگین روستایی و عشایری آورده است: 
این طرح از ابتدای شهریور ماه تا پایان مهرماه به صورت رایگان توسط اداره کل دامپزشکی استان و با بهره گیری 

از توان بخش خصوصی در همه دامداری های روستایی شهرستان های قم، کهک و جعفرآباد اجرایی می شود. 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:

افزایش ظرفیت جای پارک پارکینگ 
شرقی به ۲000 دستگاه

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از پیش بینی ظرفیت ۱۵۷۰ دستگاه خودرو 
برای پارکینگ پروژه بسط شرقی حرم مطهر حضرت معصومه )س( خبر داد و 

گفت: افزایش این ظرفیت تا ۲۰۰۰ دستگاه در دست بررسی است. 
پارکینگ شرقی حرم مطهر  عباس حلوایی زاده در گفت وگویی در خصوص 
حضرت معصومه )س( اظهار کرد: یکی از طرح های اصلی در طرح جامع حمل و 

نقل ترافیک شهر قم بحث زیرساخت های سمت شرقی حرم مطهر است.
وی افزود: در خصوص سطح صفر، بلوار عمار یاسر در فاز پنجم تکمیل شد که 
این پروژه به انضمام تکمیل تونل غدیر دسترسی های محور عمار یاسر را به خیابان 

معلم و انقلاب تکمیل می کند.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم ادامه داد: محور پیامبر اعظم به صورت 
پیاده محور طراحی شده است و در این خصوص باید بحث حمل و نقل به 
گونه ای طراحی می شد که گره کور ترافیکی ایجاد نشود، یعنی اتصال شمال 
به جنوب قم از سمت کمربندی امام علی )ع( و تقاطع مقداد با تونل غدیر اتفاق 

بیفتد.
حلوایی زاده در خصوص پروژه بسط شرقی حرم خاطرنشان کرد: ظرفیت جای 
پارک برای ۱۵۷۰ دستگاه خودرو در این پروژه پیش بینی شده و در حال بررسی 

برای افزایش این ظرفیت تا ۲ هزار دستگاه است.
وی با اشاره به اینکه بخش اندکی از این پروژه به کاربری تجاری اختصاص یافته 
است، اضافه کرد: این قسمت با یک نمای معماری خیلی خاص طراحی شده 

است تا متناسب با فضای پیرامون باشد.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: طراحی سایه بان برای سطح صفر 
از جمله اقدامات این پروژه است و امکانات دسترسی خوبی برای طبقات زیرین 

فراهم شده تا زائران در کمال آرامش از این امکانات استفاده کنند.
حلوایی زاده افزود: پروژه بسط شرقی حرم مطهر در ۲.۴ هکتار و ۵ طبقه، و 

حدوداً ۱۱۵ هزار متر مربع زیربنا دارد.
وی تاکید کرد: تعداد آسانسورها، پله برقی ها و رمپ ها در این پروژه به شدت 
نسبت به پروژه بازار شمسه افزایش دارد تا مشکلات مجتمع شمسه در این پروژه 

تکرار نشود.
 

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبرداد:

تخفیف ۱۵ درصدی عوارض صنفی
 تا پایان تابستان

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با اشاره به تخفیف ۱۵ درصدی 
عوارض کسب و پیشه شهرداری قم تا پایان تابستان گفت: وجود اصناف بدون 

پروانه موجب اختلال در روند اخذ عوارض صنفی می شود. 
محمد وحیدنیا در گفت وگویی در خصوص عوارض مشاغل اظهار کرد: تمام 
اصناف و مشاغل سطح شهر لینک پرداختی عوارض به صورت غیرحضوری 
برایشان ارسال شده است، شهروندان اگر تا پایان خردادماه عوارض را پرداخت 
می کردند مشمول ۲۰ درصد تخفیف، در سه ماهه دوم ۱۵ درصد و در سه ماهه 

سوم ۱۰ درصد تخفیف عوارض می شوند.
وی افزود: با همکاری صورت گرفته شهرداری و واحدهای مختلف و اتاق اصناف 
تلاش شده است تا بتوان عوارض اصناف نیز به صورت کامل و جامع وصول شود تا 

منابع جذب شده و شهروندان بتوانند از تخفیف های خود بهره مند شوند.
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با اشاره به اینکه طبق آرای دیوان 
عدالت اداری دفاتر وکلا و مطب پزشکان هم باید این عوارض را بپردازند ادامه داد: 
در بحث اصناف و اخذ عوارض تبعیضی وجود ندارد و اگر تخفیفی برای برخی 
حرفه ها مثل پزشکان در نظر گرفته شد به دلیل افزایش تعرفه ای بالاتر از حد تعیین 
شده در طول یک سال بود. به همین دلیل با سازمان نظام پزشکی توافق شد تا 

برای عوارض تخفیفی در نظر گرفته شود.
وحیدنیا اضافه کرد: در مسئله پرداخت عوارض شغلی همه مشاغل به یک نحو 
دیده شدند و قانون نیز بر این تاکید دارد. حتی در افزایش نرخ تعرفه نیز با همین 

نگاه عمل شده است.
وی تصریح کرد: حدود ۶۰۰۰ واحد صنفی فاقد پروانه وجود دارد که بدون مجوز 

فعالیت کرده و عوارض کسب و پیشه را نیز پرداخت نمی کنند.
مدیرکل درآمد شهرداری قم گفت: سامان دادن این شرایط نیازمند همراهی و 
همکاری سایر بخش ها مثل اتاق اصناف و دیگر متولیان است تا از فعالیت این 

واحدهای صنفی جلوگیری شود.
 

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم خبرداد:

نصب و راه اندازی ۱۵ نیروگاه 
خورشیدی در فضای سبز شهری

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم از اقدامات 
مؤثر این سازمان در خرید، نصب و راه اندازی نیروگاه های خورشیدی خبر داد. 

پیام جوادیان در گفت وگویی اظهار کرد: از سال ۹۷، این سازمان به منظور ترویج 
و فرهنگ سازی استفاده از انرژی های تجدیدپذیر، اقدام به احداث نیروگاه های 

خورشیدی در اماکن عمومی کرده است.
در  خورشیدی  نیروگاه های  راه اندازی  و  نصب  شامل  پروژه  این  افزود:  وی 
بوستان های اصلی، ساختمان های متعلق به سازمان و همچنین محوطه روبرو 

شهرداری مرکز می شود.
مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم خاطرنشان 
کرد: تاکنون ۱۵ واحد نیروگاه خورشیدی با ظرفیت های ۵، ۱۰ و ۲۰ کیلووات 

نصب و راه اندازی شده و در مدار قرار گرفته است.
جوادیان اضافه کرد: این نیروگاه ها به طور سالیانه حدود ۳۰۰ مگاوات برق تولید 

و به شبکه برق کشور تزریق می کنند.
وی تصریح کرد: در راستای مدیریت مصرف نیروی برق و ترویج فرهنگ استفاده 
از انرژی های تجدید پذیر، این سازمان در سالیان اخیر نسبت به خرید و نصب 
بیش از ۶۵ عدد آبگرم کن خورشیدی برای تأمین آب گرم سرویس های بهداشتی 
در بوستان های بزرگ و کمپینگ ها اقدام کرده که این هم یکی از اقدامات شاخص 

این سازمان است.
مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم عنوان کرد: 
این اقدامات نه تنها به کاهش مصرف برق کمک می کند بلکه به عنوان یک الگوی 
فرهنگی در استفاده از انرژی های تجدید پذیر به حساب می آید و هدف دیگر 

سازمان تشویق شهروندان به استفاده از منابع انرژی پایدار است.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خبرداد:

توزیع ۲000 بسته فرهنگی
 در پایانه مسافربری

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از توزیع ۲۰۰۰ بسته 
فرهنگی در بین زائران اربعین حسینی در پایانه کوثر خبر داد. 

زین العابدین قراچورلوی در گفت وگویی با اشاره به توزیع ۲۰۰۰ بسته فرهنگی 
میان زائران اربعین حسینی در پایانه مرکزی قم اظهار کرد: این بسته های فرهنگی 
شامل ادعیه، خودکار، آداب زیارت و راهنمای عتبات عالیات بود که در طول دوره 

تردد زائران همه روزه در ایستگاه فرهنگی سازمان توزیع می شود.
وی با اشاره به حضور زائران قبل از حرکت اتوبوس ها در مسجد پایانه مرکزی 
افزود: برای استفاده هرچه بهتر از این زمان، مراسم مذهبی به صورت منظم در 
مسجد پایانه برگزار و سخنرانی، مرثیه سرایی و قرائت زیارت عاشورا انجام می شود 

که تاکنون مورد استقبال زائران قرار گرفته است.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خاطرنشان کرد: ایستگاه 
فرهنگی سازمان با حضور مبلغان حوزه علمیه استان همه روزه با اجرای برنامه های 
فرهنگی ویژه کودک و نوجوان و پاسخ گویی مسائل شرعی و اعتقادی و پرسش و 

پاسخ پیرامون حجاب و عفاف در خدمت زائران و مسافران است.

مدیرکل تعاون،  کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: بر اساس برنامه ریزی های صورت 
گرفته امسال سه هزار و ۷۰۰ فرصت شغلی تمام وقت و دارای بیمه برای مددجویان 

کمیته امداد و بهزیستی در این استان ایجاد خواهد شد. 
وحید وزیری راد در گفت وگویی پیرامون این موضوع بیان داشت: این تعداد ظرفیت 
اشتغال هم برای فارغ التحصیلان دانشگاهی و هم برای مدارک تحصیلی پایین تر 
نهادهای  پوشش  تحت  خانواده های  درآمد  سطح  ارتقا  در  مهمی  نقش  که  است 
حمایتی استان خواهد داشت. وی افزود: در همین رابطه ۲ هزار و ۷۰۰ فرصت شغلی 
برای مددجویان کمیته امداد استان ایجاد خواهد شد که ۵۴۹ مورد آن برای فارغ 
التحصیلان دانشگاهی و ۲ هزار و ۱۵۱ مورد آن برای مدارک تحصیلی پایین تر است، 

همچنین یک هزار و ۲۰ فرصت شغلی برای مددجویان بهزیستی قم فراهم می شود که 
۱۳۰ مورد آن برای فارغ التحصیلان دانشگاهی و ۸۹۰ مورد دیگر برای دارندگان مدارک 
تحصیلی پایین تر است. گفتنی است در راستای اجرای برنامه تعهد اشتغال استان در 
سال  جاری، به ایجاد فرصت های شغلی برای همه اقشار از جمله مددجویان نهادهای 
حمایتی در تمامی بخش های اقتصادی شامل، صنعت،  کشاورزی و خدمات توجه 
ویژه ای شده است. مسئولان استان تاکید دارند ایجاد اشتغال پایدار برای مددجویان 
کمیته امداد و بهزیستی از اولویت های مهم برای توسعه اقتصادی قم است و در همین 
رابطه دستگاه های اجرایی وظیفه دارند بر اساس برنامه اشتغال استان به تعهد خود در 

ایجاد فرصت های شغلی برای آنان عمل کنند.

مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی استان قم خبرداد:
ایجاد سه هزار و 7۰۰ فرصت شغلی برای مددجویان 

پس از کش و قوس های بسیار در خصوص واگذاری 
میراث  کل  اداره  به  گچین«  »دیر  کاروانسرای  سند 
فرهنگی قم، حالا در انتظار صدور سند از سوی اداره 

کل ثبت اسناد استان است.
مدیر کل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری 
استان با بیان اینکه کاروانسرای »دیرگچین« بعنوان 
و  ثبت جهانی شده است  ایران  مادر کاروانسراهای 
باید در شرایط خاص و با اصول و پروتکل های جهانی 
اداره شود گفت: به دلیل اینکه در سال های گذشته 
زیادی  معارضین  گچین  دیر  کاروانسرای  مجموعه 
داشته که در دادگاه های مختلف طرح دعوا کرده اند 

واگذاری اینجا را دچار مشکل کرد که عملًا تا مشخص 
نشدن تکلیف معارضین سند این اثر فاخر میراثی قابل 

واگذاری نبود.
واگذاری  اینکه مسئله  بیان  با  ارجمندی  علیرضا 
مراحل پایانی خود را سپری کرده و بحث های قضایی 
و طرح دعوا نهایی شده است افزود: تعیین تکلیف این 
کاروانسرا در حال حاضر در انتظار صدور سند از سوی 

اداره کل ثبت اسناد استان است.
استان  اسناد  ثبت  اداره  از  قول هایی  گفت:  وی 
داریم که این سند را به نام اداره کل میراث فرهنگی 
از  بعد  که  کنند  صادر  گردشگری  و  دستی  صنایع 

صدور سند در کمترین زمان فراخوان واگذاری و جذب 
سرمایه گذار اعلام خواهد شد.

مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری 
با تاکید بر اینکه این کاروانسرا یکی از ارزشمندترین 
کاروانسرا های کشور است که در موقعیت بسیار خوبی 
قرار دارد گفت: در حال حاضر به دلیل وجود برخی 
مشکلات زیرساخت های موجود به گونه ای نیست که 
بتوان نظارت ها بر نگهداری این کاروانسرا را بر اساس 
پروتکل های جهانی پیش ببریم که امیدواریم با برطرف 
شدن مشکل سند مسائل پیش روی این کاروانسرا نیز 

مرتفع شود.

مدیر کل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری استان قم خبرداد:
»دیر گچین«در انتظار واگذاری سند مالکیت به میراث فرهنگی 

 تعزیه بزرگ اصفهان

معاون خدمات زائرین آستان مسجد جمکران خبرداد؛

پذیرایی روزانه از 5۰ هزار زائر در موکب مسجد جمکران
معاون خدمات زائرین آستان مقدس مسجد جمکران گفت: امسال در موکب 
مسجد مقدس جمکران در عمود ۱۰۹۰در بخش پذیرایی بیش از ۵۰ هزار پرس 
غذای گرم و سرد و بالغ بر ۲۰ هزار لیوان انواع نوشیدنی به صورت روزانه بین زائران 

اربعین توزیع شد.
امام  »مع  موکب  در  گرفته  صورت  های  فعالیت  تشریح  در  آخوندزاده  مجید 
منصور« آستان مقدس مسجد جمکران در عمود ۱۰۹۰ مسر نجف اشرف به 
کربلای معلی اظهار کرد: فعالیت های موکب به مدت ۱۰ روز در سه بخش خدمات 

رفاهی، پذیرایی و فرهنگی انجام شد. 
وی ادامه داد: در بخش پذیرایی بیش از ۵۰ هزار پرس غذای گرم و سرد شامل 
جوجه کباب، حلیم، تخم مرغ، آبدوغ خیار و... و بالغ بر ۲۰ هزار لیوان انواه 
نوشیدنی شامل شربت، آبمیوه و رانی به صورت روزانه بین زائران اربعین توزیع شد.
معاون خدمات زائرین آستان مقدس مسجد جمکران با اشاره به اینکه هر شب 
بالغ بر دو هزار زائر خانم و آقا و در دو حسینیه مجزا اسکان می یافتند، گفت: در 
مدت ۱۰ روز خدمات رفاهی دیگری به صورت روزانه شامل ۳۰۰ مورد خدمات 
خیاطی و دوخت و دوز، بالغ بر ۲۰۰ مورد تعمیرات ویلچر، ارائه خدمات طب ایرانی 
اسلامی و ماساژ به بالغ بر ۲۰۰ مراجعه کننده  و ارائه خدمت تماس رایگان با ایران 

برای ۳۰۰ نفر در روز به زائران اربعین ارائه شد. 
آخوندزاده از برگزاری دو همایش بین المللی با موضوع روزجهانی مسجد و غزه با 
حضور علمایی از کشورهای عراق، سوریه، یمن و فلسطین در این موکب خبر داد و 
اظهار کرد: برنامه های متعدد فرهنگی شامل برگزاری نمازهای جماعت، برگزاری 
مراسم قرائت ادعیه و زیارات، پاسخگویی به سوالات شرعی و اعتقادی، حلقه های 

معرفت، غرفه کودکان، غرفه های خطاطی و خوشنویسی برای زائران و غرفه بین 
الملل با حضور کارشناسان زباندان در این مدت به همت خادمین آستان مقدس 

مسجد جمکران با اجرا رسید که مورد استقبال زائران نیز قرار گرفت. 
وی در پایان با اشاره به اینکه امسال نسبت به سال گذشته در پذیرایی و اسکان 
شرایط بهتری فراهم شد، خاطرنشان کرد: مشکلات موجود را احصا کردیم تا برای 
سال آینده با برنامه بهتر در خدمت زائران طریق الحسین)ع( در موکبی که به اسم 

امام زمان)عج( برپا شده است باشیم.

مدیر امور شیلات و آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: با تلاش 
بهره برداران و فعالان حوزه شیلات استان، طی یک سال و نیم گذشته،  ۲ هزار و 

۵۰۰ تُن انواع آبزیان پرورشی در قم تولید شد. 
سید محمدرضا طاهری درگفت وگویی بیان کرد: علاوه بر این دراین مدت، هشت 
میلیون قطعه ماهیان زینتی نیز در قم تولید و به بازار عرضه شد که این موضوع نشان 
می دهد استان در زمینه پرورش ماهیان زینتی و ایجاد اشتغال و کسب درآمد در این 

حوزه، ظرفیت خوبی دارد.
وی افزود: به منظور حمایت از فعالان عرصه شیلات و آبزی پروری در قم، از 
ابتدای سال گذشته تا شهریورماه امسال، ۲۰۵ میلیارد ریال تسهیلات بانکی کم 

بهره  به ۹۷ واحد تولید آبزیان در استان از سوی بنیاد برکت پرداخت شد.
وی ادامه داد: همچنین در این مدت ۱۴ فقره مجوز پرورش آبزیان به ظرفیت 

تولید ۱۴۶ تُن ماهیان پرورشی و همچنین تولید حدود هفت میلیون قطعه ماهیان 
زینتی در استان صادر شد.

طاهری با اشاره به حمایت های سازمان جهاد کشاورزی قم از بهره برداران حوزه 
شیلات استان، گفت: در همین رابطه برای کمک به تامین سرمایه ثابت و سرمایه 
در گردش مورد نیاز فعالان عرصه شیلات قم، تسهیلات مورد نیاز متقاضیان به مبلغ 

۲۳۳ میلیارد ریال برای پرداخت به بانک های عامل استان معرفی شده است.
فعالیت پرورش آبزیان در قم همسو با فعالیت کشاورزی بوده و در استخرهای 
دومنظوره ذخیره آب کشاورزی انجام می گیرد، به این صورت که آب کشاورزی قبل 
از استفاده برای تولید محصولات، از استخرهای دومنظوره ذخیره آب عبور نموده 
و بسته به میزان کمیت و کیفیت آن، برای پرورش انواع ماهیان گرمابی، سردابی، 

خاویاری، تیلاپیا و ماهیان زینتی استفاده می شود.

مدیر امور شیلات و آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:
تولید 2 هزار و 5۰۰ تنُ انواع آبزیان 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم با 
اشاره به رسیدن ظرفیت پهنای باند ورودی استان به 
یک ترابایت، گفت: تاکنون ۵۲ ایستگاه نسل پنجم 

تلفن همراه در قم نصب و راه اندازی شده است. 
جواد غلامپور در گفت وگویی افزود: همچنین تعداد 
پنج ایستگاه ارتباطی جدید تلفن همراه در روستاهای 

این استان احداث شده است.
دولت  توسعه  و  تحقق  راستای  در  گفت:  وی 
و  شهرداری ها  همکاری  با  و  استان  الکترونیک 
دانشگاه ها، سه شهرداری و دانشگاه های دولتی و 
غیردولتی تابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوری به 

پنجره ملی خدمات دولت هوشمند متصل شده اند.
وی با تشریح وضعیت فیبر نوری استان گفت: قم با 
بیش از ۵۴۰ کیلومتر حفاری، بیش از ۸۵۰ کیلومتر 

سرمایه گذاری  ریال  میلیارد  هزار   ۶ و  فیبر  شوت 
بخش خصوصی توانسته است به پوشش مناسبی از 

فیبرنوری منازل و کسب وکارها دست یابد.
دوره  دیجیتال  مهارت  حوزه  در  افزود:  غلامپور 
آموزش برنامه نویسی برای ۶ هزار دانش آموز و ۲۰۰ 
نفر از دبیران استان برگزار شد. مدیرکل ارتباطات و 
فناوری اطلاعات استان قم ضمن اشاره به کاهش 
سامانه  شکایات  به  پاسخگویی  زمان  میانگین 
۱۹۵ گفت: سامانه ثبت و پاسخگویی به شکایات 
 ۱۹۵ اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزارت  مردمی 
که به منظور افزایش رضایت کاربران و تکریم حقوق 
مصرف کنندگان راه اندازی شده، بیش از سه هزار و 
فناوری  و  ارتباطات  ۵۰۰ شکایت مردمی در حوزه 
ادامه  وی  شده است.  پیگیری  و  بررسی  اطلاعات 

داد: رتبه نخست در پاسخگویی به درخواست ها با 
میانگین زمان ۹ روز در پنجره واحد زمین که باهدف 
صدور مجوز و استعلامات متقاضیان در حوزه زمین و 
اراضی راه اندازی شده است، در حوزه زمین به دست  
اجرای  و  تصویب  به  همچنین  غلام پور  آمده است. 
زیست بوم  »تحلیل  عناوین  با  پژوهشی  طرح های 
راهکارهایی  ارائه  و  قم  استان  فاوا  کسب وکارهای 
برای توسعه، ارتقا و تاب آوری آنها«، »ارزیابی و پایش 
توسعه دولت الکترونیک قم« و »تدوین سند توسعه 
فاوا استان« اشاره کرد که باهدف تلاش بر استفاده 
از نتایج آنها برای بهبود ارائه خدمات به مردم استان 
انجام شده است. وی افزود: در حوزه کسب وکار نیز 
تصویب تسهیلات به مبلغ ۶۴۰ میلیارد ریال برای ۲۵ 

طرح حاصل عملکرد این اداره کل بوده است.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم خبرداد:

ظرفیت پهنای باند ورودی استان به یک ترابایت رسیده است

عکاس: خدیجه نادری


